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ODLUKOM VLADE REPUBLIKE HRVATSKE VISOKA 
ŠKOLA DOBILA ZASLUŽEN STATUS 

Virovitica ima Veleučilište! 
str. 2

REPORTAŽA IZ ZIMSKOG 
RIBOLOVA NA DRAVI 

Kad baciš udicu i uživaš s 
prijateljima, i riba bolje grize 

str. 16

• Danas Veleučilište u Virovitici pohađa oko 400 studenata iz svih dijelova Hrvatske, ali i BiH, u pet preddiplomska 
(menadžment ruralnog turizma, informatički menadžment, poduzetništvo, računarstvo, elektrotehnika) i dva diplomska 

studija (menadžment – destinacijski menadžment i menadžment mali i srednjih poduzeća) iz dva znanstvena područja 
(društvene i tehničke znanosti) te tri polja (ekonomija, računarstvo, elektrotehnika).

ČETRDESETAK MALIŠANA U VELJAČI 
PROŠLE GODINE DOBILO NOVI I 
MODERAN PROSTOR ZA IGRU I UČENJE 

Dječji vrtić “Buba-
mara“ u Gornjem 
Bazju proslavio prvi 
rođendan str. 10

POSJETILI SMO UČITELJICE I 
UČENIKE U PRODUŽENOM 
BORAVKU

Kad se riješi zadaća, 
dalje se uči kroz 
zabavu i igru str. 6

U POVODU SVJETSKOG DANA BOLESNIKA 
RAZGOVARALI SMO S PACIJENTIMA I 
OSOBLJEM NA COVID-19 ODJELIMA U 
VIROVITIČKOJ OPĆOJ BOLNICI

Dr. Gladović: Covid-19 
je bolest s tisuću lica

str. 4

BRZA CESTA BILA JE JEDNA OD TEMA 
AKTUALNOG SATA ŽUPANIJSKE SKUPŠTINE 

Cesta će prelaziti preko 
Bilogore i imati 11 
mostova, 9 vijadukata i 
14 nadvožnjaka 

str. 3

Godišnja pretplata za Virovitički list 
po jedinstvenoj 
akcijskoj 
cijeni od 
samo 99 
kuna!

str. 27

PRETPLATNIČKI KUPONPRETPLATNIČKI KUPON

Za �zičke osobe akcijska cijena samo 99 kn  
12 MJESECI - inozemstvo (cijena 800 kn)
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Krem juha od poriluka 

i krumpira

Sastojci

• 50 g maslaca 

• 3 veća poriluka 

• 3 srednja krumpira 

• 4 šalice pilećeg ili povrtnog temeljca 

• sol i papar 

•  kiselo vrhnje (po želji) 

Priprema

    Poriluk dobro operite i narežite na kolutiće, 

a krumpir ogulite i narežite na kockice.

    U dubljoj posudi rastopite maslac na sredn-

joj vatri.
    Rastopljenom maslacu dodajte poriluk. 

Pirjajte 10-ak minuta povremeno miješajući 

dok poriluk ne omekša. Pripazite pritom da ne 

miješate prejako.

    U posudu zatim dodajte krumpir, temeljac, 

sol i papar.
    Kuhajte 10 do 15 minuta, odnosno dok 

krumpir nije kuhan.

    Kad je gotovo sklonite s vatre, te direktno u 

loncu usitnite štapnim mikserom.

    Dodajte još soli ili papra ako je potrebno.

    Poslužite toplo i po želji dodajte malo vrh-

nja. Ukrasite po želji.

Роrіluk рrіраdа іѕtој оbіtеlјі 

kао і сrvеnі luk, lјutіkа, 

vlаѕас і čеšnјаk. Іаkо іzglеdа 

рорut dіvоvѕkоg zеlеnоg 

lukа, іmа blаžі, роmаlо 

ѕlаtkаѕt оkuѕ і krеmаѕtіјu 

tеkѕturu kаdа ѕе kuhа.

Bogat je vіtаmіnom А, kојі 

је vаžаn zа vіd, іmunоlоšku 

funkсіјu, rерrоdukсіјu і 

ѕtаnіčnu kоmunіkасіјu, 

i vіtаmіnom К1 kојі је 

nеорhоdаn zа zgrušаvаnје 

krvі і zdrаvlје ѕrса. 

Dоbаr je іzvоr mаngаnа, 

kојі mоžе роmоćі u 

ѕmаnјеnјu ѕіmрtоmа 

рrеdmеnѕtruаlnоg 

ѕіndrоmа і čuvаtі zdrаvlје 

štіtnјаčе, іmа mаlе kоlіčіnе 

bаkrа, vіtаmіnа В6, žеlјеzа 

і fоlаtа.

Mоžе роѕрјеšіtі gubіtаk 

kіlоgrаmа, оvо роvrćе 

іmа vrlо mаlо kаlоrіја ро 

оbrоku.
Dоbаr je іzvоr vоdе 

і vlаkаnа, kојі mоgu 

ѕрrіјеčіtі glаd, роtаknutі 

оѕјеćај ѕіtоѕtі і роmоćі vаm 

dа рrіrоdnо mаnје јеdеtе. 

Роrіluk је ukuѕаn, hrаnјіv 

і ѕvеѕtrаn dоdаtаk bіlо 

kојој рrеhrаnі. Mоžе se 

јеѕtі ѕіrоv, аlі mоžеtе gа і 

роšіrаtі, рržіtі, реćі, ріrјаtі, 

kuhаtі іlі kіѕеlіtі. Іzvrѕtаn 

је dоdаtаk јuhаmа, 

umасіmа, vаrіvіmа, 

ѕаlаtаmа і јеlіmа оd 

krumріrа. 

Poriluk - niskokaloričan, 

bogat antioksidansima, 

vitaminima i mineralima

Poriluk je namirnica koja se 

može pripremati svakodnevno, 

i to na 

razne 
načine. 

Tradicionalno 

se priprema 

s krumpirom 

i vrhnjem kao

 varivo, 

a izvrstan je 

dodatak 

salatama, 

umacima 

te juhama.

Izvor: centarzdravlja.hr, novizivot.net, foto. Freepik

Mujo i Fata su u braku već nekoliko godina, 

i jednog dana počnu oni razgovor uz ju-

tarnju kavu o bračnim problemima.

 Nakon par minuta Mujo upita Fatu: 

“Dobro, Fato, što bi ti napravila kad bi 

saznala da te ja varam s drugom?”

Fata se zamisli i odgovori: 

“Bogami, Mujo, stavila bi to u novine”.

Mujo se nasmije i reče: 

“E, Fato, taman bi to novine objavile”

A Fata će na to: 

“Bi Mujo, sigurno!”

Mujo se još jače nasmije i upita: 

“Pa šta bi napisala?”

Fata ga mirno pogleda i reče: 

“Mujin posljednji ispraćaj će se održati 

sutra u 15 sati na gradskom groblju!”

Plavuši gori kuća. Panično zove vatrogasce:

- Samo mirno, gospođo. Recite nam kako 

da dođemo do vas?

- Pa s onim velikim crvenim autom!
  net.hr

LABIRINT

Doktor se 

nakon pregleda obraća 

jednom pacijentu: 

- “Vama je potreban savršeni 

mir. Prepisat ću vam ove tablete 

za smirenje. Tri puta dnevno 

ih dajte svojoj ženi.”

          net.hr

VAŽNI TELEFONSKI BROJEVI

 

 U ovoj osmosmjerci potražite 

sljedeće pojmove: 

      HRANA                  PIĆE 

      PEKA                      DVOR 

      KROKETI               SOK 

      ROMANTIKA        NJOKI 

      BIFTEK                  RIŽA 

      OBRT                      SIR 

      ELEGANTNO        ŽAR 

 

 

Preostala slova daju traženo rješenje: 

__ __ __ __ __ __ __ __ __ __   __ __ __ __ __ 
                    

 Agava Kovač 
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                                               Agava Kovač 
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SUDOKU                                            A. Kovač

A.K.

 Udruga umirovljenika Virovitica

Telefon: 033 721 069

 Komunalni info centar

Besplatni telefon: 0800 9995, Fax: 801-587

e-mail: komunalni.poslovi@virovitica.hr 

 HCK Gradsko društvo Crvenog 

križa Virovitica
Referada: 033/729-459

Socijalna samoposluga: 033/727-008

e-mail: crveni-kriz-virovitica@net.hr 

str. 30
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isoka škola za menadžment u 
turizmu informatici (VŠMTI) u 
Virovitici postaje Veleučilište! 
Odluku je u četvrtak, 11. veljače, 

donijela Vlada RH na sjednici.  Ostva-
ren je tako cilj postavljen još od osnivanja 
Visoke škole u Virovitici. Na njemu se 
posebno intenzivno radilo u posljednjih 
godina dana, otkako je VŠMTI u Virovitici 
i formalno stekla uvjete za taj status. 
- Nekima se čini da smo sada na kraju puta, 
no mi smo tek na kraju jedne etape - zado-
voljno je istaknuo virovitičko-podravski 
župan Igor Andrović koji naglašava da su 
sadašnjost i budućnost u znanju, “jer samo 
znanjem možemo konkurirati naprednim 
zemljama i tako razvijati gospodarstvo”.
- Saborski zastupnik Josip Đakić je od 
samih početaka u ovom projektu, kao i 
današnja saborska zastupnica, bivša de-
kanica Visoke škole u Virovitici Vesna 
Bedeković. Njima zasigurno pripada 
najveća zahvala. Tu su i današnji dekan 
Oliver Jukić, gradonačelnik Ivica Kirin, ali 
i bivši potpredsjednik Vlade RH Tomislav 
Tolušić, koji je kao tadašnji župan dao ve-
liki doprinos za osnivanje Visoke škole za 
menadžment u turizmu i informatici. Vi-
soku školu je uredbom osnovala Vlada RH 
7. rujna 2007. godine, potvrdivši tadašnja 
nastojanja Virovitičko-podravske županije 
i Grada Virovitice. Od 2009. godine imamo 
tzv. Virovitički model sufinanciranja rada 
Visoke škole u Virovitici. Prema njemu po 
100.000 kuna za rad VŠMTI-a osigurava-
ju Virovitičko-podravska županija i Grad 
Virovitica, a sve ostale gradovi i općine s 
područja županije između 5 i 20 tisuća 
kuna, ovisno o broju upisanih studenata - 
objašnjava Andrović. 
Već se 2007. godine s prvom generacijom 
studenata znalo što se od Visoke škole 
očekuje. 
- Cilj je bio omogućiti studiranje i onima 
koji to nisu mogli u većim gradovima, 
omogućiti im da ovdje diplomiraju, osta-
nu živjeti i raditi na području Virovitičko-
podravske županije ili pak nastaviti studij 
negdje drugdje. U vremenu koje je iza 
nas proširili smo i priču s fakultetom i u 
Orahovici i tu u budućnosti zasigurno 
ne mislimo stati. Sve ovo vrijeme st-
varali smo nove programe, nove studije, 
nove mogućnosti budućim studentima, 

kako bi na kraju, ovdje u Virovitici imali 
veleučilište za buduće generacije - dodaje 
Andrović.

NEKAD VOJARNA, DANAS 
STUDENTSKI KAMPUS 

Visoku školu u Virovitici, danas 
Veleučilište, pohađa oko 400 studenata 
iz svih dijelova Hrvatske, ali i BiH, u pet 
preddiplomska (menadžment rural-
nog turizma, informatički menadžment, 
poduzetništvo, računarstvo, elektrotehni-
ka) i dva diplomska studija (menadžment 
– destinacijski menadžment i menadžment 
mali i srednjih poduzeća) iz dva znanstve-
na područja (društvene i tehničke znano-
sti) te tri polja (ekonomija, računarstvo, 
elektrotehnika).
Bivša vojarna postala je pravi students-
ki kampus - u krugu od 100 metara od 
Veleučilišta nalazi se i Studentski dom sa 
108 kreveta, Studentski restoran „Škola“, 
ondje se upravo dovršava Tehnološko-
inovacijski centar, a u planu je i Centar za 
pametnu poljoprivredu. 
Status veleučilišta pokazuje dignitet i pot-
vrdu rada ove ustanove, koja se posebno 
počela razvijati u STEM području. Tako 
su 2016. pokrenuli studij računarstva, a 
dvije godine kasnije studij elektrotehnike. 
Zanimljivo, iz prve generacije upisanih 
studenata računarstva od njih 14 koji su 
do sada diplomirali dvanaest ih je odmah 
našlo posao, jedan je nastavio studiranje, 
a jedan ovih dana očekuje zaposlenje. Ako 
je suditi po toj prvoj generaciji, završite li 
smjer računarstva u Virovitici,  posao ćete 

dobiti – odmah. 
Veleučilište u Virovitici iznjedrilo je i 
šest doktora znanosti. Ono što se prije 
dvadesetak godina činilo kao „znanst-
vena fantastika“, danas je stvarnost koju 
ovdje u Virovitici i Virovitičko-podravskoj 
županiji žive punim plućima. Potvrđuje 
to i gradonačelnik Ivica Kirin, koji kaže 
kako se s Visokom školom, današnjim 
Veleučilištem, povećao i prosjek visok-
oobrazovanih osoba na našem području 
i omogućila prilika ne samo redovnim 
studentima, već i zaposlenima, da u 
ovoj ustanovi potraže svoj smjer visokog 
obrazovanja, a za potrebe poljoprivrede 
i gospodarstva na području Virovitičko-
podravske županije. 
- Stipendijama potičemo mlade da odab-
eru ono zvanje u budućnosti u kojem će 
brzo pronaći posao na našem području. 
Veleučilište je pružilo priliku i zapos-
lenima, dodatno se educirati i napredo-
vati, kako bi znanjem i iskustvom bili 
konkurentniji na tržištu. Uz računarstvo, 
poduzetništvo, ekonomiju, ruralni tur-
izam i druge studije danas govorimo i o 
Stručnom studiju drvne tehnologije, koji 
također djeluje unutar zgrade Veleučilišta 
u Virovitici i spaja sustav visokog obra-
zovanja s potrebama tržišta, konkretno 
drvoprerađivačke industrije. Uz gradske 
i županijske stipendije tu su i izdašne sti-
pendije koje daje Fina za studente kako 
bi odmah nakon studija pronašli posao - 
ističe gradonačelnik Ivica Kirin. 

AKTUALNO2 I

K. Toplak, M. Lovrenc
Foto: M. Rođak, K. Toplak • Danas Veleučilište u Virovitici pohađa oko 400 studenata 

iz svih dijelova Hrvatske, ali i BiH, u pet preddiplomska 
(menadžment ruralnog turizma, informatički menadžment, 
poduzetništvo, računarstvo, elektrotehnika) i dva diplomska 

studija (menadžment – destinacijski menadžment i 
menadžment mali i srednjih poduzeća) iz dva znanstvena 

područja (društvene i tehničke znanosti) te tri polja 
(ekonomija, računarstvo, elektrotehnika).

ODLUKOM VLADE REPUBLIKE HRVATSKE 
VISOKOJ ŠKOLI PRIZNAT ZASLUŽEN STATUS

Virovitica ima Veleučilište! 

V

• VIROVITICA DOBIVA DESET 
NOVIH STIPENDISTA   
Studentima 800 kuna 
mjesečno cijele godine 

Grad Virovitica potpisuje ugovore s 10 novih sti-
pendista, a ove godine zbog epidemiološke situacije 
studenti na potpisivanje ugovora dolaze pojedinačno.
S novima, Grad ukupno financira njih 45. Mjesečnu 
stipendiju u iznosu od 800 kuna studenti primaju 
svih 12 mjeseci u godini. Prema riječima pročelnika 
Upravnog odjela za društvene djelatnosti Alena 
Bjelice od 2010. do 2020. godine Grad je za sti-
pendiranje studenata s područja grada Virovitice 
izdvojio 2.721.200 kuna te je sveukupno dodijeljeno 
287 stipendija od 9.600 kuna godišnje.
- Mladi su naša budućnost i oni će jednoga dana biti 
perjanica razvoja našega grada. Grad želi pomoći 
studentima, ali ujedno ih želi i potaknuti da odabiru 
fakultete završetkom kojih će lakše pronaći posao. U 
interesu nam je da mlade zadržimo u našem gradu, 
da se kada završe svoje školovanje, kao visokoobra-
zovani kadar vrate u Viroviticu i ovdje pronađu svoju 
egzistenciju - rekao je gradonačelnik Ivica Kirin, 
napomenuvši kako je uz 400.000 kuna, koliko je 
samo prošle godine izdvojeno za stipendije, Grad u 
godinu dana uložio i 50.000 kuna za rad Visoke škole 
Virovitica, a s 125.000 kuna pomaže i rad Studija 
drvne tehnologije.                V. L. , Ilustracija: Freepik

• DRUGOM DOZOM DOSAD 
PROCIJEPLJENO 1090 OSOBA  
Dr. Venus: Počela stizati cjepiva 
Astra Zenece i Moderne, svi štite 
od koronavirusa 

Dr. Miroslav Venus, ravnatelj Zavoda za javno zdravstvo 
“Sveti Rok” VPŽ i član Stožera civilne zaštite VPŽ, na 
sjednici Županijske skupštine koja je održana u utorak, 
16. veljače, govorio je o cijepljenju te rekao kako je dosad 
procijepljeno ukupno 1250 osoba, od čega je njih 1090 
dobilo i potrebnu drugu dozu.
- Ta bi brojka bila daleko veća da nažalost u jednom 
trenutku nije došlo do zastoja isporuke cjepiva. Počele 
su nam dolaziti cjepiva Astra Zenece i Moderne, no to 
još uvijek nisu velike količine. Treba istaknuti da nema 
razlike među cjepivima, sva štite od koronavirusa. 
Inače, onog trena kada cjepiva budu dolazila u većim 
količinama, tada ćemo cijepiti prvo osobe starije životne 
dobi te kronične bolesnike na punktovima u Virovitici, 
Slatini, Orahovici, Pitomači i Voćinu, a do tada će se ci-
jepljenje odvijati u ordinacijama liječnika opće medicine 
- naglasio je Venus. 
Trenutnu epidemiološku sliku na području županije oci-
jenio je povoljnijom u odnosu na neka razdoblja tijekom 
protekla četiri mjeseca kada je postotak pozitivnih među 
testiranima bio i do 46 posto. 
- On je danas šest posto, a Svjetska zdravstvena orga-
nizacija tvrdi kada je postotak zaraženih ispod pet posto, 
tada je epidemija pod kontrolom. Mi smo na najboljem 
putu prema tome, zasigurno i zbog postojećih mjera, ali i 
pridržavanja epidemioloških mjera - naglasio je Venus.

K. T. 

INFO KUTAK

Župan Igor Andrović                                  Gradonačelnik Ivica Kirin
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KAMERA U PITOMAČI PONOVNO ZADAJE GLAVOBOLJE

Još jednom vozaču stiže plava kuverta
Nakon prošlotjednog vozača koji je „pao“ na kameri u Pitomači vozeći 52 
km/h više od dopuštenih 70 km/h, i ovoga tjedna imamo sličnu, doduše 
„jeftiniju“ priču. Naime, na istom mjestu, također u petak u 21.31 sati, 
vozaču osobnog automobila izmjerena je brzina od 123 km/h. Umanjena 
za toleranciju iznosi 110 km/h te će tako, na njegovu sreću, proći jeftinije 
nego što je to bio slučaj s prošlotjednim vozačem.
Propisana kazna za prekoračenje veće od 30 do 50 km/h u naselju iznosi 
od 3000 do 7000 kuna te se u evidenciju upisuju tri negativna prekršajna boda. Ako je vozaču ovo prvi put da čini ovakav 
prekršaj, bez vozačke će ostati na mjesec dana, ako je drugi put na tri, a treći put na čak šest mjeseci. Iako manja novčana 
kazna u odnosu na onu od 10.000 do 20.000 kuna, svejedno je popriličan udarac po džepu.                                       M. L. 

• TEŠKA PROMETNA 
NESREĆA U LIPOVCU KOD 
GRADINE  
Smrtno stradao vozač 
automobila (37) 

U srijedu, 3. veljače, oko 17.30 sati dogodila se teška 
prometna nesreća u Lipovcu nedaleko od Gradine, u 
kojoj je život izgubio 37-godišnji vozač osobnog au-
tomobila, a dvije osobe su ozlijeđene. PU virovitičko-
podravska izvijestila je da se nesreća dogodila kada 
je 37-godišnji vozač, upravljajući osobnim auto-
mobilom njemačkih registarskih oznaka u smjeru 
Suhopolje-Lipovac, zbog neprilagođene brzine i 
nedovoljnog dometa svjetala nije na vrijeme uočio 
neosvijetljenu i neregistriranu prikolicu na traktoru 
slatinskih registarskih oznaka kojim je upravljao 56-
godišnji vozač u istom smjeru. U pokušaju pretjecan-
ja udario je desnom bočnom stranom svojeg vozila 
u zadnji lijevi dio prikolice. Nastavio je kretanje 
suprotnom kolničkom trakom i direktno se sudario 
s nailazećim teretnim vozilom virovitičkih registar-
skih oznaka, kojim je iz suprotnog smjera upravljao 
20-godišnji vozač. Teretno vozilo je uslijed udarca 
odbačeno unatrag i palo na oranicu. U prometnoj 
nesreći od nastalih ozljeda na mjestu je preminuo 
37-godišnji vozač, a putnica u njegovom vozilu zado-
bila je teške tjelesne ozljede kao i 20-godišnji vozač 
teretnog automobila. Vozači teretnog vozila i traktora 
nisu bili pod utjecajem alkohola. Ozlijeđene osobe su 
zbrinute u Općoj bolnici Virovitica. Slijedi izvješće 
ODO Virovitica.      

   V. L. 

• DVOJE OZLIJEĐENIH U NESREĆI 
NA VIROVITIČKOJ OBILAZNICI 

Prešao na suprotnu traku, 
sletio na zelenu površinu i 
autom udario u metalni stup 
U nedjelju, 14. veljače, oko 5.30 sati dogodila se teška 
prometna nesreća na virovitičkoj obilaznici u kojoj su 
ozlijeđene dvije osobe. Teške ozljede zadobio je 45-
godišnji vozač, dok je 43-godišnji putnik lakše ozlijeđen. 
Iz smrskanog automobila izvukli su ih vatrogasci JVP 
Virovitica i potom su prevezeni vozilima hitne pomoći u 
OB Virovitica, gdje im je pružena liječnička pomoć.
Prema policijskom izvješću nesreća se dogodila kada 
je 45-godišnjak upravljajući osobnim automobilom 
novogradiških registarskih oznaka prešao na suprotnu 
traku, a potom sletio na zelenu površinu. Tada je 
prednjim lijevim dijelom automobila udario u betonski 
temelj i metalni nosač javne rasvjete. Automobil se 
pritom zarotirao i potom zaustavio na sredini kolnika. 
Kod vozača nije utvrđena koncentracija alkohola i protiv 
njega je podnesen prekršajni nalog, stoji u policijskom                 
priopćenju.                       

          V. L., foto: JVP Virovitica 

CRNA KRONIKA

edna od tema na aktu-
alnom satu Županijske 
skupštine bila je i 
brza cesta. Zamje-

nik župana Marijo Klement 
rekao je kako je do sada 
izrađena Studija izvodljivosti 
koja je financirana sredstvi-
ma Europske unije, izrađena 
je i Studija utjecaja na okoliš 
te je izdano rješenje o njenoj 
prihvatljivosti, a ugovorena 
je i projektna dokumen-
tacija za cijelu trasu, vri-
jedna 33,6 milijuna kuna s 
ishođenjem svih lokacijskih i 
građevinskih dozvola. Proci-
jenjena vrijednost cijele trase 
je oko 1,8 milijardi kuna.
- Razlog tako velikom iznosu 
je što navedena cesta prelazi 
preko Bilogore i sadržavat 
će oko 11 mostova, 9 vijadu-
kata i 14 nadvožnjaka. Trasa 
je podijeljena u više etapa, a 
one u više dionica, tj. pod-
dionica. U ovom trenutku 
izvode se radovi na dionici 
Vrbovec 2 – Bjelovar u vri-
jednosti 138 milijuna kuna 
i radi se o dužini od 5,1 ki-
lometar kojim se spajaju 
Farkaševac i Breza, mjesto 
pored Bjelovara. Radovi su 
počeli 1. lipnja prošle godine, 
a planirani rok završetka je 24 

mjeseca od dana uvođenja 
u posao. Pokrenuto je više 
javnih nabava na dionici 
Vrbovec 2 – Bjelovar, tj. od 
poddionice Breza do Bjelo-
vara ukupno 11,8 kilometara, 
procijenjena vrijednost ra-
dova je oko 362 milijuna 
kuna s PDV-om, rok planira-
nog završetka je 30 mjeseci, 
a početak radova se očekuje 
sredinom ove godine - rekao 
je Klement, naglasivši da se 
realizacija projekta odvija u 
dva smjera.
- To je zahvaljujući sabors-
kim zastupnicima, županu 
Androviću, gradonačelniku 
Kirinu i svim našim ljudima 
koji su u Zagrebu i lobiraju 
za realizaciju tog projekta. 
Uspjeli smo izlobirati da 
projekt krene i s područja 
grada Virovitice. Otvorene 
su ponude u vrijednosti oko 
78 milijuna kuna plus PDV 

za realizaciju čvora Viroviti-
ca te oko 183 milijuna kuna 
za spoj Virovitica s čvorom 
Špišić Bukovica. Dakle, radi 
se do Bjelovara i od Viro-
vitice prema Bjelovaru - re-
kao je Klement.
Projekt je pohvalio i 
virovitički gradonačelnik 
Ivica Kirin, rekavši kako je 
brza cesta trenutno jedno 
od najvažnijih pitanja i tema 
u Hrvatskoj. Naglasio je 
važnost spremne dokumen-
tacije, ishođenih dozvola i 
osiguranih sredstava kao uv-
jeta da se, nakon što radovi 
krenu u svim fazama, cesta 
i dovrši u roku, a to je 2025. 
godine. 

GRADNJA PO 
ETAPAMA 

- Cesta će se graditi po eta-
pama, a nama je, naravno, 
najvažnije riješiti Bjelovar i 
Viroviticu. Za našu sredinu 
to zaista znači jedan drugi 
život, razvoj gospodarstva, 
više investitora i kvalitetnije 
uvjete. Neki će reći da je to 
političko pitanje, no činjenica 
je da je riječ o investiciji koja 
se čeka godinama i koja je 
bitna za svakog građanina na 
području kojim će cesta pro-
laziti. U prometnom smislu 
ona je prioritet, a u slučaju 
gospodarstva i povezanosti 

žila kucavica koja će nas 
spojiti sa svim velikim sredi-
nama - kaže I. Kirin. 
Iako brza cesta ima „zeleno 
svjetlo“ Vlade, ministarstava 
i Sabora te iako su osigurana 
sredstva za dokumentaciju i 
čvorište Virovitica – Špišić 
Bukovica, činjenica je da je 
riječ o projektu „teškom“ 1,8 
milijardi kuna. 
- Nastojanja su da dionicu Vi-
rovitica – Bjelovar uvrstimo 
u EU financiranje kako bismo 
rasteretili državni proračun - 
ističe gradonačelnik Kirin. 
Izgradnji ceste koja se na 
našem području čeka još 
od 1993. godine raduje se 
i župan Igor Andrović. Biti 
za sat vremena u Zagrebu 
samo je dio mogućnosti koju 
donosi ova prometnica, uz 
razvoj gospodarstva cijele 
županije.  
- Brza cesta do Zagreba 
ključ je gospodarskog raz-
voja i Virovitičko-podravske 
županije i ovog dijela 
Hrvatske. Zahvaljujući ovoj 
Vladi, podršci saborskih 
zastupnika nikada joj nismo 
bili bliže i to će biti projekt 
koji će dati „finu glazuru“ 
na budućoj gospodarskoj 
slici našeg područja - smatra 
župan I. Andrović.  

• Uspjeli smo izlobirati da projekt krene i s područja grada Virovitice. Otvorene su 
ponude u vrijednosti oko 78 milijuna kuna plus PDV za realizaciju čvora Virovitica te 
oko 183 milijuna kuna za spoj Virovitica s čvorom Špišić Bukovica. Dakle, radi se do 
Bjelovara i od Virovitice prema Bjelovaru, rekao je Klement.

BRZA CESTA BILA JE JEDNA OD TEMA AKTUALNOG 
SATA ŽUPANIJSKE SKUPŠTINE   

Cesta će prelaziti preko 
Bilogore i imati 
11 mostova, 
9 vijadukata 
i 14 nadvožnjaka 

Mirjana Lukačić, Marija Lovrenc 
Foto: K. Toplak 

J
Zamjenik župana Marijo Klement
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četvrtak, 11. veljače, 
obilježen je Sv-
jetski dan bolesnika 
i blagdan Gospe 
Lurdske. Prošlih 

godinu dana sve je u znaku 
borbe protiv pandemije ko-
ronavirusa. Razgovarali smo 
s djelatnicima Opće bolnice 
Virovitica, zaduženima za 
Covid-19 odjele, punktove, 
trijažu i rad s pacijentima, ali 
i s pomoćnicom ravnatelja za 

sestrinstvo Lidijom Knapić. 
Nova bolest promijenila je 
i način na koji medicinski 
djelatnici pristupaju pacijentu 
– komunikacija se odvija pod 
višestrukim slojevima zaštitne 
odjeće, a uobičajene rutine 
podrške i razumijevanja poput 
dodira ohrabrenja, smiješka i 
zagrljaja ostale su zarobljene 
pod mjerama. 
- Zaokupila nas je obostrana 
neizvjesnost, no iskustvo i pro-
fesionalnost, kao i ljudskost u 
pristupu osigurali su da se i 

pri najtežim situacijama mak-
simalno poštuje svaki pacijent 
i njegovo pravo na najbolju 
moguću skrb. Zahvaljujem 
stoga svim zdravstvenim i 
nezdravstvenim djelatnici-
ma, kao i kolegama iz drugih 
ustanova – županijskih Doma 
zdravlja, Zavoda za hitnu 
medicinu i Zavoda za javno 
zdravstvo „Sv. Rok“ – s koji-
ma smo zajedno u ovome ovih 
godinu dana na profesion-
alnosti, empatiji, hrabrosti, 
snazi i volji - ističe L. Knapić. 

Od početka pandemije do da-
nas u virovitičkoj Općoj bol-

AKTUALNO4 I

Još uvijek traje Javni poziv 
svim poslovnim subjektima 
privatnog sektora koji ulažu 
na području Virovitičko-
podravske županije, a na 
kojem mogu iskazati interes 
za sudjelovanjem u progra-
mu HBOR-a „Poduzetništvo 
mladih, žena i početnika“ 
do iskorištenja financijskih 
sredstava osiguranih u 
županijskom proračunu. 
V i r o v i t i č k o - p o d r a v s k a 
županija subvencionira puni 
iznos kamate od 2 posto. 
Tako s ovom kreditnom lini-
jom za krajnjeg korisnika ka-
mata iznosi „nula posto“.
V i r o v i t i č k o - p o d r a v s k a 
županija pozvala je sva 
trgovačka društva, obrte, 
fizičke osobe koje samos-
talno obavljaju djelatnost, 
obiteljska poljoprivredna 
gospodarstva (OPG), zadru-
ge i ustanove koje ulažu na 
području županije neovisno o 
sjedištu, odnosno prebivalištu 
da se jave na poziv. S ciljem 
poticanja poduzetništva na 
području županije, kreditna 

sredstva za korisnike kredita 
osigurat će HBOR izravno 
ili posredstvom poslovnih 
banaka, a sredstva subvencije 
kamate korisnicima kredita 
će osigurati Županija.
Za navedene kredite Županija 
će subvencionirati kamatnu 

stopu u visini od 2,00 pos-
totna poena godišnje, fik-
sno, za cijelo vrijeme trajanja 
kredita (razdoblje korištenja, 
počeka i otplate), poručuju 
iz Upravnog odjela za gos-
podarstvo i poljoprivredu 
VPŽ, a sredstva su osigurana 

u županijskom proračunu. 
Dodatne informacije svi zain-
teresirani mogu dobiti u Up-
ravnom odjelu za gospodarst-
vo i poljoprivredu VPŽ. 

K. T. 

JAVNI POZIV I DALJE OTVOREN 

Zainteresirani, javite se za 
kredit za “nula posto kamata“ 
iz programa “Poduzetništvo 
mladih, žena i početnika”

Matej Rajnović, Marija Lovrenc 

• NA SNAGU STUPILE NOVE 
BLAŽE EPIDEMIOLOŠKE MJERE, 
TRAJAT ĆE DO 28. VELJAČE

Kava iz 
kafića samo 
ako je “s 
nogu“
U ponedjeljak, 15. veljače, na snagu su stupile nove, 
ublažene mjere koje će trajati do 28. veljače. Kafići 
mogu prodavati kavu i piće „za van“, otvorene su i 
teretane, fitness centri, škole stranih jezika, dječje 
igraonice i radionice, automat klubovi, kasina i 
kladionice. Iako su dobili zeleno svjetlo za rad, brojni 
ugostitelji s virovitičkog područja ipak nisu otvorili 
svoja vrata. Za one koji su odlučili raditi, izrađen je 
poseban epidemiološki okvir u kojima su mjere kojih 
se vlasnici moraju pridržavati. Tako se osobe koje 
preuzimaju napitke ne smiju zadržavati na terasama 
kafića ili ispred njih. Nije dopušten ni ulazak u 
kafiće, a osobe koje “s nogu” čekaju isporuku moraju 
održavati razmak od dva metra te koristiti maske, a 
na objekte treba staviti obavijesti o epidemiološkim 
mjerama. Ne smije se puštati ni glazba. Nakon obi-
laska užeg središta grada utvrdili smo da je zatvoreno 
više od 70 posto kafića.
- Od desetak kava ne može se opstati i plaćati 
troškove poslovanja. Lokale treba grijati, aparati su 
svi uključeni. Ništa od toga - rekao je vlasnik jednog 
virovitičkog kafića. 
David Kovačević, vlasnik kafića „Park“ na virovitičkoj 
šetnici, istaknuo je kako su ipak odlučili proda-
vati kave i pića za van kao pripremu za dodatno 
popuštanje mjera, a u Mount Everestu cijeli ponedjel-
jak častili su svoje vjerne goste besplatnom kavom. 

T.S. 

• NA VIROVITIČKOM PODRUČJU 

Čazmatrans vraća 
autobusne linije 

Pandemija koronavirusa donijela je brojne promjene 
u svim sferama života, pa tako i u javnom prijevozu. 
Čazmatrans, čiji autobusi prometno povezuju Viro-
viticu s okolnim naseljima, ali i drugim većim grado-
vima u Hrvatskoj, bitno je reducirao svoje linije. Na 
primjer, za Zagreb su iz Virovitice ostale samo dvije 
linije, u 5 i u 12 sati.
No, shodno poboljšavanju situacije s COVID-19 
od ponedjeljka, 15. veljače, red vožnje autobusa 
Čazmatransa na virovitičkom području vraća se na 
stanje prije izbijanja pandemije. Tako će, primjerice, 
za Zagreb opet voziti sedam linija dnevno. Broj linija 
vraća se na staro, no i dalje se moraju poštivati prop-
isane mjere zaštite od koronavirusa. 
Vozni red putnici mogu provjeriti i na našem portalu 
www.icv.hr.

V. L.  

INFO KUTAK

U

S ciljem poticanja poduzetništva Virovitičko-podravska županija subvencionira puni iznos 
kamate od 2 posto

U POVODU SVJETSKOG DANA BOLESNIKA RAZGOVARALI SMO S PACIJENTIMA I OSOBLJEM NA COVID-19 ODJELIMA U VIROVITIČKOJ OPĆOJ BOLNICI 

Dr. Gladović: Covid-19 je bolest s tisuću lica, pacijenti koji su preminuli 
zasigurno bi još godinama živjeli da se nisu inficirali koronavirusom i razboljeli

PACIJENTIMA NAJTEŽE 
PADA IZOLACIJA OD 
OBITELJI
Svoje iskustvo u borbi s pandemijom podi-
jelile su s nama medicinske sestre koje 
su od samog početaka bile na prvoj liniji 
obrane od koronavirusa. Riječ je o Ružici 
Mačinković, glavnoj sestri Zaraznog odjela 
i svih Covid-19 odjela u bolnici te Aniti 
Šuvak, koja je i na trijaži na ulazu u Opću 
bolnicu Virovitica. 
- Ona početna tri mjeseca vladao je strah od 
nepoznatog, od bolesti o kojoj ne znaš apso-
lutno ništa. Kada je krenula prva borba pro-
tiv pandemije, uz sve ostalo, probleme nam 
je stvarala i oprema. Znalo se dogoditi da su 
sestre kolabirale. Morali smo objasniti paci-
jentima da ne smijemo biti s njima previše 
vremena jer je bolest takvog tipa. Suočavali 
smo se s raznim situacijama, dijagnozama, 

čovjeka jedan dan želiš pustiti doma, a 
drugi dan mu se stanje naglo pogorša. No 
u ovome smo bili zajedno i pacijentima smo 
pristupale iskreno, bodrile ih, s njima bili i 
u najtežim trenutcima, pred respirator - ka-
zale su nam Ružica i Anita.
U vrlo kratkom vremenu kapaciteti na 
COVID odjelu bili su popunjeni, a opreza je 
trebalo više nego ikad. 
- Pacijenata je bilo jako puno. Morali smo 
im pristupiti izuzetno oprezno, objasniti im 
da oni nisu građani trećeg reda, ali i paziti 
da sebe ne zarazimo. Mi smo bili ti koji smo 
ih morali uvjeriti da će dobiti svu potrebnu 
medicinsku skrb - dodale su, zaključivši 
kako su se svi u tom periodu liječenja, i 
kolege, i liječnici i pacijenti posebno pov-
ezali. 
Jedna od pacijentica koja je iskusila kako 
izgleda COVID odjel je Nada Pintar iz 
Pitomače. Nakon pojave prvih simptoma 

odmah se javila svom 
liječniku, a iako je nal-
az bio negativan, dio 
liječenja provela je na 
COVID odjelu. 
- Osjećala sam 
mučninu i dobila sam 
osip. U bolnici sam 
provela šest dana. Ti-
jekom tog vremena 
ništa nam nije ne-
dostajalo. I doktori 
i sestre trudili su se 
olakšati nam te dane 
u najvećoj mogućoj 
mjeri. Svi su uistinu bili odlični, stalno nam 
je netko dolazio i provjeravao kako smo. 
Najviše mi je nedostajala obitelj.  Imam 
troje djece, supruga i svekrvu. Sva sreća da 
imamo pametne telefone pa smo se mogli i 
čuti i vidjeti - rekla je Nada.

Dr. Dejan Gladović
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nici hospitalizirano je više od 
450 Covid-19 pozitivnih paci-
jenata. Bolest nije zaobišla ni 
zdravstvene djelatnike. Covid-
19 preboljela su 134 djelatnika 
bolnice, a od toga je zdravst-
venih djelatnika bilo 109. 
Osigurati da sve funkcionira u 
takvim uvjetima bio je uistinu 
pravi izazov, ali uspjeli su ga 
svladati.  

DR. GLADOVIĆ: 
COVID-19 JE BOLEST S 

TISUĆU LICA 
Nepredvidiva i teška – tako 
Covid-19, bolest koju uzroku-
je koronavirus SARS Cov-2 
opisuje dr. Dejan Gladović, 
voditelj Odjela za infektologiju 
virovitičke Opće bolnice i to 
godinu dana nakon izbijanja 
pandemije i nakon više od 450 
oboljelih pacijenata s kojima 
je, uz pomoć kolega, danomice 
bio na odjelima u bolnici.
- Primjećujemo da je sada riječ 
o brojnim post-Covid-19 man-
ifestacijama, posebice trom-
boembolijskim zbivanjima i 
sve što uz njih ide. Dio pacije-
nata došao je u bolnicu nakon 
što su kod kuće preležali blagi 

oblik bolesti pa su se javili sada 
kada je došlo do komplikacija 
- ističe dr. Gladović o aktual-
nim slučajevima na odjelima. 
Nepredvidivost bolesti razlog 
je zbog kojeg je potrebno i 
dalje biti na oprezu. Nikad se 
ne zna kako će koji pacijent 
reagirati na koronavirus. 
- Ne mogu vam danas reći 
zašto netko razvije upalu 
pluća, zašto nekome treba 
kisik, zašto netko razvije trom-

boembolijske komplikacije, a 
netko završi na respiratoru. 
Imali smo pacijenta mlađeg 
od 40 godina koji je završio u 
Zagrebu na visokim dozama 
kisika, a imali smo pacijenta i 
od 90 godina koji je uspješno 
prebolio bolest, bez respiratora 
i vratio se kući. Činjenica o ko-
joj zasigurno možemo govoriti 
su rizični čimbenici koji mogu 
pridonijeti razvoju bolesti u 
neželjenom smjeru, a to su, 

prije svega, povišen krvni tlak, 
pretilost, dijabetes - ističe dr. 
Gladović, koji je i sam, poput 
drugih djelatnika i pacijenata s 
Odjela, također jedan od onih 
koji su preboljeli Covid-19.
Svaki pacijent koji je umro na 
Covid-19 odjelima u bolnici, 
neovisno o komorbiditetima, 
umro je baš od Covid-19, 
upozorava dr. Gladović. Ta 
je bolest ubrzala reakciju 
organizma koji je u pro-
tivnom još dugo mogao nositi 
“uobičajene”, kronične bolesti 
pa i karcinome.  
- Ti pacijenti još godinama bi 
živjeli da se nisu inficirali ko-
ronavirusom i razboljeli. Zato 
Covid-19 ne smijemo shvatiti 
olako. Ljudi će od Covida-19 
pobolijevati i u travnju, svib-
nju, kao i prošle godine. Svi 
bi se trebali cijepiti, nema ap-
solutne kontraindikacije za 
cjepivo, ako želimo stati na 
kraj ovoj situaciji - zaključuje 
dr. Gladović i zahvaljuje svim 
pacijentima i medicinskom 
osoblju na razumijevanju i 
toplom, empatičnom pristupu 
cijeloj situaciji. 
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• Dio pacijenata došao je u bolnicu nakon što su kod kuće preležali blagi oblik bolesti pa su se javili sada kada je došlo 
do komplikacija, ističe dr. Gladović o aktualnim slučajevima na odjelima. Nepredvidivost bolesti razlog je zbog kojeg je 
potrebno i dalje biti na oprezu. Nikad se ne zna kako će koji pacijent reagirati na koronavirus. 

• U PONEDJELJAK, 22. VELJAČE, 
POČINJE BLAGOSLOV OBITELJI   
Preporuka je svećenika 
dočekati na otvorenom
Hrvatska pošta (HP) objavila je 
obavijest o pošiljkama koje 
se šalju kao obična pisma, 
a ne stanu u poštanski 
sandučić ili za koje nije 
plaćena dostava na 
adresi. U ponedjeljak, 
22. veljače, virovitički 
franjevci počinju bla-
goslov obitelji u župama 
sv. Roka u Virovitici te sv. 
Ivana Krstitelja u Špišić Buk-
ovici, s filijalom u Koriji.
- Kao što je i najavljeno, zbog epidemiološke situacije 
svećenici će u blagoslov samo onim obiteljima koje 
su se prijavile u Župnom uredu. Ovaj tjedan napravit 
ćemo raspored, a zainteresirani će ga moći vidjeti 
na oglasnoj ploči na ulazu u župnu crkvu, kao i na 
mrežnim stranicama Župe - najavili su franjevci.
Vjernici koji do sada nisu ispunili kratku prijavnicu, 
a koja se može uzeti na ulazu u crkvu sv. Roka u Viro-
vitici, za blagoslov obitelji mogu se prijaviti i ovaj tje-
dan. Franjevci su apelirali da to učine čim prije kako 
bi mogli napraviti detaljan raspored i držati ga se od 
ponedjeljka. Doznajemo da će u blagoslov krenuti već 
u prijepodnevnim satima.
Sukladno preporukama epidemiologa obitelj, odnosno 
članovi kućanstva svećenika bi trebali dočekati pred 
vratima. Blagoslov će primiti na otvorenom, a ako to 
ne bude moguće (kućanstvo u kojem ima nepokretnih 
i bolesnih), svećenici će ući u kuću. Preporuka je da se  
maske nose i kod blagoslova na otvorenom.          V. L. 

• U PRIPREMI NOVI PROJEKT
Počinje rekonstrukcija ulica 
A. G. Matoša i M. Nikolića, a 
gradi se i nova spojna cesta

Grad Virovitica priprema projekt za još jednu važnu cestu 
na području Mjesnog odbora „Stjepan Radić“. Riječ je o 
spojnoj cesti koja će „preuzeti“ promet od Bečke ulice do 
kružnog toka kod nekadašnje Bille (Ulica Stjepana Radića).
Radi se o rekonstrukciji gradskih ulica Antuna Gustava 
Matoša i Milana Nikolića te izgradnji nove spojne ceste, za 
što je gradonačelnik Virovitice Ivica Kirin potpisao ugovor s 
tvrtkom CIP d.o.o. za izradu idejnog projekta.
Konkretno, planira se rekonstrukcija Ulice Antuna Gustava 
Matoša, što obuhvaća rekonstrukciju kolnika zajedno s 
pješačkim stazama i parkiralištima uz dvoranu Osnovne 
škole Ivane Brlić-Mažuranić, čime bi se smanjio nedostatak 
parkirnih mjesta uz dvoranu koji je dovodio do oštećenja 
zelenih površina. Nadalje, planira se izgradnja nove dionice 
– spojne ceste između Ulice S. S. Kranjčevića i Ulice P. 
Berislavića, s izgradnjom kompletne infrastrukture te u 
nastavku rekonstrukcija Ulice M. Nikolića, što obuhvaća 
rekonstrukciju kolnika i pješačkih staza. Jednako tako na 
kompletnom tom području uredit će se i odvodnja oborin-
skih voda.
U okviru projekta predviđena su i dva kružna toka – na 
spoju ulica S. S. Kranjčevića i A. G. Matoša te na spoju ulica 
M. Nikolića i I. Gundulića.
Ovim projektom tako će se spojiti nekoliko ulica: Bečka, 
Gundulićeva, Berislavićeva i M. J. Zagorke. 
Nakon ishođenja potrebne dokumentacije Grad Virovitica 
planira ovaj projekt prijaviti za sufinanciranje na Nacionalni 
program sigurnosti cestovnog prometa.
- Riječ je o projektu na koji se čeka više od 30 godina. 
Nova spojna cesta rasteretit će promet u tom dijelu grada, 
a posebno je važna zbog sigurnosti djece koja u tom dijelu 
cirkuliraju u velikom broju zbog blizine Osnovne škole 
Ivane Brlić-Mažuranić, kao i sportske dvorane - rekao je 
gradonačelnik Ivica Kirin. 

V. L. 

INFO KUTAKPOČELA KORIZMA , POZIV VJERNICIMA:
Postimo od zloće i plačimo za 
propuštenim dobrima

Obredom posipanja pepela u znaku križa po 
glavama vjernika u okviru svetih misa danas 
(srijeda) počinje korizma, vrijeme pripreme 
za najveći kršćanski blagdan Uskrs.
Vjernici su pozvani da narednih 40 dana pos-
vete postu, molitvi i djelima milosrđa, odnos-
no ljubavi, kako bi se ponovno okrenuli Bogu 
i ljudima. U župnoj crkvi sv. Roka prijepod-
nevnu misu služio je fra Vedran Kos, koji je u 
propovijedi progovorio o konkretnosti žrtve i 
promišljanja Božje riječi za vrijeme korizme.
Naglasak je stavio na „skrovitost“, riječ koju 
današnje Evanđelje donosi u kontekstu žrtve 
i dobrih djela, kako se sve ono što vjernik 
uzme za odricanje i pokoru te dobra djela 
koja planira činiti ne bi pretvorilo u reklamu 
vlastite dobrote, a bez koristi za drugoga. 
Obrazlažući Katekizam Katoličke Crkve 
vjernike je konkretno proveo kroz mogućnosti 
življenja korizme. 
- Bogu je pojaviše stalo da mu se 
vratimo iz ljubavi, posteći od 
zloće, plačući za propuštenim 
dobrima, kukajući nad vlas-
titim slabostima i grijesima. 
To nisu ni plač ni kukanje 
koji vode u beznađe, nego 
plač i kukanje koje možemo 
usporediti s plačem male 
djece koja tuguju za svojim 
roditeljem. Gospodin od nas 
traži da s Njim gradimo takav 
odnos, odnos povjerenja i ljubavi, a 
ne straha. Jer, idemo li logikom čiste re-
ligioznosti, ako ćemo se držati propisa, žrtve, 
pokore, a ne vidjeti Boga ni čovjeka oko sebe, 
onda smo u napasti da nalikujemo farizejima 

iz Evanđelja, koji 
sve što čine, čine 
samo na van, dok 

im ispod svega srce 
ostaje zatvoreno za 

onaj pravi, živi od-
nos s Bogom i ljudima 

- konkretno je ohrabrio 
vjernike fra Vedran Kos uoči 

obreda pepeljenja.
Objasnio je kako se poziv na pokoru i 
obraćenje ne može zaustaviti samo na onim 
izvanjskim manifestacijama, postove i mrtv-

ljenja tijela, već je naglasak korizme na unu-
tarnjoj pokori, odricanju od grijeha i loših 
navika. Prilika je to za korjenitu promjenu 
života u kojoj će temelj uvijek počivati na 
Božjem milosrđu, rekao je. 
- Bez unutarnje pokore sva izvanjska 
pokornička djela ostaju besplodna i lažna. 
Što god činili ove korizme, neka to što poka-
zujemo izvana izlazi iz dubine našeg srca, 
neka ima temelj u vjeri i želji da se što više 
približimo Bogu i ljudima - potaknuo je 
vjernike fra Vedran Kos.  

M. Lovrenc 

• Bogu je ponajviše stalo da mu se vratimo iz ljubavi, posteći od zloće, plačući za propuštenim dobrima, 
kukajući nad vlastitim slabostima i grijesima. To nisu ni plač ni kukanje koji vode u beznađe, nego plač i 
kukanje koje možemo usporediti s plačem male djece koja tuguju za svojim roditeljem.

U POVODU SVJETSKOG DANA BOLESNIKA RAZGOVARALI SMO S PACIJENTIMA I OSOBLJEM NA COVID-19 ODJELIMA U VIROVITIČKOJ OPĆOJ BOLNICI 

Dr. Gladović: Covid-19 je bolest s tisuću lica, pacijenti koji su preminuli 
zasigurno bi još godinama živjeli da se nisu inficirali koronavirusom i razboljeli

Medicinske sestre su od samog početaka bile na prvoj liniji 
obrane od koronavirusa
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Od ponedjeljka, 1. veljače, za 
građane je otvoreno novoizgrađeno 
reciklažno dvorište u Virovitici 
koje se nalazi u blizini Gradskog 
odlagališta otpada. Gotovo dvadeset 
vrsta otpada iz kućanstava građani 
Virovitice i prigradskih naselja sada 
mogu besplatno odložiti na jed-
nom mjestu, u posebne spremnike. 
Radno vrijeme reciklažnog dvorišta 
je od ponedjeljka do petka od 8 do 
16 sati. Nositelj projekta njegove 
izgradnje je Grad Virovitica, vrije-
dan je 4,9 milijuna kuna, izradila ga 
je Razvojna agencija 
VTA, a s 4,1 milijun 
kuna sufinancirala ga 
je Europska unija iz 
Kohezijskog fonda.
Da je riječ o hva-
levrijednom projektu 
vezanom uz održivo 
gospodarenje otpa-
dom kojim je stvorena 
dodatna infrastruk-
tura za odvajanje 
različitih kategorija 
otpada na području 
grada Virovitice kako 
bi se povećale količine odvojeno 
prikupljenih, posebnih i korisnih 
kategorija otpada, potvrdili su pri-
likom ovotjednog obilaska saborski 
zastupnik Josip Đakić, virovitičko-
podravski župan Igor Andrović, 
gradonačelnik Ivica Kirin sa zamje-
nikom Damirom Marenićem i 
suradnicima, te direktor tvrtke 
Flora VTC Željko Iharoš.

IZ KUĆE U RECIKLAŽNO 
- Iskoristili smo ovaj natječaj jer 
nam je cilj smanjiti količinu otpada 
na samom odlagalištu, odnosno 
sakupljati sekundarne sirovine. 
Izgradnjom reciklažnog dvorišta 
želimo smanjiti utjecaj otpada na 
okoliš i na taj način smanjiti broj di-
vljih odlagališta. Zasad ih imamo tri 
na području grada, a 2003. godine 
bilo ih je više od 200. Ovim putem 
pozivam građane da sav svoj otpad, 
umjesto da ga bacaju uokolo ili da 
ga zajedno miješaju s komunalnim 
otpadom, dovezu ovdje u reciklažno 
dvorište, a djelatnici Flore pomoći 
će im razvrstati ga. Na taj način 
čuvamo naš okoliš i utječemo na 
samu cijenu koju držimo u gradu 
Virovitici - rekao je prilikom obi-

laska gradonačelnik Ivica Kirin.
U reciklažnom dvorištu građani 
mogu odložiti čak dvadesetak 
različitih vrsta otpada iz svog 
kućanstva. Ondje se nalaze i sprem-
nici za baterije i akumulatore, boje, 
ali i lijekove, koji se inače moraju 
vratiti u ljekarnu nakon isteka roka 
trajanja jer ne smiju završiti u kanti 
za otpad kod kuće.
- Dugo vremena smo očekivali i 
priželjkivali ovaj projekt jer nam 
prije svega pojednostavljuje pro-
ces odvajanja otpada, a što nas u 
konačnici čini zadovoljnima i sret-
nima. Ovo je još jedan u nizu pro-
jekata koji će pridonijeti cjelovitom 
gospodarenju otpadom, a s već 
spomenutim objektom svrstani smo 
u sami vrh Hrvatske, ali i Europske 
unije. Koristit ćemo ovo reciklažno 
dvorište zajedno s našim građanima 
sukladno svim zakonskim propi-
sima i iskreno se nadam da će i naši 
korisnici biti zadovoljni i da ćemo 
svi zajedno stvoriti još ljepšu i čišću 
Viroviticu - kazao je direktor tvrtke 
Flora Željko Iharoš.

USKORO I DRUGA SMJENA? 
Cilj reciklažnog dvorišta je nastaviti 

dobar trend odvajanja 
otpada u kućanstvu, ali 
i građanima pružiti i 
veću mogućnost njegova 
odlaganja kroz veći broj 
specijaliziranih sprem-
nika na jednom mjestu, 
kako bi taj proces bio što 
jednostavniji i kvalitet-
niji.
- Pozdravljam ovu inici-
jativu koja je realizirana i 
počinje s radom, a koja će 

osigurati pravilno zbrinjavanje ot-
pada. Reciklažno dvorište omogućit 
će građanima da svoj otpad raz-
vrstaju i odlažu na pravilan način 
na jednom mjestu. Vjerujem da 
će kroz naredno vrijeme ovdje biti 
potrebno uvođenje i druge smjene 
kako bi se građanima koji rade ju-
tarnju smjenu omogućilo da zbrinu 
svoj otpad. Nadam se da će svima 
ovo biti poticaj da se otpad prestane 
odbacivati na za to neprimjerenim 
mjestima u prirodi - rekao je sabor-
ski zastupnik Josip Đakić.
Recikliranje koje počinje već od 
kuće trebalo bi tako polučiti re-
zultate ne samo na gradskoj, već i 
županijskoj, odnosno regionalnoj 
razini i ostvariti odgovoran i cjelovit 
pristup pitanju otpada za sigurniju 
budućnost i čišći okoliš.
- Sigurno je da je to veliki značaj za Vi-
roviticu, ali i Virovitičko-podravsku 
županiju zbog mogućnosti odvajan-
ja otpada, ali i samih kriterija koje 
nalaže Europska unija o odvajanju 
otpada na mjestu nastanka, tako 
da će ovo reciklažno dvorište zasig-
urno pridonijeti i tim kriterijima - 
zaključio je župan Igor Andrović.
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NAJVIŠE DO SADA UDOMLJENIH PASA IZ VIROVITIČKOG SKLONIŠTA

Čak 418 napuštenih njuškica pronašlo je novi, topli dom 

S RADOM POČELO RECIKLAŽNO DVORIŠTE U VIROVITICI

U modernom i sigurnom prostoru 
građani mogu besplatno odložiti 
dvadesetak vrsta otpada
• Izgradnjom reciklažnog dvorišta želimo smanjiti utjecaj otpada na okoliš i na taj 
način smanjiti broj divljih odlagališta. Zasad ih imamo tri na području grada, a 2003. 
godine bilo ih je više od 200. Ovim putem pozivam građane da sav svoj otpad, umjesto 
da ga bacaju uokolo ili da ga zajedno miješaju s komunalnim otpadom, dovezu ovdje 
u reciklažno dvorište, a djelatnici Flore pomoći će im ovdje razvrstati taj otpad. Na taj 
način čuvamo naš okoliš, rekao je gradonačelnik Ivica Kirin.

Tin Szabo 

U protekloj godini čak 418 pasa iz virovitičkog 
Skloništa pronašlo je novi dom, informacije 
su s Kolegija gradonačelnika koji je održan 
prošlog tjedna.
Od 2010. godine, otkad Sklonište radi, 
udomljeno je ukupno 1807 pasa, a prošle 
godine najviše od početka njegova rada. 
Sklonište od svog osnutka ima odličnu 
suradnju s Gradom Viroviticom, koji 
godišnje iz svog proračuna izdvaja više od 
500.000 kuna za zbrinjavanje napuštenih 
životinja.
- Iako brojčano nema veliki broj aktivnih volon-
tera, rado kažemo da u našem skloništu i za njega vo-
lontira desetak tisuća građana koji pomažu njegov rad 
objavljujući tekstove i slike životinja na društvenim 

mrežama i promovirajući ga gdje god se za-
teknu. Da je mnogima stalo do napuštenih 

četveronožaca, pokazali su u prosincu 
brojnim akcijama pojedinci, udruge, ali 
i sam gradonačelnik Ivica Kirin koji je 
posjetio Sklonište i predao donaciju. 
Psi su udomljeni po svim županijama 
diljem Hrvatske, ali ima ih i izvan gran-

ica Lijepe Naše: u Sloveniji, Njemačkoj, 
Nizozemskoj, Velikoj Britaniji, Italiji, 

SAD-u - ističu u virovitičkom Skloništu.
Što se tiče ostalih aktivnosti, nastavljeno je 

s uređenjem boksova i proširenjem kapaciteta 
kako bi se životinjama osigurao što bolji smještaj, a 
djelatnici su imali 419 intervencija.                                                                       

               V. L. 

“KUMOVI“ SU OSNOVANI 
PRIJE 27 GODINA
Nekad najmlađa 
profesionalna postrojba 
ostavila je povijesni trag 
u oslobađanju Hrvatske 

• U svim operacijama u kojima 
su bili angažirani „Kumovi“ su bili 
na razini očekivanja nadređenih 
operativnih zapovjedništava i 
u svima su visokim ocjenama 
opravdali smisao svojeg postojanja. 

Virovitička 81. gardijska bojna Hrvatske 
vojske „Kumovi“ bila je najmlađa profesion-
alna postrojba i dio elitne skupine gardijskih 
postrojbi Hrvatske vojske u Domovinskom 
ratu. Osnovana je Odlukom ministra obrane 
RH 15. veljače 1994. godine. Tim povodom 
predstavnici ove slavne bojne odali su počast 
poginulim i umrlim hrvatskim braniteljima 
na spomen-obilježju na Gradskom groblju u 
Virovitici.
Jedan od pripadnika „Kumova“ , a sada 
predsjednik Hrvatskog časničkog zbora, 
umirovljeni bojnik Davor Špoljarić podsjetio 
je na ratni put 81. gardijske bojne, istaknuvši 
njene velike zasluge u Domovinskom ratu. 
- Nakon nešto više od godinu dana intenzivne 
obuke i opremanja bojna u ožujku 1995. 
godine dobiva status podstožerne postrojbe 
i tako ulazi u krug elitnih postrojbi Hrvatske 
vojske planiranih za izvršavanje najsloženijih 
zadaća. Svoj slavni ratni put otpočela je u 
VRO „Bljesak“ kao glavna snaga, te je svoju 
zadaću u potpunosti uspješno izvršila ušavši, 
s pridruženom bojnom iz sastava 3. gardijske 
brigade HV-a, prva u grad Okučane, a 
potom je dijelom snaga izvršila i helikopter-
ski desant u zaleđe neprijateljskih snaga i 
značajno pridonijela njihovom konačnom 
slomu u zapadnoj Slavoniji. Zatim sudjeluje 
u operaciji Ljeto 95, u kojoj probijanjem 
čvrstih neprijateljskih linija na Šator planini 
bitno doprinosi stvaranju pretpostavki za 
provedbu VRO „Oluja“. Potom sudjeluje u 
akciji „Oluja“ braneći bok 4. i 7. gardijske 
brigade, a dijelom snaga sudjeluje u napadu. 
Svoj ratni put završava sudjelujući u operaciji 
„Maestral“ - naglasio je Davor Špoljarić.
U svim operacijama u kojima su bili 
angažirani „Kumovi“ su bili na razini 
očekivanja nadređenih operativnih 
zapovjedništava i u svima su visokim 
ocjenama opravdali smisao svojeg posto-
janja. Većinu tih operacija bojna je izvela na 
planinskom području u sličnim uvjetima u 
kojima je 1994. prošla izobrazbu. Od svih njih 
Ljeto-95 treba istaknuti kao najzahtjevniju 
operaciju jer je bojna probila dobro utvrđenu 
i organiziranu obranu na teško prohodnom 
planinskom području te time poticajno utje-
cala na ritam napada  drugih postrojbi. 
- U temelje slobodne i demokratske Hrvatske 
„Kumovi“ su ugradili živote 21 gardista, a 
169 ih je ranjeno. Na svojem ratnom putu 
nisu imali nestalih. Bojna je za pokazanu 
osvjedočenu hrabrost i junaštvo svojih pri-
padnika odlikovana Redom kneza Domagoja 
s ogrlicom i Redom Nikole Šubića Zrinskog. 
Prestala je postojati u travnju 1996. godine 
kada je integrirana u sastav 2. gardijske bri-
gade HV-a „Gromovi“. Njen ratni zapovjed-
nik bio je današnji brigadni general Renato 
Romić - prisjetio se D. Špoljarić.  

Pripremio: B. Sokele 

POSJETILI SMO UČITELJICE I UČENIKE U PRODUŽENOM BORAVKU U OSNOVNIM ŠKOLAMA IVANE BRLIĆ-MAŽURANIĆ I VLADIMIRA NAZORA U VIROVITICI

Kad se riješi zadaća, dalje se uči 
kroz zabavu i igru 
 Agava Kovač 

rad Virovitica je i ove školske 
godine osigurao program 
produženog boravka u os-
novnim školama u kojima je 
osnivač. 

- S obzirom na epidemiološku situaciju 
ove godine u dnevni boravak idu samo 
učenici prvih razreda, budući da se više 
skupina djece ne smije miješati. Trenutno 
u Osnovnoj školi Ivane Brlić-Mažuranić 
imamo 25, a u Osnovnoj školi „Vladimir 
Nazor“ 15 djece u produženom boravku. 
Grad Virovitica izdvaja oko petsto tisuća 
kuna za trošak dnevnog boravka, pri 
čemu je ekonomska cijena dnevnog 
boravka tisuću kuna, od koje roditelji 
mjesečno plaćaju četiristo kuna, a Grad 
šesto kuna po djetetu - istaknuo je Alen 
Bjelica, pročelnik Upravnog odjela za 
društvene djelatnosti grada Virovitice.
Kako produženi boravak izgleda u prak-
si, otkrili su nam učiteljice i učenici OŠ 
Ivane Brlić-Mažuranić i OŠ „Vladimir 
Nazor“.  
Prema riječima učiteljica Ines Viljevac i 
Sandre Nemet, produženi boravak nas-
tao je prvenstveno kao pomoć roditelji-
ma, s obzirom da se vrijeme završetka 
škole i radno vrijeme roditelja obično ne 
poklapaju, pa su roditelji često primo-
rani djecu koja pohađaju niže razrede 
osnovnih škola ostaviti same u kući po 
nekoliko sati, odnosno pronaći nekoga 
da o njima brine za to vrijeme. 

ZADAĆA, TOPLI 
OBROCI, IGRA 

- U Osnovnoj školi Ivane Brlić-
Mažuranić ovo je druga godina kako 
su djeca u produženom boravku. Inače, 
boravak je organiziran u dvije smjene, 
poslijepodnevnu i prijepodnevnu, no 
sada zbog korone imamo samo jednu 
smjenu koja traje do 16.30 sati i održava 
se samo za prvašiće. U mojem razredu 
je 13 učenika, a kolegica ih ima 12. 
Imamo dva razreda kako ne bi došlo do 
miješanja djece - objašnjava učiteljica 
Ines Viljevac, istaknuvši kako u bo-
ravku učenici imaju razne mogućnosti 
provođenja vremena. Uz pisanje zadaće 
tu je i crtanje, igra s prijateljima, ples, 
pjevanje i slično. 
- Produženi boravak uključuje dva obro-
ka dnevno i užinu, pa roditelji znaju da 
je dijete i po tom pitanju zbrinuto. Kao 
najveću prednost svakako bih izdvojila 
to što djeca nisu sama kod kuće, već se 
umjesto toga u školi socijaliziraju i raz-
vijaju vještine, a usput se i zabavljaju. 
Učenici često nakon što roditelji dođu 
po njih, žele ostati još duže i jedva čekaju 
sutrašnji dan da se ponovno vrate. 
Produženi boravak nije obavezan, svaki 
roditelj ima pravo sam izabrati hoće li 
njegovo dijete dolaziti ili ne. Zasad ima-
mo dojam da su s boravkom zadovoljni i 
djeca i roditelji, da im to jako puno znači 
- ističe I. Viljevac. 

I UČITELJ I 
PRIJATELJ 

Zaputili smo se i u Osnovnu školu 
„Vladimir Nazor“, gdje su nas veselo 
dočekali učiteljica Sandra Nemet sa 
svojim učenicima produžene nastave, 
koji su odmah krenuli u pokazivanje igre 
koju su sami osmislili, a zove se „Brod-
olom“. Brod su napravili od predmeta 
nalik na strunjače, svi su bili posada, a 
izmjenjivali su se za mjesto kapetana, 
putujući tako po svijetu. Nakon što su 
završili s tom igrom, izveli su kratku 
plesnu priredbu uz „Evolution dance“ 
koji su gledali na projektoru i oponašali 
plesne pokrete. 
- Inače sam učiteljica razredne nastave, 
ali ove godine radim u produženom bo-
ravku. Najveća prednost ovog načina 

G
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IZ MIKEŠKOG KUTA

Eee… da mi njeko kazo da 
ćmo u misecu fašanjka svi bit’ 
maskirani i da od tog lipog 
običaja nema nidabera, e toj’ 
pravo katastrofa. Zafaljujuć’ 
ljutoj i nemilosrdnoj koroni, 
sads’ lipo zamaskirani i oni koji 
njikad nis’ bili i koji se protivli da 
‘’od sebe prave jopce’’, zajedno 
sa onima šta furtom mrmolje 
na sve ljucke potrebe i običaje. 
Tus’ i oni koji smatraju da im 
netreba još i fašanjka jerbo 
i doma imadu dost’ cirkusa. 
Prije se maskiralo oči i nosa 
a sad moraš laloke i frgazera 
i jedino j’ istovjetno da ni po 
novome nemoš prepoznat’ 
čeljade nijedno. Barem ja. 
Kak’ god pogledam imadem 
istog problema pa se njikom 
ni ne javljam. Uzdignute glave 
lipo ‘odam i idem med ljude 
sve dok mi se oni ne jave a i ti 
njekis’ se takođe’ s’ menom par 
put zabunli jerbos’ mislili da 
sam njekoji drugi... Inače, baš 
u nedlju, za dana onog sveca 
zaštitnika braka i zaljubljivanja, 
već od jutra se moja Rezika oko 
mene uzvrpolj’la ko da ju nješta 
zanima?! A znam daj’ mislila da 
sam joj pripremjo iznenađenje 
il’ kakog poklona a ja se pravjo 
da nemama pojma kojij’ dan, 
nit’ sam gledo na kolendar. Blizu 
došlo i podne, spravljala ona 
obroke a ja joj potli ‘’Mikeša i 
Prce’’ i odlične užne iz čista mira 
uval’jo dvi puserojde i kazo 
dab’ mi sad pasala zdjela puna 
kroflna ispunjene namazom od 
lješnjaka. Sam se lipo nasmijala 
i odma’ posla ufatla a ja trkno u 
dućana po namaza. Uff… šta mi 
pasala ta valentinovska gozba 
u misecu fašanjka. Sve sam pojo 
i polizo ko kako dite mamino, a 
i ona, vidjo sam ja, bila sretna 
i zadovoljna. Šta mog’ kad 
ljubav nas Mikeša najprvo ide 
prek’ želuca!...  Vlada j’ malko 
popustla mjere jerbo se, prema 
svim pokazateljima, dobro 
vladamo, pas’ sad one kavedžije 
i gombadžije sklone ispijanju 
crnog napitka i znojenju u 
zatvorenim prostorima odanli, 
a šnjima i cila nacija kojaj’ 
odma’ prodijala pa se sad bojim 
da će se svi ufat’t ispijanja tog 
‘’musavog’’ napitka i gombanja 
do neslućeni’ razmjera a vlasniki 
će zaradt tuljke pare da će 
im kriza bit’ lanjski snig. Eee 
da neb’! Pred tv kamerama 
snimljeni njeki se i vani(?!) već 
raspojasali, vidljivo nepoštujuć 
distancu, a pojavla se i nova, 
još brža i opasnija kaliforniska 
korona - tak’ da njikakog 
opuštanja tu nema i u takoj 
situacji je najučinkovitija ona, 
poznata, ‘’Batina i mrkva’’. 
Druge nam nema…    

Vaš Bera

Batina i 
mrkva

“NAZORI“ O PRODUŽENOM BORAVKU 

Osim zadaće najviše vole pjesmu, ples i druženje 

Razgovarali smo s Isom, Emom, Ivanom i Lovrom koji su nam otkrili 
koliko se dobro zabavljaju u produženom boravku te kako im je njihova 
učiteljica i psiholog i prijatelj. 
- Ovdje obično budem do tri ili četiri sata, ovisno kada mama i tata dođu 
po mene. Mojim roditeljima je super što sam ovdje, jer bih inače bila 
sama kod kuće, pa kažu da im je draže što znaju da ovdje crtam, igram se 
s prijateljima i pišem zadaću. Najviše volim crtati djevojčice, kuće i lijepo 
cvijeće. Ovdje se sa svima bolje slažem otkako sam, kako kaže učiteljica, 
prestala biti „tužibaba“ pa mi je sada super - rekla je ponosno Isa. 
- Imam sedam i pol godina i u produženom boravku sam od početka 
školske godine. Učenica sam 1. B razreda i nas petnaest učenika iz 1. B za 
sada smo jedini koji idemo u produženi boravak. Volim svoje društvo i 
volim pisati zadaće. Najdraži su mi matematika i informatika, a hrvatski mi 
je najteži. Kad mi ide čitanje, volim ga više, a kada mi baš i ne ide, onda ga 
volim manje. Ovdje stalno plešemo i pjevamo, a učiteljica je jako zabavna - 
rekla je Ema i dodala kako joj je i hrana ovdje ukusna. 
Ivan je s nama podijelio kako uz pisanje zadaće voli i igru s kockicama, pa 
su tako slaganje vojnih pušaka i mačeva njegova omiljena zanimacija u 
produženom boravku. Osim toga, voli i igru brodoloma. 
- Da bih složio pušku, potrebno mi oko sat vremena. Posljednje što sam 
složio bila je vojna puška. Od predmeta najviše volim matematiku, a 
najteži predmet nemam jer su mi svi lagani. Idem i na dodatnu nastavu iz 
matematike, jer kad narastem, želim biti matematičar. Volim biti ovdje, 
družiti se i zabavljati sa svojim prijateljima - objasnio je Ivan.
- Ovdje se najviše volim igrati s prijateljima i pjevati, pogotovo na stranim 
jezicima jer ovdje slušamo jako puno pjesama. Svi su mi predmeti jako 
lagani, matematika i hrvatski su mi najdraži, a crtati baš i ne volim, draže 
mi je pisanje zadaće - priznao je Lovro. 

„BRLIĆI“ O PRODUŽENOM BORAVKU 

Stoput bolje nego biti sam kod kuće 

U učionici produženog boravka prošlog tjedna sve je bilo u znaku pripreme za 
maškare. Ellie, Lucija, Leo i Pavla ispričali su nam svoje dojmove o boravku te 
usput pokazali kako izrađuju maske. 
- Imam sedam godina i u produženom boravku, osim pisanja zadaće, crtam 
i bojam. Ovdje mi je super, a najviše se volim družiti sa svojom najboljom 
prijateljicom Ellie, s kojom uvijek sjedim u istoj klupi i ona mi uvijek najviše 
nedostaje kad odem kući. Ponekad zadaću napišem pod odmorom, a ponekad 
ovdje. Odmor nam traje od 10 do 15 minuta pa stignemo napisati i zadaću ili 
nešto nacrtati - rekla nam je Lucija. 
Lucijina najbolja prijateljica Ellie također nam je rekla da uživa u boravku. 
- Nemam brata ni sestru, uz roditelje imam samo baku. Moji roditelji su sretni 
što sam ovdje s prijateljima i što ne moram biti sama kod kuće, jer bi mi bilo 
jako dosadno i osjećala bih se usamljeno. Najlakši predmet mi je matematika, 
a najteži hrvatski zbog pisanja, ali i njega ću savladati. Ono što najviše volim 
su bojanke i matematički listići na kojima mogu vježbati. Trenutno izrađujem 
maskicu sove, bojim je. Naša učiteljica ovdje ima klavir i često nam svira 
pjesmu „Kad se snjegović otopi na suncu“ uz koju mi onda plešemo i pjevamo 
i bude nam jako zabavno - rekla je Ellie. 
Leo i Pavla također su nam pokazali svoje maske koje izrađuju i oboje su nam 
rekli kako u boravku najviše vole učiti, pisati zadaću, igrati se s prijateljima, 
crtati. - Imam mlađu sestru od 5 godina koja je u vrtiću i da nisam ovdje, 
morao bih biti sam kod kuće. To ne želim, ovdje mi je ljepše i zabavnije. 
Uživam u pisanju zadaće iz matematike i crtanju - objasnio je Leo, a Pavla je 
dodala kako i ona ovdje piše zadaću i crta, a najdraže joj je crtati mačke, pse, 
sirene i princeze. 
- Ne mogu se sjetiti što sam zadnje nacrtala jer puno slikam i stalno nešto 
novo izrađujem. Učiteljica je zadovoljna s mojim crtežima i uvijek ih pohvali 
kako su lijepi i kako sam kreativna. Jako mi se sviđa ovdje u produženom 
boravku - dodala je Pavla. 

POSJETILI SMO UČITELJICE I UČENIKE U PRODUŽENOM BORAVKU U OSNOVNIM ŠKOLAMA IVANE BRLIĆ-MAŽURANIĆ I VLADIMIRA NAZORA U VIROVITICI

Kad se riješi zadaća, dalje se uči 
kroz zabavu i igru 

• Trenutno u Osnovnoj školi Ivane Brlić-Mažuranić imamo 25, a u Osnovnoj školi „Vladimir 
Nazor“ 15 djece u produženom boravku. Grad Virovitica izdvaja oko petsto tisuća kuna za trošak 
dnevnog boravka, pri čemu je ekonomska cijena dnevnog boravka tisuću kuna, od koje roditelji 
mjesečno plaćaju četiristo kuna, a Grad šesto kuna po djetetu, istaknuo je Alen Bjelica, pročelnik 
Upravnog odjela za društvene djelatnosti grada Virovitice. 

rada je svakako pomoć 
roditeljima. Na ovaj način 

oni znaju da su im djeca dobro 
zbrinuta, ne moraju se brinuti 

ni oko zadaće, a niti spremati ga-
blec jer oni ovdje imaju minimalno 

dva sigurna obroka, uz užinu. 

Uvijek im se pročita što je na meniju, 
da se prilagodimo kako netko ne bi os-
tao gladan. Primijetila sam da najviše 
vole kolutiće od lignji, naravno i pizzu, 
a ugodno sam se iznenadila da vole i 
variva, primjerice grah ili mahune. Ono 
što je ovdje specifično je odnos učenika 
i učiteljice - ispričala nam je Sandra 
Nemet. 
Govoreći o razlici između razredne nas-
tave i produženog boravka kaže kako je 
u prvom slučaju nužno prenijeti znanje 
učeniku, a ovdje se ipak treba „spustiti 
na njihovu razinu“. 
- Prije svega morate im biti i prijatelj. 
Ponekad se dogodi da mi se dijete 
posebno povjeri i od vas očekuje sav-
jet na toj razini - kaže učiteljica Sandra 
Nemet. 
Mogli smo se uvjeriti kako su svi učenici 
izrazito kreativni i da se učiteljica jako 
trudi kako bi svaki dan imali dovoljno 
za učenje, ali i dovoljno igre. Otkrila 
nam je kako se igraju „stare“ igre gumi-
gumi, mnoštvo društvenih igra, a uz sve 
to ima i puno plesa i pjesme. Mališani 
tako osjećaju da im je produženi bora-
vak u školi drugi dom, a roditelji da će 
im vrijeme provedeno ovdje biti ispun-
jeno znanjem i zabavom. 

Alen Bjelica (foto: arhiv)

Kako saznajemo od učiteljica 
Ines Viljevac i Sandre 

Nemet, produženi boravak 
nastao je prvenstveno kao 

pomoć roditeljima
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Igor Fazekaš novi je predsjednik 
Skupštine Virovitičko-podravske 
županije. Odlučili su to u utorak, 16. 
veljače, vijećnici s 19 glasova za, 6 protiv 
i jednim suzdržanim glasom. Fazekaš 
je predsjedanje Skupštinom preuzeo 
nakon što je dosadašnji predsjednik 
Miran Janečić zatražio razrješenje iz 
osobnih razloga.
- Zahvaljujem svima na ukazanom 
povjerenju. Prije svega želim zahvaliti 
dosadašnjem predsjedniku Skupštine 
kolegi Janečiću na njegovom radu i 
angažmanu. Smatram da, bez obzira 
na sve, rad naše Županijske skupštine 
zaista može biti primjer kako se kon-
struktivno, afirmativno i argumenti-
rano treba raspravljati. Svi vi pokazali 
ste u svom radu da, unatoč činjenici 
da ponekad imamo različite političke 
stavove, imamo isti cilj, a to je stvaranje 
pretpostavki za bolje uvjete življenja 
u svim našim općinama, gradovima 
i našoj županiji. Iako će ovo defini-
tivno biti jedan od kraćih mandata 
predsjednika Županijske skupštine, 
moramo funkcionirati sukladno Stat-
utu Virovitičko-podravske županije i 
Poslovniku Županijske skupštine - re-
kao je Fazekaš u obraćanju vijećnicima, 
izrazivši nadu da će do raspuštanja 
skupštine svi dobro surađivati. 
- Želim javno reći da ću svu pripadajuću 
naknadu koju trebam dobiti kao pred-
sjednik Županijske skupštine u cijelosti 

donirati humanitarnoj akciji OŠ Eu-
gena Kumičića u Slatini “Svi za Mateu”, 
za djevojčicu koja boluje od teškog ob-
lika skolioze i kojoj je potrebna hitna 
operacija i pomoć. Sve što bude sjelo 
na moj račun, odmah ću prebaciti na 
taj račun kako bi se što prije stekli uv-
jeti da Matea ode na operaciju - rekao 

je Fazekaš i pozvao sve vijećnike da se 
odreknu mjesečne naknade i tako po-
mognu Matei. Poručio je kako smatra 
da prije svega vijećnici moraju biti so-
cijalno odgovorni i pokazati empatiju 
prema onima kojima je to najpotreb-
nije.  

M. Lukačić 

IGOR FAZEKAŠ NOVI JE PREDSJEDNIK ŽUPANIJSKE SKUPŠTINE 

Svoju naknadu donirat ću 
humanitarnoj akciji “Svi za Mateu“

• Svi vi pokazali ste u svom radu da, unatoč činjenici 
da ponekad imamo različite političke stavove, imamo 
isti cilj, a to je stvaranje pretpostavki za bolje uvjete 
življenja u svim našim općinama, gradovima i našoj 
županiji, rekao je Fazekaš. 

Igor Fazekaš preuzeo zasjedanje Skupštinom

• RAVNATELJ ŽUPANIJSKOG 
DOMA ZDRAVLJA 
DR. IVICA FOTEZ:    
U budućnosti očekujemo 
obnovu ambulanti u Čačincima, 
Mikleušu, 
Orahovici i Špišić Bukovici

Odgovarajući na pitanja na aktualnom satu Županijske 
skupštine dr. Ivica Fotez, ravnatelj Doma zdravlja 
Virovitičko-podravske županije, govorio je o prošlim te 
budućim investicijama.
- Zahvaljujući VIDRA-i, agenciji za regionalni razvoj VPŽ i 
Virovitičko-podravskoj županiji unazad dvije godine ener-
getski smo obnovili ambulantu Opće medicine u Virovitici, 
Paviljon IV. u Slatini, ambulante u Bušetini i Suhopolju. 
Sve to financirano je najvećim dijelom sredstvima 
Virovitičko-podravske županije i Doma zdravlja. Ostalo 
je još nekoliko ambulanti za obnovu kako bismo potpuno 
zaokružili tu priču. Na inicijativu župana Igora Androvića i 
Virovitičko-podravske županije, a uz suradnju s općinama 
i gradovima gdje se one nalaze, u budućnosti će se ener-
getski obnoviti i ambulante u Čačincima, Mikleušu, Špišić 
Bukovici i Orahovici, gdje nam je najveći problem nerent-
abilna kotlovnica - rekao je Fotez.

K. T. 

• HRVATSKA POŠTA OBJAVILA 
VAŽNU OBAVIJEST KORISNICIMA  
Paketi koji ne stanu u 
sandučić neće se dostavljati, već 
će ih primatelji morati preuzeti u 
Pošti 

Hrvatska pošta (HP) objavila je obavijest o pošiljkama 
koje se šalju kao obična pisma, a ne stanu u poštanski 
sandučić ili za koje nije plaćena dostava na adresi. Takve 
pošiljke bit će posebno označene na novim obavijes-
tima koje će građani dobiti. Kako navode iz Pošte, 
njihova isporuka i dalje će se obavljati kao i do sada u 
poštanskom uredu.  Obavijest će biti jasna i na njoj će 
biti naveden točan način i mjesto isporuke. 
Riječ je o proizvodima koji se naručuju u internets-
kim trgovinama i za koje pošiljatelj ne plaća isporuku/
dostavu na ruke korisnika, a većina njih pristiže iz Kine. 
Pošiljke će se isporučivati u kućni sandučić samo ako 
njihove dimenzije dopuštaju da bez oštećenja mogu proći 
kroz otvor na sandučiću. 
No, što ako pošiljka ipak ne stane u sandučić? 
Iako je za većinu malih paketa plaćena usluga obične 
pismovne pošiljke, dimenzijama i oblikom te su pošiljke 
često veće od otvora na sandučićima. Kako bi sadržaj 
ostao neoštećen, poštari takve pošiljke neće iznositi 
na dostavu, nego će korisnicima ostavljati obavijesti o 
prispijeću pošiljke.

Izvor: Hrvatska pošta 

INFO KUTAK

Matei Nemet, 14-godišnjoj 
učenici osmog razreda Os-
novne škole Eugena Kumičića 
iz Slatine, dijagnosticirana 
je skolioza, postranično 
iskrivljenje kralježnice, veće 
od 40 stupnjeva, što je vrlo 
rijetko (kod jedne od 1000 
osoba). Potrebna joj je pomoć 
za odlazak na operaciju koja 
je vrlo riskantna i samo ju se 
usudi operirati jedan liječnik. 
Budući da on nije ugovorni 
partner HZZO-a, a  Mateini 
roditelji nisu u financijskoj 
mogućnosti platiti nužnu 
joj operaciju koja doseže 
vrtoglavih 92.000 kuna, 
pokrenuta je humanitarna 
akcija kako bi se toj hrabroj 
djevojčici pomoglo. Njezini 
školski prijatelji i nastavnici 
prvi su se okupili i pokrenuli 
val dobrote u zajedničkoj 
akciji „Svi za Mateu“ kako 
bi joj pomogli u ozdrav-
ljenju. Pozvali su sve ljude 
dobre volje da se također 
uključe. Tako svoje novčane 
priloge zainteresirani mogu 
donirati na žiroračun Mateine 
majke: Josipa Nemet, 
Zagrebačka banka, IBAN: 
HR5823600003118660294, 
Model 02, poziv na broj: da-
tum uplate (npr. 08022021), 
opis plaćanja: Donacija. 
Svaka pomoć je dobrodošla!

AKCIJA „SVI ZA MATEU“ 

Uključimo se u pomoć Matei (14) koja zbog 
teške skolioze čeka operaciju kralježnice 
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Mirjana Lukačić 
Foto: K. Toplak 

U tijeku su radovi na Centru za 
posjetitelje Križnica – Interpre-
tacijski centar rezervata biosfere 
Mura – Drava – Dunav. Riječ je 
o projektu vrijednom 15,5 mili-
juna kuna čiji je nositelj Općina 
Pitomača. Partneri na projektu 
su Javna ustanova za upravljanje 
zaštićenim dijelovima prirode i 
ekološkom mrežom Virovitičko-
podravske županije i Turistička 
zajednica općine Pitomača, a 
projektnu prijavu izradila je 
VIDRA – Agencija za regionalni 
razvoj Virovitičko-podravske 
županije u suradnji s Općinom 
Pitomačom.
U ponedjeljak, 8. veljače, radove 
su u pratnji domaćina, načelnika 
Pitomače Željka Grgačića, 
između ostalih, obišli saborski 
zastupnici Josip Đakić i Vesna 
Bedeković, župan Igor Andrović 
i njegov zamjenik Marijo Kle-
ment…
- Ovo je prekrasan projekt i vjeru-
jem da će biti magnet za turiste. 
Vrijedan je 15,5 milijuna kuna, 
od čega su bespovratna sredstva 
iz EU u iznosu od 13,2 milijuna 
kuna, a iz državnog proračuna je 
osigurano još 1,7 milijuna kuna, 
tako da vrlo mali dio otpada na 

Općinu Pitomaču. Kontinuirano 
radimo na turističkoj ponudi 
naše općine, obnovili smo kuću 
Petra Preradovića u Grabrovnici, 
a tu je i još jedan projekt koji 
nam je odobren – klopotec i 
vidikovac u Aršanju. Vjerujem 
da ćemo tako pokrenuti turizam 
na području općine - rekao je 
Grgačić, te dodao da će, kada 
projekt bude realiziran, Centar 
za posjetitelje u Križnici imati 
brojne sadržaje, među kojima 
i vlak na solarni pogon, malo 
jezero, gnijezdo orla štekavca, 
amfiteatar, pješačko-biciklističke 
staze, istraživačku stanicu 
i brojne druge rekreativno-
turističke sadržaje.

NOVA TOČKA NA 
TURISTIČKOJ KARTI 

Kroz izradu multimedijalnih 
sadržaja usmjerenih na inter-
pretaciju prirodne baštine na 
edukativan i inovativan način 
organizirat će se i edukativne 
radionice te program škole u 
prirodi. Kompletan prostor 
Centra bit će pristupačan oso-
bama s invaliditetom i smanjene 
pokretljivosti, a na raspolaganju 
će imati i educirane turističke 
vodiče.
Ovaj će Centar biti nova točka 
na turističkoj karti Virovitičko-
podravske županije.
- Križnica, koja ima specifični 
položaj riječnog otoka, kako u 

U TIJEKU R A DOVI NA CENTRU ZA POSJETITELJE KR IŽNICA

Uskoro moderni turistički 
sadržaji za uživanje i 
istraživanje u prirodi
• Kontinuirano radimo na turističkoj ponudi naše općine, obnovili smo kuću Petra Preradovića u Grabrovnici, a tu 
je i još jedan projekt koji nam je odobren – klopotec i vidikovac u Aršanju. Vjerujem da ćemo time pokrenuti turizam 
na području općine, rekao je Grgačić te dodao da će, kada projekt bude realiziran, Centar za posjetitelje u Križnici 
imati brojne sadržaje, među kojima i vlak na solarni pogon, malo jezero, gnijezdo orla štekavca, amfiteatar, pješačko-
biciklističke staze, istraživačku stanicu i brojne druge rekreativno-turističke sadržaje.

Hrvatskoj, tako i na području 
naše županije i općine Pitomača 
sigurno će ovim dodatnim 
sadržajem biti mamac za još 
više posjetitelja. Dio je to i rezer-
vata biosfere Mura – Drava – 
Dunav, koji je, uz Park prirode 
Papuk, jedan od dva UNESCO 
područja na području naše 
županije. Uz ovaj projekt ovdje 
na Križnici moram izdvojiti i 
obnovljenu rodnu kuću Petra 
Preradovića u Grabrovnici, ali i 
niz projekata diljem Virovitičko-
podravske županije koji im-
aju za cilj očuvanje kulturne 
baštine, ali i razvoj turističkih 
mogućnosti. Tu je obnovljeni 
Dvorac Pejačević u Virovitici, 

Kurija Janković u Kapeli Dvoru, 
Dvorac Janković u Suhopolju, 
budući Dvorac Janković u 
Cabuni, Centar za posjetitelje 
„Dravska priča“ koji je nedavno 
završen u Noskovcima, a koji 
je nekada bio ljetnikovac grofa 
Draškovića. Svi oni u budućnosti 
će ponuditi jednu novu sliku 
mogućnosti razvoja turizma, 
uz povećanje i broja dolazaka 
turista, a samim time gen-
erirati i otvaranja novih radnih 
mjesta na području Virovitičko-
podravske županije - naglasio 
je virovitičko-podravski župan 
Igor Andrović.
Zadovoljan projektom i onime 
što će donijeti Križnici i općini 

Pitomači je i saborski zastupnik 
Josip Đakić.
- Ovaj Centar za posjetitelje 
otvorit će novi pojam turizma 
na ovim prostorima. Do sada 
se najviše ulagalo u jadranski 
turizam, a sada se polako ulaže 
i u ruralni. Križnica je područje 
kojemu Drava daje poseban 
ugođaj. Ovo je idealno mjesto 
za odmor, ali i za ribolov i lov. 
Siguran sam da svatko ovdje 
može pronaći pravu destinaciju 
za odmor i rekreaciju. Ovaj pro-
jekt smo dugo čekali i vjerujem 
da će povećanje turizma donijeti 
korist i mještanima Križnice u 
vidu prodaje poljoprivrednih 
proizvoda - rekao je Đakić.

Načelnik Pitomače Željko Grgačić                                                                                                    Župan Igor AndrovićSaborski zastupnik Josip Đakić       

Matej Rajnović 
Foto: K. Toplak 

Jučer (srijeda, 17. veljače) 
održana je početna konferen-
cija projekta ”Centar za podršku, 
savjetovanje i osnaživanje” koji 
provodi Županija u suradnji s 
projektnim partnerom Udrugom 
SOS Virovitica. Projekt čija je 
vrijednost 10.015.896,23 kuna 
sufinancira se u stopostotnom 
iznosu iz Europskog socijalnog 
fonda u financijskom razdo-
blju 2014. – 2020. putem op-
erativnog programa ”Učinkoviti 
ljudski potencijali”, a kroz poziv 
na dostavu projektnih prijedloga 
”Osiguravanje sustava podrške 
za žene žrtve nasilja i žrtve nasil-
ja u obitelji”.
Provedba projekta počinje u 
studenom ove godine, a završetak 
je predviđen 30 mjeseci kasnije, 
u svibnju 2023. godine. Ciljeve 
projekta predstavila je predsjed-
nica Udruge SOS Virovitica Desa 
Kolesarić.
- Ovim projektom ostvarit će se 
uvjeti za smještaj žena koje su 
žrtve nasilja kako bi na taj način 
dobile osnaživanje, podršku i sav-
jetovanje koje ćemo im pružati. 
Riječ je zapravo o trajnom 
rješenju u okviru kojeg ćemo 
osigurati smještaj za 11 korisnica 
te za dio osoba s invaliditetom, 

što je izuzetno značajno. Mora-
mo biti svjesni da je nažalost 
nasilje u konstantnom porastu, 
a naša je zadaća i odgovornost 
pružiti podršku svima koji trpe 
nasilje - izjavila je.

Ciljana skupina projekta ”Cen-
tar za podršku, savjetovanje i 
osnaživanje” su stručnjaci za-
posleni u sektoru socijalne skrbi, 
predstavnici javne vlasti, polici-
jski i pravosudni djelatnici te 

POČETNA KONFERENCIJA PROJEKTA “CENTAR ZA PODRŠKU, SAVJETOVANJE I OSNAŽIVANJE“ 

Virovitičko-podravska županija dobiva sigurnu kuću 
• Ovim projektom ostvarit će se uvjeti za smještaj žena koje su žrtve nasilja kako bi na taj način dobile osnaživanje, 
podršku i savjetovanje koje ćemo im pružati. Riječ je zapravo o trajnom rješenju u okviru kojeg ćemo osigurati smještaj 
za 11 korisnica te za dio osoba s invaliditetom, što je izuzetno značajno. Moramo biti svjesni da je nažalost nasilje u 
konstantnom porastu, a naša zadaća i odgovornost su pružiti podršku svima koji trpe nasilje, izjavila je Desa Kolesarić.

stručnjaci, odnosno osobe koje 
rade sa žrtvama nasilja u obitelji. 
Kroz njegovu provedbu održat 
će se ukupno sedam edukacija, 
od kojih će njih četiri biti certi-
ficirane.

POTREBNA POMOĆ NA 
JEDNOM MJESTU 

- Ono što je važno osobi koja 
dođe u sigurni smještaj je 
psihološka pomoć koju će dobiti 
od psihologinje. Nadalje, dobit 
će i psihosocijalnu podršku od 
socijalne radnice, podršku rad-
nog terapeuta koji će pomagati 
pri izlasku iz traume. Imamo i 
pravnu pomoć, a moj najveći san 
je u nekom određenom periodu 
uključiti i odvjetničku pomoć, što 
bi takvim osobama izuzetno po-
moglo zbog skupih odvjetničkih 
naknada. Tu su naravno i edu-
kacije u kojima ćemo osobe 
nastojati što više uputiti u samu 
bit problema kako bi ga uspjeli 
smanjiti - dodala je.
Naša županija jedna je od šest 
županija u Hrvatskoj koje nisu 
imale sigurnu kuću. Srećom, i to 
se promijenilo.
- Žrtve obiteljskog nasilja iz naše 
županije bile su smještavane 
u sigurne kuće diljem Repub-
like Hrvatske budući da tu 
mogućnost nisu imale kod 

nas. Zapravo, najbolje bi bilo 
da ta kuća bude prazna, da u 
njoj nema žrtava nasilja, to bi 
značilo da smo sredstva uložili 
na najbolji mogući način i da 
smo probudili svijest kod ljudi o 
slučajevima obiteljskog nasilja. 
Prema podacima iz 2019. godine 
Virovitičko-podravska županija 
bila je jedna od najgorih po broju 
obiteljskih nasilja, a to treba 
spriječiti - izjavila je pročelnica 
Upravnog odjela za zdravstvo, 
branitelje i socijalnu skrb Melita 
Sirovica.
Zadovoljstvo ovim projektom 
izrazio je i župan Virovitičko-
podravske županije Igor 
Andrović.
- Kao što je već rečeno, bili smo 
jedna od šest županija koja nije 
imala sigurnu kuću, ali sada 
više neće biti tako. Aktivnosti su 
pokrenute još 2019. godine od 
strane Županije i Vlade Republike 
Hrvatske da bi se upravo problem 
zbrinjavanja, prvenstveno žena 
i djece, riješio na području cijele 
države. Na početku priče bilo je 
potrebno izabrati partnera koji 
može pružiti sve uvjete, a njega 
smo pronašli u Udruzi SOS Vi-
rovitica, čiji rad nije poznat samo 
na našem području, nego mogu 
slobodno reći i izvan granica 
Virovitičko-podravske županije - 
izjavio je župan Andrović.

Ovim projektom ostvarit će se uvjeti za smještaj žena koje su žrtve nasilja
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Među brojnim umirovljeničkim 
udrugama na području 
Virovitičko-podravske županije 
je i Udruga umirovljenika 
općine Lukač. Udruga oku-
plja većinom umirovljenike s 
područja ove općine, iako u njoj 
ima i članova iz drugih mjesta. 
Najbolji primjer je sam pred-
sjednik, Branko Videković koji 
živi u Bušetini. Za njega članovi 
kažu da je „pravi čovjek na pra-
vom mjestu“. Prije Domovin-
skog rata radio je u zaštitarskoj 
tvrtki „Sigurnost“, a nakon 
toga se bavio uzgojem duhana. 
Početkom Domovinskog rata 
priključio se obrani Hrvatske, a 
od 1995. godine je u mirovini. 
- U početku sam bio član 
današnje virovitičke Udruge um-
irovljenika „Matija Gubec“, koja 
je tada djelovala u Podgorju. U 
jednom trenutku su mi ponudili 
funkciju predsjednika, ali nisam 
to prihvatio nego sam prešao u 
Udrugu umirovljenika općine 
Lukač, jer u mojoj Bušetini 
nema umirovljeničke udruge - 
objasnio je Videković ulazak u 
udrugu koju danas vodi. 
Brzo je napredovao, voljom 
članova izabran je za predsjed-
nika i na toj poziciji je već drugi 

mandat.  Danas Udruga ima 
više od 200 aktivnih članova. 
Sjedište im je u Turanovcu, 
a okupljaju članove iz svih 
naselja općine Lukač, pa i šire. 
Međusobna pomoć i druženje su 
im na prvom mjestu, pa su, dok 
nije bilo koronavirusa, redovito 
jednom mjesečno održavali za-
bave uz večeru i glazbu.
Osim umirovljeničkih druženja, 
na koje je dobrodošao svaki 
gost, od aktivnosti organiziraju 
niz izleta vjerskog ili zabavnog 
sadržaja:  odlaske na hodočašća 
u Ludbreg, Mariju Bistricu ili 
Trsat. Nisu im strani ni cjelo-

dnevni izleti poput kupanja na 
more ili u toplicama. Posebno 
su im drage Terme Jezerčica 
u Hrvatskom zagorju, kamo 
najčešće i putuju. Naravno, kad 
korona dopusti. 
Umirovljenici kažu kako u okviru 
Udruge obilježavaju značajnije 
datume. Za svaki Međunarodni 
dan žena – 8. ožujka Udruga 
svim članicama priprema pri-
godne poklone, a Općina Lukač 
svakoj ženi poklanja cvijet. Po-
vodom Božića i Uskrsa obilaze 
starije i bolesne članove noseći 
im prigodne pakete, koje finan-
cijski osigurava Općina Lukač.  

NAJVAŽNIJA DRUŽENJA 
I POMOĆ 

- Nažalost zbog pandemije ko-
ronavirusa prošla godina je 
bila oskudna u aktivnostima. 
Od sredine ožujka većina ak-
tivnosti je zamrznuta, a u ljet-
nim mjesecima održana su dva 
manja druženja. Otputovali 
smo na hodočašće u Ludbreg sa 
znatno manjim brojem osoba, 
poštujući sve epidemiološke 
mjere. U nekoliko navrata je 
odgođena izvještajna skupština, 
koja je na kraju ipak održana 
shodno epidemioloških pre-
porukama, samo uz nazočnost 
dijela članova - objašnjava pred-
sjednik B. Videković. 
Član Udruge Ivo Lovrić kaže 
kako za razliku od nekih drugih 
udruga oni ne organiziraju pov-
oljnu kupovinu drva ili zimnice. 
- Ove zime smo za sve korisnike 
nabavili mandarine. Kod nas su 
najbitnija druženja i odlasci na 
putovanja -  ističe.  
Pandemija koronavirusa nije 
zaustavila volju članova da sud-
jeluju u radu Udruge, a ove go-
dine prikupljeno je više od  dvije 
stotine članarina, kako u Tura-
novcu, tako i u Dugom Selu, 
Budrovcu, Lukaču, Terezinom 
Polju, Kapeli Dvoru i ostalim 
naseljima u općini Lukač.

10 I

Odgojitelji i ravnateljica K. Topolovčan

OPĆINE

SUHOPOLJE

Više od 60 tisuća kuna za 
potpore četirima 
novim poduzetnicima
Suhopolje je prva općina u Virovitičko-podravskoj 
županiji koja sufinancira malo poduzetništvo i 
obrtništvo na svom području. S tom praksom 
počeli su još 2018. godine, a ove godine objavljen je 
treći po redu Javni poziv poduzetnicima za dodjelu 
potpora za razvoj poduzetništva koji je bio raspisan 
11. siječnja te su se poduzetnici sa sjedištem, 
odnosno prebivalištem na području općine 
Suhopolje mogli prijaviti na tri odgovarajuće 
mjere.
U ponedjeljak, 15. veljače, sukladno 
epidemiološkim mjerama potpisani su ugovori s 
četiri nova poduzetnika kojima će se ukupno ispla-
titi više od 60 tisuća kuna.
- Bespovratna sredstva dobili su knjigovodstveni 
servis Ema, obrt za strojnu obradu Gregurić, Auto 
Bjeli d.o.o. te obrt za računalno programiranje Par 
ideja. Sredstva su dodijeljena s ciljem očuvanja 
tradicijske, deficitarne i proizvodne djelatnosti, a s 
obzirom na ovu prepoznatu mjeru od strane naših 
poduzetnika, svakako planiramo nastaviti s mjera-
ma pomoći našim poduzetnicima i u budućem 
razdoblju - poručuje načelnik Siniša Horvat.

V.L., foto: Općina Suhopolje 

UDRUGA UMIROVLJENIKA OPĆINE LUKAČ OKUPLJA VIŠE OD 200 ČLANOVA 

S nestrpljenjem očekuju ponovna druženja i odlazak na izlete
• Nijedna udruga ne može djelovati bez financijskih sredstava, a uz redovitu članarinu svake 
godine imamo i svesrdnu financijsku pomoć Općine Lukač. Osim toga, Općina nam pomaže i na 
druge načine, posrednik je između nas i raznih tvrtki, pa smo tako prijavom na natječaj prošle 
godine dobili donaciju od virovitičke tvrtke Flora, naglasio je Videković.

Mario Šolc 

Predsjednik Branko Videković

Tin Szabo 

ČETRDESETAK MALIŠANA U VELJAČI PROŠLE GODINE DOBILO NOVI I MODERAN PROSTOR ZA IGRU I UČENJE 

Dječji vrtić “Bubamara“ u Gornjem Bazju proslavio prvi rođendan 
U Dječjem vrtiću „Bubamara“ u Gornjem Ba-
zju zavladalo je veliko oduševljenje kada je 
stigao načelnik općine Lukač Đuro Bukvić i 
mališanima poklonio veliku slasnu tortu u ob-
liku bubamare – životinjice za koju se vjeruje 
da donosi sreću. Na taj način počela je proslava 
prvog rođendana ovog dječjeg vrtića, koji je 
mališanima svoja vrata otvorio 4. veljače 2020. 
godine, a rođendansko slavlje zaokruženo je 
plesom i veselim pjesmama. “Bubamara“ se 
može pohvaliti i činjenicom da je prvi od jeda-
naest vrtića koji je otvoren i koji se gradio sred-
stvima Ministarstva poljoprivrede na području 
Virovitičko-podravske županije. 
- Atmosfera u vrtiću je i više nego pozitivna, svi 
smo zbog toga izuzetno sretni. Djeca su krenu-
la s pripremom za proslavu tjedan dana ranije, 
sudjelovala u raznim aktivnostima i prisjećala 
se kako je to sve izgledalo kada su prvi put 
kročili u prostorije vrtića. Bilo je zaista veselo 
i vjerujem da će im prvi rođendan ostati u lije-
pom sjećanju - rekla je kroz smijeh ravnateljica 
Krunčica Topolovčan. 
Kako izgleda jedan dan u vrtiću, što mališani, 
njih četrdesetak, rade sa svojim odgojiteljima 
i kako provode vrijeme prije i poslije ručka, 
te što je ostvareno u proteklih godinu dana – 
odgovore na ta, ali i brojna druga pitanja do-
bili smo prilikom posjeta vrtiću „Bubamara“ u 
Gornjem Bazju.
- Obrazovno-odgojni rad u našem dječjem 
vrtiću odvija se prema planu i programu. Za-
dovoljni smo napretkom djece u svim aspek-
tima njihovog razvoja, a to su uočili i roditelji s 
kojima imamo odličnu suradnju i komunikac-
iju, tako da i njima ovim putem zahvaljujem 
na ukazanom povjerenju. U proteklih godinu 

U VRTIĆU SU ČETIRI ODGOJITELJA, 
MEĐU NJIMA JE I TOMISLAV BLAŽEVIĆ 

U vrtiću je svaki dan 
dinamičan i veseo 
U vrtiću s djecom rade četiri odgojitelja, a 
svaka odgojna skupina ima svoj laptop što im 
omogućava kvalitetnije dokumentiranje, reflek-
siju i unaprjeđenje rada s djecom, kao i razvijanje 
digitalnih kompetencija kod djece.
Nina Pavlov kaže kako je vrlo zadovoljna svojim 
novim radnim mjestom. 
- Prije dolaska u vrtić „Bubamara“ radila sam u 
Zagrebu, tako da imam i ranijih iskustava u radu 
s djecom. Svaki dan u vrtiću dinamičan je i veseo. 
Zadovoljni su i roditelji, od kojih očekujem dobru 
suradnju i u narednom razdoblju - poručila je. 
Andreja Veličan naglašava kako koronavirusu ne 
daju da im poremeti rad.
- Virus je više utjecao u tehničkom smislu, što se 
tiče dolazaka i odlazaka, pa se suradnja s roditelji-
ma svela na društvene mreže. Sve se dogovaramo 
u zajedničkoj grupi na Viberu, nema sastanaka, 
čak ni individualnih razgovora, ali takav način 
rada nije ni najmanje poremetio svakodnevno 
funkcioniranje - smatra.
Ana Kožul kaže da se odgojiteljstvom bavi dvije 
godine. 
- Sretna što sam priliku za ovaj posao dobila 
odmah nakon završenog stažiranja. Odgojiteljica 
sam jasličke skupine u kojoj se trenutno nalazi 
14-ero djece. Kod nas u vrtiću uvijek je živahno, 
ponekad je malo i naporno, ali sve u svemu lijepo 
je i zabavno raditi s djecom - ističe. 
Prema statistici Ministarstva znanosti i obrazo-
vanja na mjestu odgojitelja u dječjim vrtićima u 
Hrvatskoj zaposleno je tek oko 5 posto muškaraca, 
a jedan od onih koji „probija barijere“ i uklanja 
predrasude je Tomislav Blažević, koji s djecom 
radi već petnaestak godina. 
- Ljudi misle kako je biti odgojitelj u vrtiću samo 

dječja igra, no ovo je vrlo odgovorno zanimanje. 
S djecom radim dugi niz godina, ali nisam sk-
roz bio u struci. Radio sam u nekoliko škola na 
području Virovitičko-podravske županije, a što 
se tiče odgojiteljstva u dječjim vrtićima, osim 
u virovitičkom „Cvrčku“ radio sam i u dječjim 
vrtićima „Katarina Frankopan“ i „Lastavica“ na 
Krku - iznosi svoje bogato iskustvo u radu s dje-
com. Voditelj je starije mješovite skupine, a kako 
i sam kaže, jedan dan u vrtiću ovisi o broju djece i 
vremenskim uvjetima.
- Ako su nam vremenske prilike pogodne, onda 
je situacija mirna i staložena, imamo definitivno 
više opcija i načina za igru i učenje, u odnosu na 
one dane kada smo prisiljeni biti u prostorijama 
i kada nam je vrlo dinamično i frekventno - ističe. 

Hvali suradnju s roditeljima, s kojima je pozitivno 
iznenađen.
- Za razliku od nekih ustanova gdje sam ranije 
bio, ovdje je situacija sasvim drugačija, a surad-
nja s roditeljima odlična. Naglasak bih stavio na 
ruralni kraj, gdje se još uvijek vidi ta razlika. Iako 
ni sela više nisu kao što su nekada bila, jer postaju 
sve urbanija, sve više ljudi radi u gradovima, ali 
unatoč tome još uvijek se zadržava ona konotacija 
da su ljudi sa sela jednostavniji, strpljiviji, u ne-
kim dijelovima razgovora razumljiviji i slično. 
S roditeljima sam izgradio odličnu suradnju od 
samog početka. Iako sam muški odgojitelj, što je, 
može se reći, nesvakidašnja pojava, prihvatili su 
me bez ikakvih problema - zaključuje.



VIROVITIČKI LIST I ČETVRTAK I 18. VELJAČE 2021. I 11OPĆINE

• „Bubamara“ se može pohvaliti činjenicom da je prvi od jedanaest vrtića koji 
je otvoren i koji se gradio sredstvima Ministarstva poljoprivrede na području 
Virovitičko-podravske županije.

UDRUGA UMIROVLJENIKA OPĆINE LUKAČ OKUPLJA VIŠE OD 200 ČLANOVA 

S nestrpljenjem očekuju ponovna druženja i odlazak na izlete

- Nijedna udruga ne može 
djelovati bez financijskih sred-
stava, a uz redovitu članarinu 
svake godine imamo svesrdnu 
financijsku pomoć općine 
Lukač. Osim toga, Općina 
nam pomaže i na druge načine 
i posrednik je između nas i 
raznih tvrtki, tako da smo, na 
primjer, prijavom na natječaj 
prošle godine dobili donaciju 
od virovitičke tvrtke Flora - na-

glasio je Videković.
U tijeku je i energetska obnova 
društvenog doma u Tura-
novcu. Dok se ne dovrše rado-
vi, zahvaljujući Općini Lukač i 
načelniku Đuri Bukviću um-
irovljenicima za sve potrebne 
aktivnosti na raspolaganju su, 
kažu, ostali društveni domovi 
na području općine. Njeguju 
odlične odnose sa svim drugim 
udrugama: vatrogascima, kul-

turno- umjetničkim društvima, 
udrugom žena, nogometnim 
klubovima.
- Uvjereni  smo da će se do 
ljeta popraviti epidemiološke 
prilike, što će nam omogućiti 
da ponovno krenemo s onim 
što najviše volimo: druženjima 
i odlascima na putovanja 
- optimističan je Branko 
Videković. 

Umirovljenici se nadaju boljim epidemiološkim 
prilikama da se ponovno mogu družiti i putovati

I. Javnoj prodaji izlaže se sljedeće teretno 
vozilo sa nadogradnjom u vlasništvu Flore 
vtc d.o.o.:
- teretno vozilo N1, tvrtka, tip i model: NIS-
SAN, CABSTAR 35.11, nadogradnja za podi-
zanje/spuštanje osoba, masa vozila/naj. 
dop.masa: 3500kg/3500 kg, snaga/radni 
obujam: 81 kW/2488 ccm, vrsta motora: 
diesel, boja: bijela, god. proizvodnje:2007., 
stanje kilometar sata: 59.120 km, uredno 
servisiran.

II. Početne vrijednosti vozila sa nadograd-
njom iz točke I. iznosi: 144.350,43 kn sa 
PDV-om.
Početna vrijednost odgovara procijenjenoj 
tržišnoj vrijednosti vozila sa nadogradnjom 
na dan 18.01.2021.g.

III. Prodaja će se provesti prikupljanjem 
pisanih ponuda koje se u zatvorenoj omot-
nici predaju na adresu: Flora Vtc d.o.o., Vi-
rovitica, Vukovarska cesta 5, za natječaj za 
prodaju teretnog vozila sa nadogradnjom 
- ne otvarati.
Ponuda mora sadržavati:
- naziv društva, adresa, ime i prezime 
odgovorne osobe, te preslika registracije 
društva (za pravne osobe), odnosno ime 
i prezime, adresa te preslika osobne iska-
znice (za fizičke osobe).
- ime i prezime osobe za kontakt s brojem 
telefona, telefaxa, adresom.
- naznaku vozila za kojeg se natječe i 
- ponuđenu cijenu.

IV. Vozilo sa nadogradnjom iz točke I. 
će se prodati ponuditelju sa najvišom 
ponuđenom cijenom. 
U cijenu iz točke II. ovog Natječaja nisu 
uključena novčana davanja koja se odnose 

na prijenos prava vlasništva na kupca te 
iste snosi kupac. 
Teretno vozilo sa nadogradnjom iz točke I. 
će biti spremno za primopredaju/preuzi-
manje nakon 15.04.2021. godine.
Vozilo sa nadogradnjom iz točke I. se ku-
puje po sistemu „viđeno – kupljeno“ te nisu 
dopuštene naknadne reklamacije kupca.

V. Nakon što dobije obavijest o prihvaćanju 
svoje ponude, potencijalni kupac obvezan 
je sklopiti ugovor o kupoprodaji sa Flora 
Vtc d.o.o. u roku od 7 dana od dana dostave 
obavijesti o prihvaćanju njegove ponude, te 
platiti 15 % od kupoprodajnu cijene odmah 
po potpisu ugovora, a ostatak najkasnije 
kod preuzimanja.

VI. Rok za predaju ponude je 15.03.2021. 
do 12:00 sati.

VII. Otvaranje ponuda neće biti javno. 
Prodavatelj zadržava pravo odustati od 
izbora ponuditelja i prodaje bez posebnog 
obrazloženja.

VIII. O rezultatima natječaja ponuditelji 
će biti obaviješteni u roku 8 (osam) dana 
od dana otvaranja ponuda.

IX. Dodatne informacije o vozilu sa na-
dogradnjom koji je predmet natječaja te 
pregled, može se tražiti i obaviti svakog 
radnog dana od u vremenu od 11 do 13 sati, 
uz obvezatnu prethodnu najavu (na kon-
takt tel.033/803-140), na adresi: Vukovar-
ska cesta 5, Virovitica.

Flora Vtc d.o.o.             
Željko Iharoš, direktor

U Virovitici 19.02.2021.god.

Temeljem Odluke o postupku prodaje vozila donesene 15.02.2021.g. Flora 
Vtc d.o.o.objavljuje:

JAVNI NATJEČAJ
za prodaju teretnog vozila sa nadogradnjom u vlasništvu Flore Vtc d.o.o.

GRADINA 

• Interes udruga za namjenska sredstva je uvijek velik, pa smo i ove godine 
ispoštovali svoje ugovore. Prvenstveno se to odnosi na kulturno-umjetničke 
i sportske udruge, ali isto tako i udruge hrvatskih branitelja s područja 
općine, napomenuo je načelnik Marko Ajček. 
Općina Gradina objavila je javni natječaj 
za sufinanciranje projekata i rad udruga iz 
proračuna Općine Gradina za 2021. godinu. 
Načelnik općine Marko Ajček kaže kako je 
riječ o sredstvima u ukupnom iznosu od 
340.000 kuna.  
- Interes udruga za namjenska sredstva je 
uvijek velik, pa smo i ove godine ispoštovali 
svoje ugovore. Prvenstveno se to odnosi 
na kulturno-umjetničke i sportske udruge, 
ali isto tako i udruge hrvatskih branitelja 
s područja općine - napomenuo je Marko 
Ajček, koji je i ovaj put naglasio da se sred-
stva dodjeljuju shodno aktivnostima i zala-
ganju udruge ili pojedinaca, ali isto tako i 
specifičnosti po kojima je ova općina poz-
nata.
- Općina Gradina poznata je po terenima 
za lov i ribolov, a unutar nje djeluje šest 
ribičkih i lovnih udruga. Općina je za nji-
hov rad ove godine izdvojila 50.000 kuna, 
koliko i za rad braniteljskih udruga. Najveći 
iznos, od oko 200.000 kuna, shodno planu 
i programu, pripao je nogometnim klubo-
vima s područja općine. Radi se o klubu 
Gradina koji se natječe u 1. ŽNL, klubu 
Napredak iz Rušana koji se natječe u 2. 

ŽNL, te nogometnim klubovima iz Stare Br-
ezovice, Bačevca i Detkovca koji se natječu 
u 3. ŽNL - rekao je Marko Ajček, zadovoljan 
radom udruga s područja općine unatoč 
pandemiji koronavirusa koja je brojne ak-
tivnosti stavila „na čekanje“.
- Naše udruge poznate su diljem županije, 
pa i dalje, posebice kada se radi o našim 
kulturno-umjetničkim udrugama koje gaje 
prijateljstvo  s udrugama iz susjednih ze-
malja. Vjerujem da su ovo vrijeme korone 
iskoristili za dogovore i individualnu vježbu 
te da će, kada to prilike dopuste, poka-
zati ono što su na svekoliko zadovoljstvo i 
pripremili - rekao je načelnik Marko Ajček, 
te podsjetio sve zainteresirane udruge i 
pojedince s područja općine Gradina da je 
rok za podnošenje prijedloga projekata i 
programa 8. ožujka.
- Svaka udruga može prijaviti i ugovoriti 
više projekta i programa u okviru ovog 
natječaja, na razdoblje provedbe do 12 
mjeseci. Prijedlozi se dostavljaju isključivo 
na propisanim obrascima, a mogu se 
pronaći na našim mrežnim stranicama - 
istaknuo je načelnik M. Ajček. 

B. Sokele

Općina pomaže klubovima i udrugama 
na svom području

ČETRDESETAK MALIŠANA U VELJAČI PROŠLE GODINE DOBILO NOVI I MODERAN PROSTOR ZA IGRU I UČENJE 

Dječji vrtić “Bubamara“ u Gornjem Bazju proslavio prvi rođendan 

dana mnogo toga je odrađeno, ali 
zbog sveprisutne pandemije koro-
navirusa nismo bili u mogućnosti 
ostvariti sve što smo planirali - kaže 
nam ravnateljica Topolovčan. 
Općina Lukač u suradnji s Os-
novnom školom Ivana Gorana 
Kovačića niz godina organizira 
predškolski odgoj. Unatoč koro-
nasituaciji on neće izostati ni ove 
godine.  

UGODAN AMBIJENT 
Djeca u vrtiću i oko njega imaju pri-
liku za uživanje. U dvorištu 
su djelatnici virovitičke 
tvrtke Flora posadili 
stabla japanske 
trešnje, javora i 
brijesta u vrijednosti 
od 20 tisuća kuna. 
- U dogovoru s 
načelnikom Đurom 
Bukvićem odlučili smo 
se na sadnju većeg drveća 
koje već ima formirane krošnje. 
U radu i profesionalnom razvoju 
Općina nam je velika podrška, 
stoga i ovim putem zahvaljujemo 
načelniku na financijskoj podršci 
i potpori u rastu i napretku našeg 
vrtića - dodala je Topolovčan, 
istaknuvši kako su u planu i neki 
novi sadržaji, od kojih je prva 

na redu nova 
pristupna cesta 

za lakši i sigurniji 
dolazak mališana i 

njihovih roditelja, kao 
i djelatnika samog vrtića. 

Ravnateljica kaže kako djeca vole 
boraviti u vrtiću ako se osjećaju 
sigurno, radosno i voljeno te da 
je zadaća svih stvoriti im uvjete u 
kojima će stjecati znanja, razvijati 
slobodu izbora i imati sretno djet-
injstvo. 
- Vizija našeg vrtića je biti kuća 
radosnog življenja za djecu - 

zaključila je.  
Vrtić surađuje i s dr. Slavicom 
Leticom Ramljak, specijalisticom 
školske medicine, koja je održala 
edukaciju za odgojitelje na temu 
prve pomoći. Objasnila je kako 
postupiti u kriznim situacijama kao 
što je potres koji je nedavno pogo-
dio Sisačko-moslavačku županiju. 
Opisala je i demonstrirala postu-
pak kod ozljeda i prijeloma, te po-
jasnila odgojiteljima kako reagirati 
i djelovati u slučaju epileptičkog 
napada, astme i šećerne bolesti 
kod djeteta.
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Čačinci su dobili novog liječnika 
opće prakse, dr. Zvonka Kajića 
iz Đurđenovca koji je zamijenio 
dugogodišnjeg čačinačkog dok-
tora, nedavno preminulog Stevu 
Vejića. Općina je time ispunila svoje 
obećanje dano mještanima da će 
ubrzo pronaći stalno rješenje za 
liječnika u Domu zdravlja.
- U suradnji s Domom zdravlja 
Virovitičko-podravske županije us-
pjeli smo naći rješenje za našeg no-
vog liječnika, doktora Zvonka Kajića. 
Alen Jurenac i ja uputili smo mu top-
lu dobrodošlicu, a on je izrazio želju 
da se svi pacijenti jave u ambulantu 
kako bi se upoznali s njim. Još jed-
nom moram naglasiti da veliku zah-
valu za ovaj čin upućujemo Domu 
zdravlja Virovitičko-podravske 
županije i posebno ravnatelju, 
doktoru Ivicu Fotezu jer dolas-
kom stalnog liječnika zdravstvena 
skrb naših sumještana je sigurna i 
kvalitetna. Presretan sam jer smo se 
kao Općina trudili pronaći trajnije 

rješenje kako ne bi svakodnevno 
imali drugog liječnika, što svakako 
ne bi bilo dobro za naše mještane - 
rekao je načelnik Mališ.
Dr. Zvonko Kajić (61) dolazi iz 
Đurđenovca, a rodom je iz Bosne 
i Hercegovine. Čačince vidi kao 
dobrodošlu promjenu u životu. 
- Nakon nekoliko odrađenih dana 
mogu sa zadovoljstvom reći da 
medicinska sestra s kojom ću ra-
diti, Lidija Behin, iznimno dobro i 
kvalitetno obavlja svoj posao. Radu-
jem se susretu s novim pacijen-
tima, to je za mene izazov i što god 
bude, prilagodit ću se. Ovim putem 
pozivam pacijente Doma zdravlja 
Čačinci da dođu u moju ordinaciju 
kako bismo se upoznali, a moram 
pritom također reći kako sam sigu-
ran da ćemo odlično surađivati na 
obostrano zadovoljstvo. Liječnički 
posao je specifičan, ali svaki pacijent 
je pacijent, svima se mora pomoći 
na isti način - zaključio je dr. Kajić. 

V. Grgurić

ČAČINCI

Pacijenti imaju novog 
liječnika, dr. Zvonka Kajića

• Nakon prvih nekoliko odrađenih dana mogu sa 
zadovoljstvom reći da medicinska sestra s kojom ću raditi, 
Lidija Behin, iznimno dobro i kvalitetno obavlja svoj posao. 
Radujem se susretu s novim pacijentima, to je za mene 
izazov i što god bude, prilagodit ću se, rekao je. 

DVD VUKOSAVLJEVICA VEĆ 95 GODINA IMA STOŽERNO VATROGASNO DRUŠTVO U SVOM KRAJU

Nova garaža i oprema omogućit će rad 
i na europskoj razini

zmeđu dva svjetska rata, 
konkretnije 1926. godine, 
u podbilogorskom mjestu 
Vukosavljevica osnovano 
je Dobrovoljno vatrogas-

no društvo. Društvo je nastalo 
zajedničkim potrebama i inici-
jativom dva susjedna mjesta 
Vukosavljevice i Turnašice. 
Ta bratska suradnja prožima 
se tijekom svih proteklih 95 
godina, a danas je DVD Vu-
kosavljevica, koji ima više od 
160 članova, najveća udruga u 
mjestu te glavni oslonac svih 
društvenih događanja ti-
jekom godine: kulturnih, 
vjerskih, sportskih, hu-
manitarnih, kao i akcija 
uređenja naselja.
Zbog pandemije 
koronavirusa pro-
tekla godina bila je 
specifična za sve, pa 
tako i za vukosavljevačke 
vatrogasce. Osim što su po 
naredbi Stožera civilne zaštite 
bili raspoređeni na punktovima 
diljem općine Špišić Bukovica, 
operativni dio aktivnosti re-
dovito je funkcionirao. Bili su 
na deset intervencija: četiri 
požara i šest tehničkih inter-
vencija. Održane su dvije vježbe 
i petnaestak radnih akcija na 
Mjesnom i Vatrogasnom domu. 
Međutim, bili su zakinuti u radu 
s mlađim uzrastima, posebice 
djecom. Otkazani su svi treninzi 
za natjecanja koja su se trebala 

održati u  Čakovcu 
i Varaždinu, gdje su 
vukosavljevački vatrogasci u 
šest kategorija trebali braniti 
boje naše županije. 

NOVA GARAŽA 
Svake godine DVD Vukosavljevi-
ca napreduje u tehničkom smis-
lu, pa je tako u tijeku završetak 
izgradnje vatrogasne garaže. 
Garaža je izgrađena sredstvima 
Ministarstva poljoprivrede uz 
Vatrogasni dom koji datira iz 
1936. godine, a trenutno se ob-

navlja uz pomoć Općine Špišić 
Bukovice. Time će konačno biti 
riješen smještaj svih vozila i 
opreme u jednom adekvatnom 
prostoru. Trenutno raspolažu s 
tri vozila. Kombi vozilo Citroën 
Jumper služi za prijevoz članova, 
a ima ugrađen visokotlačni 
modul za prijevoz 300 l vode. 
To vozilo je nabavljeno uz fi-
nancijsku pomoć Općine Špišić 
Bukovice te Državne uprave za 
zaštitu i spašavanje. Navalno 
vozilo Mercedes, s kapacitetom 
od 1600 l vode i bogatom vatro-
gasnom opremom, donirano je 
iz njemačkog grada Marburga. 

Treće vozilo, autocisternu FAP 
kapaciteta 9000 l vode kupio je 
DVD Vukosavljevica. Radi se o 
cisterni za prijevoz goriva koja 
je naknadno prenamijenjena u 
vatrogasnu cisternu. Vozila su 
do sada bila smještena na tri 
lokacije u Vuksavljevici, a jedno 
od njih nije bilo garažirano.
- Izgradnjom garaže ispun-
jeni su dugogodišnji želja i san 
mnogih članova našeg društva, 
a stvoreni su preduvjeti  europ-
skog standarda za  funkcion-
iranje stožernog vatrogasnog 
društva naše općine - rekao 
nam je zapovjednik Zdravko 

Vladimir Grgurić

Iz dana u dan male općine 
dokazuju koliko vrijede 
svojim mještanima i koliko su 
potrebne te time zatvaraju usta 
onima koji ih uporno žele ug-
asiti. Jedna od takvih je i općina 
Crnac, jedna od najmanjih 
u Virovitičko-podravskoj 
županiji, ali prepuna ideja, 
odličnih projekata i investicija 
koje znatno podižu životni 
standard mještana. Primjer 
je kako mala općina može 
biti istinski oslonac i podrška 
svojim sumještanima. Općina 
je prošlu godinu, unatoč pan-
demiji, bila više nego aktivna 
i odradila je niz vrijednih pro-
jekata. 
- Prije svega moram naglasiti 

da smo realizirali naš najveći 
projekt, a to je izgradnja 
dječjeg vrtića u Velikom Ras-
tovcu, mjestu gdje je taj objekt 
bio prijekom potreban zbog 
velikog broja male djece. Uz 
dječji vrtić izgrađeno je i dječje 
igralište, a otvorenje vrtića 
očekujemo ove jeseni. Nadalje, 
odrađena je energetska ob-
nova zgrade općinske uprave 
i društvenog doma, a sretan 
sam što smo uspjeli i izgradili 
potrebne nogostupe i mostove 
u naselju Crnac - kaže načelnik 
Mato Damjan te ističe kako su 
vodili brigu o svim uzrastima 
mještana, a posebno o dvije 

najosjetljivije skupine – djeci 
i starijima. Općina je u 2020. 
provela niz demografskih i 
mjera za pomoć starijima. 
- Završili smo prvu fazu i 
započeli pripremu druge 
programa ‘’Zaželi’’ kroz koji 
pomažemo velikom broju 
starih i nemoćnih osoba na 
području općine, a paralelno 
zapošljavamo žene srednje 
dobi. Naša jednokratna pomoć 
za opremu za novorođeno 
dijete iznosi 5 tisuća kuna, a 
također redovito stipendira-
mo i studente sa 700 kuna 
mjesečno. 

POMOĆ DJECI I 
MLADIMA

Brinemo i o našim školarcima, 
pa tako sufinanciramo smještaj 
u učeničkom domu iznosom 
od 300 kuna mjesečno, za-
tim sufinanciramo školsku 
kuhinju s 50 posto ukupne 
cijene, kupili smo radne ma-
terijale za sve učenike osnovne 
škole, a sufinanciramo i pri-
jevoz učenika srednjih škola 
s 15 posto od ukupne cijene. 
Općina daje i jednokratnu 
pomoć socijalno-ugroženim 
osobama čije obitelji redovito 
dobiju i uskrsnice i božićnice - 

nastavlja Damjan.
Od ove godine očekuje puno. 
Svi vjeruju da će korona 
konačno nestati i kako će se 
život vratiti u normalu, pa sam 
time i normalne aktivnosti na 
nizu projekata koje je Općina 
započela ili za njih priprema 
dokumentaciju. 
- U ovoj godini očekujemo 
realizaciju mnogih pro-
jekata, među kojima ističem 
spomenutu drugu fazu pro-
jekta ‘’Zaželi’’, zatim otvaranje 
i početak rada dječjeg vrtića u 
Velikom Rastovcu, završetak 
uređenja društvenog doma u 
Suhoj Mlaki, a dva projekta 

su posebno bitna. Riječ je o 
realizaciji projekta izgrad-
nje kanalizacije, gdje uskoro 
planiramo izradu projektne 
dokumentacije i nadam se da 
će ove godine radovi i početi. 
Drugi projekt je izgradnja po-
livalentnog centra u Crncu koji 
će puno značiti razvoju mnogih 
grana na području naše općine. 
U svakom slučaju radimo ko-
liko god možemo, pokušavamo 
pomoći svima, obiteljima, 
pojedincima, udrugama, spor-
tu, vatrogascima i svima ko-
liko možemo jer tome Općina 
i služi - zaključio je načelnik 
Damjan.   

OPĆINA CRNAC U 2020. BILA IZNIMNO AKTIVNA, A OVE GODINE 
OČEKUJE NOVE INVESTICIJE
Otvaranje vrtića, početak izgradnje kanalizacije i izgradnja 
polivalentnog centra najvažniji su projekti ove godine

• Radimo koliko god možemo, pokušavamo pomoći svima, obiteljima, pojedincima, udrugama, sportu, vatrogascima i 
svima koliko možemo jer tome općina i služi, zaključio je načelnik Damjan.                                

Dječji vrtić Veliki Rastovac U 2021. i radovi na uređenju kanalizacije Mato Damjan načelnik općine Crnac

Mario Šolc

Obnovljen Vatrogasni dom koji datira iz 1936. godine

I
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DVD VUKOSAVLJEVICA VEĆ 95 GODINA IMA STOŽERNO VATROGASNO DRUŠTVO U SVOM KRAJU

Nova garaža i oprema omogućit će rad 
i na europskoj razini

Pokupić.  
Od osamostaljenja Republike 
Hrvatske DVD Vukosavljevica 
sudjelovao je na svim državnim 
natjecanjima. Brojni pehari 
i priznanja krase gotovo sve 
zidove Vatrogasnog doma. U 
društvu je aktivno osam natje-
cateljskih odjeljenja. Do sada 
nije organizirano nijedno natje-
canje, a da se nisu vratili barem s 
dva-tri priznanja. Najbolji rezul-
tati ostvareni su na dva državna 
natjecanja s po jednim osmim 
i desetim osvojenim mjestom. 
Što boljoj pripremi za natjecanja 
pridonosi i sedam vatrogasnih 
sudaca, koji su aktivni u društvu 
i paze da natjecatelji isprave sve 
svoje pogreške. Vukosavljevački 
vatrogasci redovito se i školuju 
za zvanja u sklopu Vatrogasne 
zajednice Virovitičko-podravske 
županije. 
- U našem ukupnom radu 

nesebično nas podržava Općina 
Špišić Bukovica na čelu s 
načelnikom Hrvojem Miler-
om, koji je i sam član DVD-a 
Vukosavljevica, Virovitičko-
podravska županija te naravno 
Vatrogasna zajednica općine 
Špišić Bukovica i Vatrogasna za-
jednica Virovitičko-podravske 
županije. A tu su i naši mještani 
koji redovito doniraju društvo 
početkom svake godine i na 
koje se mi vatrogasci bez straha 
možemo osloniti - objasnio je 
zapovjednik Pokupić. 
Na kraju možemo zaključiti 
da DVD Vukosavljevica uz 
bogatu prošlost ima i sigurnu 
budućnost, a tomu najbolje 
svjedoči brojni pomladak koji 
slijedi primjer svojih starijih 
kolega i koji će u konačnici biti 
zaslužan da se dugogodišnja 
tradicija vukosavljevačkog va-
trogastva nastavi i dalje.

MLADE NADE VUKOSAVLJEVAČKOG VATROGASTVA 

Uče kako biti korisni i humani 
Ljubav prema vatrogastvu u Vukosavljevici se usađuje od malih 
nogu.
U društvu su stoga posebno ponosni na pom-
ladak u čiji rad nisu uključeni samo mladi iz 
Vukosavljevice, nego i iz okolnih naselja. Mladi 
kroz druženje sa svojim vršnjacima razvijaju 
ljubav prema društvu i humanošću. Najmlađi 
članovi DVD-a s nestrpljenjem očekuju 
završetak trenutne situacije s koronavirusom i 
ponovni početak treninga i natjecanja. Djeca do 
12 godina vježbaju s vatrogasnim brentačama, a 
cilj im je s mlazom vode iz brentače srušiti metu. 
Vatrogasna mladež od 12 do 16 godina starosti 
ima složenije vježbe. Jedna grupa, predvođena 
zapovjednikom, brentačama puni vodu u po-
sude, a druga spaja  vatrogasne cijevi, od početka 
staze do kraja te veže vatrogasne čvorove. U 
oba slučaja ekipe se sastoje od devet članova. 
S najmlađima u DVD-u Vukosavljevica radi 
Marija Komar, koja također ima višegodišnji 
vatrogasni staž.
- Već godinama tijekom ljeta najbolje mlade va-
trogasce za nagradu vodimo u vatrogasni kamp 
u Fažani, gdje stječu nova znanja i poznanstva s 
vršnjacima i iz ostatka Hrvatske - objasnila nam 
je. - I ove godine očekujem da budemo najbolji 

te da se plasiramo na državnu završnicu - optimistična je 12-
godišnja Nika.
- Na vatrogasnim treninzima uvijek nam je lijepo, posebno kada 
smo bolji od drugih - dometnuo je 8-godišnji Tin.
- Za nekoliko godina i ja ću biti pravi vatrogasac, koji će ići na 
intervencije - zaključio je 10-godišnji Mihael.

Otvaranje vrtića, početak izgradnje kanalizacije i izgradnja 
polivalentnog centra najvažniji su projekti ove godine

A. D. Fišli 

Općina Voćin poznata je 
kao jedna od najmlađih u 
Hrvatskoj, a gledajući na 
prošlu godinu načelnik 
Predrag Filić upravo stoga 
najviše izdvaja projekte 
infrastrukturnog razvoja 
za djecu i mlade, na koji 
su posebno ponosni. 
- Moji najdraži projekti do 
sada su izgradnja dječjeg 
vrtića u Ćeralijama i 
dječjeg igrališta u Voćinu 
u Velikom parku - kaže P. 
Filić.
Prošle godine nastavljeni 
su radovi na izgradnji 
kanalizacijskog sustava 
u Voćinu koji financijski 
prati i Općina, a sre-
dinom kolovoza počela 
je  izgradnja Doma 

udruga, čiji je investi-
tor Kulturno-umjetnička 
udruga Voćin.
- Uz pomoć europskih 
sredstava Općina Voćin 
je izgradila dječji vrtić 
u Ćeralijama, a naša 
K u l t u r n o - u m j e t n i č k a 
udruga gradi Dom udru-
ga. Sve navedene pro-
jekte Općina i komunalno 
poduzeće Votina d.o.o. 
prate svojim fiskalnim 
kapacitetima nastojeći 
osigurati čim širu pal-
etu usluga uz najmanje 
moguće cijene - ističe 
načelnik. 

DEMOGRAFSKA 
ULAGANJA 

Općina Voćin iz svog 
proračuna izdvaja 2000 
kuna za svako novorođeno 
dijete, a sufinancira rad 
dječjih vrtića u Voćinu i 
Ćeralijama s više od 90 
posto ekonomske cijene. 
- Za roditelje to znači da 
vrtić plaćaju 200 kuna 
mjesečno po djetetu. I 
ove ćemo godine, kao i 
svih do sada, nastaviti 
sufinancirati prijevoz 
srednjoškolaca i smještaj 
i prehranu u učeničkim 

domovima - najavio je P. 
Filić. 
Vezano uz planove za 
ovu godinu ističe kako su 
Fondu za oporavak kan-
didirali tri velika projek-
ta: Centar za posjetitelje 
u Velikom parku, Dom 
za starije i Kulturno-kon-
gresni centar. 
- U fazi smo i pripreme 
projekta i ishođenja doz-
vola za projekt „Jezera“ u 
sklopu kojeg ćemo graditi 
restoran, sportske terene 
i smještajne kapacitete. 
Želim istaknuti da smo 
u proteklih godinu dana 

uložili puno truda u 
pripremanje potrebne do-
kumentacije za projekte 
za koje smo aplicirali na 
fondove Europske unije. 
Stoga možemo potvrditi 
da smo spremni za sve 
nadolazeće natječaje koji 
raspisuju fondovi Europ-
ske unije, a naglasak je na 
onima koji pridonose raz-
voju turističke infrastruk-
ture na području općine 
Voćin - poručuje načelnik 
Filić.  

PREDRAG FILIĆ, NAČELNIK OPĆINE VOĆIN
Nastavljamo razvijati naš turistički potencijal

• Uz pomoć europskih sredstava Općina Voćin je izgradila dječji vrtić u Ćeralijama, a naša Kulturno-umjetnička 
udruga gradi Dom udruga. Sve navedene projekte Općina i komunalno poduzeće Votina prate svojim fiskalnim 
kapacitetima, nastojeći osigurati čim širu paletu usluga uz najmanje moguće cijene, ističe načelnik. 

Dječje igralište u Voćinu u Velikom parku Dječji vrtić u Ćeralijama

Načelnik općine Voćin 
Predrag Filić

Zapovjednik Zdravko Pokupić i predsjednik Miroslav Komar

• Izgradnjom garaže ispunjeni su dugogodišnja želja 
i san mnogih članova našeg društva, a stvoreni su i 
preduvjeti  europskog standarda za  funkcioniranje 
stožernog vatrogasnog društva naše općine, rekao nam je 
zapovjednik Zdravko Pokupić.  

Svi članovi DVD Vukosavljevica na proslavi 90. obljetnice; Foto: Begović
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• Dostava će ići svake srijede, a korisnici knjigu mogu naručiti telefonom, emailom ili preko treće osobe 
i mi ćemo je dostaviti na njihov kućni prag, istaknuo je ravnatelj Robert Fritz.

Renata Turković Kasumović 

POČELA HVALEVRIJEDNA AKCIJA “KNJIGE KAO LIJEK“
Virovitička knjižnica na kućni prag dostavlja knjige 
umirovljenicima, osobama s invaliditetom i svima potrebitima

PROJEKTI
ŽUPANIJSKA SKUPŠTINA VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE USVOJILA MASTER PLAN FUNKCIONALNE REGIJE ISTOČNA HRVATSKA

Omogućit će integrirano i koordinirano planiranje 
održivog prometa na razini pet županija 
Vijećnici Skupštine 
Virovitičko-podravske županije 
u utorak, 16. veljače 2021. 
godine usvojili su Master plan 
funkcionalne regije Istočna 
Hrvatska. Riječ je o strateškom 
dokumentu koji će predstavljati 
strateško utemeljenje za 
buduće prometne projekte, 
ubrzati pripremu prometnih 
projekata u zoni obuhvata i 
povećati vjerojatnost njihovog 
financiranja iz europskih 
fondova i drugih financijskih 
izvora.
- Ovaj Master plan prometnog 
sustava funkcionalne regije 
Istočna Hrvatska je bazni 
strateški dokument iz kojeg 
će proizlaziti mogućnosti za 
financiranje svih prometnih 
projekata na ovom području. 
Njime su utvrđene mjere 
za rješavanje problema, 
odnosno ciljevi na osnovi 
kojih ćemo razviti projektne 
prijedloge za ulaganja na 
lokalnoj i regionalnoj razini, 
a što će omogućiti integrirano 
i koordinirano planiranje 
održivog prometnog sustava 
na razini pet županija. Tako 
će se poboljšati prometna 
dostupnost cijelog područja i 
otvoriti mogućnost za razvoj 
održivog gospodarstva u 

cjelini, posebice poljoprivrede 
i prehrambene industrije te 
razvoj turističkih potencijala 
i mogućnosti zapošljavanja - 
kazao je virovitičko-podravski 
župan Igor Andrović.
Nositelj projekta vrijednog 
6.618.000 kuna koji je izradila 
VIDRA – agencija za regionalni 
razvoj Virovitičko-podravske 
županije bila je Virovitičko-
podravska županija. Master 
plan su izradili UMiUM 
d.o.o. iz Zagreba, Građevinski 
fakultet Sveučilišta u Zagrebu, 

PNZ svetovanje projektiranje 
d.o.o. iz Ljubljane kao 
„zajednica gospodarskih 
subjekata“, a Razbor d.o.o. iz 
Zagreba odradio je „pružanje 
savjetodavnih usluga u 
upravljanju projektom“.
UČINKOVITO I ODRŽIVO 
Opći cilj izrade Master plana 
je postizanje učinkovitog i 
održivog prometnog sustava 
koji će odgovarati potrebama 
gospodarstva i stanovnika na 
prostoru funkcionalne regije 
Istočna Hrvatska, a koja 

obuhvaća geografski prostor 
pet županija: Virovitičko-
podravsku, Osječko-baranjsku, 
V u k o v a r s k o - s r i j e m s k u , 
Požeško-slavonsku i Brodsko-
posavsku županiju koje su 
županije partneri.
- Zainteresirana javnost 
i javnopravna tijela koja 
su ovlaštena sudjelovati u 
postupku imali su mogućnost 
svoja mišljenja, prijedloge i 
primjedbe vezane uz Stratešku 
studiju i Nacrt prijedloga 
Prometnog master plana 
u pisanom obliku dostaviti 
za vrijeme trajanja javne 
rasprave Upravnom odjelu za 
gospodarstvo i poljoprivredu 
V i r o v i t i č k o - p o d r a v s k e 
županije. Ministarstvo 
gospodarstva i održivog razvoja, 
Uprava za zaštitu prirode, od 
kojeg je zatraženo mišljenje o 
prihvatljivosti Master plana 
za ekološku mrežu, proglasilo 
ga je prihvatljivim - rekao je 
pročelnik Upravnog odjela za 
gospodarstvo i poljoprivredu 
Bojan Mijok, te dodao da je 

od  Ministarstva gospodarstva 
i održivog razvoja, Sektora 
za procjenu utjecaja na 
okoliš zatraženo i mišljenje o 
provedenoj strateškoj procjeni 
utjecaja na okoliš Master plana, 
koje je također u svom mišljenju 
koje je dostavilo navelo da je 

postupak strateške procjene 
utjecaja na okoliš Master plana 
proveden sukladno Zakonu i 
Uredbama, čime su se stekli 
uvjeti za usvajanje Master plana 
kao dokumenta na županijskim 
skupštinama svih pet županija 
partnera u ovom projektu. 

• Time će se poboljšati prometna dostupnost cijelog područja i otvoriti mogućnost za razvoj održivog gospodarstva u 
cjelini, posebice poljoprivrede i prehrambene industrije te razvoj turističkih potencijala i mogućnosti zapošljavanja, kazao je 
virovitičko-podravski župan Igor Andrović.

radska knjižnica i 
čitaonica Virovitica 
jučer (srijeda, 17. 
veljače)  uvela je novu 
uslugu – dostavu kn-

jiga na kućni prag za područje 
grada Virovitice i prigradskih 
naselja. Radi se o programu 
„Knjiga kao lijek“ koji je ciljano 
namijenjen korisnicima koji ne 
mogu doći u prostor Knjižnice, 
dakle umirovljenicima, osobama 
s invaliditetom i svima potrebit-
ima. S uslugom su krenuli 
u povodu Međunarodnog 
dana darivanja knjiga, koji se 
obilježava 14. veljače. 
- Dostava će ići svake srijede, a 
korisnici knjigu mogu naručiti 
telefonom, emailom ili preko 
treće osobe i mi ćemo je dostavi-
ti na njihov kućni prag. Koris-
nici trebaju samo ostaviti svoju 
adresu, broj telefona, ime i prez-
ime. Odjednom mogu posuditi 
četiri knjige, koje kod njih mogu 
biti 45 dana, a mi ćemo se po-
brinuti i za povrat - istaknuo je 
ravnatelj Knjižnice Robert Fritz. 
Osim knjiga, Gradska knjižnica 
i čitaonica Virovitica nudi i po-
sudbu audiovizualne građe, 
DVD-a, CD-a... Sva građa 
dostupna je i online, pa svi oni 
koji imaju tu mogućnost i žele 
mogu pristupiti i online kata-
logu i na taj način pregledati 
sve što knjižnica nudi. Fond kn-
jiga uistinu je bogat, oko 90.000 

naslova građe, tako da svatko 
može nešto pronaći za sebe. 
Ravnatelj knjižnice Robert Fritz 
istaknuo je da će zasigurno 
trebati  vremena da ljudi prih-
vate ovu novu uslugu, ali kako se 
nada da će reakcije biti odlične.  
Inače, godišnja članarina za os-
obe s invaliditetom i umirovlje-
nike s mirovinom do 2000 kuna 
je besplatna, a za one s priman-
jima iznad 2000 kuna iznosi 40 
kuna.

USKORO I NABAVA
 BIBLIOBUSA

Još jedan zanimljiv projekt 

koji je Gradska knjižnica i 
čitaonica Virovitica osmislila 
je i „Potrubi za knjigu“. Naime, 
u partnerstvu s Gradom Viro-
vitica i Virovitičko-podravskom 
županijom prijavili su se s tim 
projektom na natječaj „Čitanjem 
do uključivog društva“ koji pro-
vodi i s 15 posto financira Mini-
starstvo kulture i medija, a s 85 
posto Europski socijalni fond. 
Ukupna vrijednost natječaja 
iznosi 41 milijun kn, a vrijed-
nost projekta Gradske knjižnice 
je oko 2,5 milijuna kn. Projekt je 
usmjeren na povećanje socijalne 
uključenosti ranjivih skupina 

kroz razvoj čitalačke pismenosti 
te ga priprema županijska Raz-
vojna agencija VIDRA.
- Trenutna pokrivenost 
knjižničnom mrežom naše 
županije je nekih 65 posto, 
što znači da otprilike 30.000 
stanovnika nema direktan prist-
up knjižničnoj mreži. Bibliobus 
je sredstvo kojim će knjige doći 
do korisnika, ali ne samo knjige 
nego i brojni sadržaji za mlade: 
3D printer, programiranje, ro-
botika, audiovizualna građa, 
savjeti pri pisanju domaćih 
zadaća i mnoge druge usluge 
koje su u današnje vrijeme bit-
ne. Zahvaljujući nabavi takvog 
pokretnog vozila, bibliobusa, 
stanovnicima prigradskih nasel-
ja, općina Virovitičko-podravske 
županije koje nemaju knjižnicu 
i knjižnične usluge te se nalaze 
u lošije prometno povezanim 
područjima omogućili bismo 
dostupnost knjižnične građe i 
aktivno sudjelovanje u mnogo-
brojnim kulturnim i obrazovnim 
aktivnostima te korištenju in-
formacijskih izvora - istaknuo 
je Fritz. 
Bibliobus bi svaka dva tjedna 
obilazio sva stajališta prema 
ranije dogovorenom rasporedu 
te bi na njima, osim posudbe 
knjiga, provodio i radionice na-
vedene u projektu. Projekt traje 
ukupno 2 godine od potpisi-
vanja ugovora, a održivost od 5 
godina nakon toga garantiraju 
partneri.

G

Ravnatelj Knjižnice Robert Fritz
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ko volite putovanja ili 
volite čitati o nevje-
rojatnim mjestima i 
prirodnim ljepotama 
našeg planeta, onda 

je ovo članak za vas. Strašni Ber-
mudski trokut, egzotični Bahami 
i Karibi te filmskom scenom 
obogaćeni Miami i Florida – sve 
to i još mnogo više iz prve ruke 
je vidjela Diana Dumenčić iz Vi-
rovitice, koja je s nama odlučila 
podijeliti sve što je doživjela na 
svojim putovanjima kroz čak 27 
država svijeta.  
Dianu su oduvijek privlačila 
putovanja, no kako kaže, sve je 
zapravo počelo prije tri godine 
kada joj se ukazala prilika puto-
vati po svijetu. 
- Rođena sam u Szigetváru, no 
odrasla sam u Virovitici. Ovdje 
sam završila Gimnaziju Petra 
Preradovića, a nakon toga pred-
diplomski sveučilišni Studij 
knjižničarstva na odjelu za kul-
turologiju u Osijeku. Nakon 
završetka fakulteta radila sam u 
Gradskoj knjižnici i čitaonici u 
Virovitici na stručnom osposo-
bljavanju u trajanju od godinu 
dana. Šest mjeseci nakon toga 
ukazala mi se prilika na koju 
sam čekala cijeli život. U razgo-
voru s poznanicom koja ima 
dugogodišnje iskustvo rada na 
kruzeru, saznala sam dovoljno 
informacija pa sam se prijavila 
na intervju za taj posao. Nakon 
prolaska uslijedila su testiranja 
i daljnji razgovori s predstavnici-
ma tvrtke na engleskom jeziku. 
Sve to je trajalo otprilike mjesec 
dana. Uskoro sam saznala da 
počinjem raditi za jednu od 
najvećih kruzer kompanija u 
svijetu sa sjedištem u Americi, 
Carnival Cruise Line. Skupila 
sam hrabrost i odlučila krenuti 
na putovanje života - govori nam 
Diana Dumenčić.
 Kako navodi, u početku je ra-
dila kao hostesa u glavnom 
restoranu. Novi ugovor koji je 
potpisala odnosio se na vođenje 
restorana.  
- Moj prvi brod „Carnival Hori-
zon“ bio je nov, još u fazi izgrad-
nje u Italiji, gdje su moja daleka 
putovanja počela. Krenuli smo 
iz Venecije na prvo putovanje do 
Španjolske. Tijekom putovanja 
Europom, Barcelona je bila naše 
sjedište, u koju smo se vraćali 
svakih sedam dana. Skoro dva 
mjeseca putovali smo Meditera-
nom. Mjesta koja sam posjetila u 

tom razdoblju su Livorno, Rim, 
Napulj, Messina, Cagliari u Itali-
ji, Krf u Grčkoj, Valletta na Malti, 
Marseille u Francuskoj, Malaga i 
Barcelona u Španjolskoj, Vigo i 
Lisabon u Portugalu te Gibraltar. 
Prije odlaska na drugu stranu 
oceana posjetili smo i naš Du-
brovnik - ističe Diana. 

RUTOM KAO I PRIJE 
STOTINU GODINA 

Gotovo svi znaju priču o Ti-
taniku, koji je u svoje doba bio 
najmoderniji brod na svijetu. 
Potonuo je 1912. godine, nakon 
sudara s ledenjakom na kojem je 
poginulo otprilike 1500 putnika, 
s članovima posade. Diana je do-
bila priliku putovati istom rutom 
kojom je putovao i poznati brod.
- U svibnju 2018. godine, 
putujući istim koordinatama 
kao i Titanik stotinjak godina 
ranije, proveli smo dva tjedna na 
oceanu. Stigli smo do našeg pr-
vog dalekog odredišta – Halifaxa 
u Kanadi. Bili smo tamo rano 
ujutro, tako da smo ostatak dana 
imali slobodno za obilazak tog 
lijepog grada u Novoj Škotskoj, 
gdje sam posjetila Maritime Mu-
seum  of the Atlantic u kojemu su 
izložene divne projekcije, replike 
i crteži Titanika. Osim navedenog 
u tom velikom muzeju se nalazi 
više od  30000 tisuća kolekcija, 
raznih predmeta i rijetkih knjiga. 
Navečer smo krenuli na našu 
drugu destinaciju, New York, a 
nakon toga sam vidjela Bahame 
koji su očaravajući. Posjetili 
smo njegov glavni grad Nassau, 
gdje smo se često vraćali. Pos-
jetili smo prekrasan Rajski otok 
(Paradise Island), koji potpuno 
opravdava svoj naziv - objašnjava 
D. Dumenčić. 
Tijekom sljedećih nekoliko 
mjeseci glavna, matična luka im 
je, kaže, bila u Miamiju, Florida, 
a kasnije će to biti New Orleans 
u Louisiani. 
- Iz Miamija smo obišli mnogo-
brojne karipske otoke na kojima 
ljeto ne prestaje - otkrila nam je 
naša sugovornica te dodala kako 
su joj se posebno svidjeli već 
spomenuti Bahami, San Juan u 
Puerto Ricu, Oranjestad u Arubi, 
Cozumel u Mexicu, St. Maarten i 
Cartagena u Kolumbiji. 
- San Juan je prekrasan, šareni, 
topli i veseli grad u kojemu se 
glazba neprestano čuje na uli-
cama, a svi mještani djeluju 
opušteno i ljubazno. Aruba… 
Mislim da o njoj ne trebam ništa 
reći. Sve je ono što zamišljate, 
prava ljetna bajka. Od plaža, 
pogotovo Paradise i Eagle Beach, 

do uređenih šetnica i ukusne 
hrane. Dovoljno je da pogledate 
slike i zamislite kako je to tek 
vidjeti uživo, jednostavno predi-
vno - dodaje. 

U TROKUTU SAMO 
UZ RUBOVE 

Osim država koje ljudi rado žele 
posjetiti, mlada avanturistica je 
odlučila otići korak dalje i istražiti 
mjesto na koje se ljudi ne usude 
uvijek otići. Na Bermudski tro-
kut, jedan od najvećih misterija 
modernog doba. Neslužbeni 
je to naziv za morski trokut 
između Bermuda, Floride i otoka 
Portorika. Poznat je još i kao 
Đavolji trokut ili Trokut smrti, a 
zabilješke o misterioznom nesta-

I 15PANORAMA
AVANTURISTIČKI ŽIVOT MLADE 
VIROVITIČANKE DIANE DUMENČIĆ 
Proputovala je 27 država, prošla 
rutom Titanika i uživala u 
zemljama Bermudskog trokuta
Agava Kovač  

janju brodova na tom području 
potječu još od 15. stoljeća. Neki 
ga smatraju tunelom vremena, 
a drugi se trude dati znanstveno 
objašnjenje govoreći da se na 
tom mjestu skuplja više vrsta 
oluja koje dovode do razarajućih 
valova koji mogu potopiti i 
najveće brodove. Teorija je 
mnogo, a on i dalje ostaje mis-
terija. Diana ističe kako je puto-
vanje kroz samu sredinu trokuta 
zabranjeno. 
- Posjetila sam sva tri mjesta 
koja ga čine – Floridu, Puerto 
Rico i Bermuda. Sva tri mjesta 
su prekrasna. Zapravo ne znam 
što mi je draže, strašne priče ili 

ljepota mjesta koje ga okružuju. 
Možda baš iz razloga jer 
očekujete nešto stravično kada 
prilazite mjestu, ledi vam se krv 
u žilama, ali vam daje i taj pose-
ban doživljaj, no zbog nezgoda 
u Bermudskog trokutu bili smo 
udaljeni od sredine. Najstrašnija 
pojava koju sam iskusila u blizini 
tog područja bio je uragan Dorian 
2019. godine koji je najviše zah-
vatio Bahame. Nekoliko dana 
smo plovili morem s ciljem da 
pobjegnemo od ogromnih valo-

va, a onda smo se uputili 
na pogođeno mjesto 

koje je trebalo 
pomoć - re-

kla je Diana 
Dumenčić. 
Budući da je 
te godine na 
Bahamima 
mnogo ljudi 

ostalo bez 
krova nad 

glavom, kom-
panija u kojoj je 

Diana tada radila, kao 
i mnoge druge,  pomagale 

su unesrećenima kroz donacije i 
osiguravanje prehrane.  
Uz već spomenuta mjesta Di-
ana je posjetila još i Grand Turk, 
Amber Cove, Dominikansku Re-
publiku, Ocho Rios na Jamajci, 
Grand Cayman, Saint Kitts, Li-
mon u Costa Rici, Bonaire, Roa-
tán i Honduras. 
- Osim mjesta upoznala sam i 
mnogo ljudi i prijatelja iz svih 
krajeva svijeta. Saznala sam 
puno o običajima, kulturi i jeziku. 
Svi ljudi su međusobno korektni, 
s poštovanjem prema drugim 
nacijama bez međusobnih raz-
lika - ističe Diana, te dodaje kako 
je na jednom od tih putovanja 

upoznala i ljubav svog života, 
sadašnjeg partnera Rodriga koji 
je, kako kaže, trenutno s njom u 
Virovitici po drugi put, a uskoro, 
čim to situacija dopusti, planira-
ju putovanje u njegovu državu, 
točnije u Peru. 

ŠKOLA KULTURE I 
TOLERANCIJE

- Bilo je to uistinu jedno prekras-
no iskustvo koje ću pamtiti i koje 
me obogatilo na načine na koji 
život na jednom mjestu ne može. 
To je možda jedan od najboljih 
načina za učenje i proširivanje 
vidika, pomaže i izravno utječe 
na gradnju strpljenja, tolerancije 
i karaktera. Ukupno sam do sada 
posjetila 27 država i više 45 gra-
dova. Iako sam na daleka puto-
vanja krenula sama, straha je bilo 
vrlo malo, imala sam pozitivan 
osjećaj da sam uvijek na pravom 
mjestu. Voljela bih da se to mog-
lo nastaviti jer sam tek počela, ali 
nažalost zbog trenutne situacije 
koronavirusa kruzeri ne plove 
već godinu dana. Nadam se da 
će ovo „ostanite doma“ razdoblje 
uskoro završiti jer smatram da 
ovo ipak nije „novo normalno“. 
U Viroviticu sam se vratila prije 
nekoliko mjeseci, iako je svijet 
trenutno u situaciji koja sužava 
brojne mogućnosti, između osta-
log i putovanja, ipak ne planiram 
ni sada ostati dugo. Nadam se da 
će uskoro biti manje ograničenja 
- ističe Diana, te savjetuje svim 
ljudima koji vole putovanja da se 
na to odvaže.
Ova mlada avanturistica 
poručuje kako je puno lijepih 
mjesta, stvari, zanimljivih ljudi i 
mogućnosti koje treba otkriti. 
- Samo treba skupiti hrabrosti i 
otvoriti vrata - iz vlastitog iskust-
va potiče danas i druge. 

• Bilo je to jedno prekrasno iskustvo 
koje ću pamtiti i koje me obogatilo na 
načine na koji život na jednom mjestu 
ne može. To je možda jedan od najboljih 
načina za učenje i proširivanje vidika, 
pomaže i izravno utječe na gradnju 
strpljenja, tolerancije i karaktera. 
Ukupno sam do sada posjetila 27 
država i više od 45 gradova. Iako sam 
na daleka putovanja krenula sama, 
straha je bilo vrlo malo, imala sam 
pozitivan osjećaj da sam uvijek na 
pravom mjestu, ističe Diana Dumenčić. 

• Osim mjesta 
upoznala sam 
i mnogo ljudi 
i prijatelja iz 
svih 
krajeva svijeta 
i saznala puno o 
običajima, kulturi 
i jeziku.

A
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i o rekreaciji i boravku u ovom 
prekrasnom dijelu prirode. 
Ponekad samo prošećemo, 
obiđemo mjesta naših ribiča, 
vidimo je li sve u redu, a često 
se i družimo uz kavu ili čašu 
vina. To je vrlo važno, jer Dra-
va zna biti ćudljiva i ako je do-

voljno dobro ne poznaješ, 
lako možeš završiti pro-

tiv svoje volje u njoj. 
Zato je važno da 

smo ovdje, da nas 
je što više i da se 

ribolovu, posebice u ovo vrijeme 
koronavirusa kada je postalo 
popularno druženje na ot-
vorenom i svježem zraku.
- Ovdje u Đukinom šoru svi 
smo jedna velika obitelj, 
neovisno odakle dolazimo 
i koliko smo puta ovdje 

bili - napominje dopredsjednik ŠRK 
„Drava“, ujedno i predsjednik Vijeća 
Mjesnog odbora Terezino Polje Darko 
Orač.
- S obzirom da se radi o pograničnom 
pojasu uz rijeku, bitno je da poznajemo 
jedni druge i da jedni na druge pazimo. 
Ne radi se ovdje samo o ribolovu, nego 

elik dio naših ribolovaca sklon 
je reći da u zimskom razdoblju 
na vodi ostaju samo najuporni-
ji: ulov je često upitan, a i ono 
što se ulovi, najblaže je rečeno 

– slabo. Ima u tome logike, jer tem-
peratura vode je niža i znatno utječe na 
ponašanje svih životinja, pa tako i ribe. 
Mijenja im navike, manje se hrane, 
većina ih se zadržava u zimovnicima, 
česte su oscilacije vodostaja…
Postoji mnogo razloga zašto je ribolov 
zimi manje uspješan nego u toplijim 
mjesecima i o tome je napisano i niz kn-
jiga koje smo mi ribolovci danonoćno 
„gutali“ ne bismo li saznali zbog čega 
smo se dva, tri sata smrzavali uz vodu, 
a doma došli „s figom“.  Od tuda i ona 
česta ribička izreka na kraju pecanja 
bez griza: „Odustajem! Do proljeća me 
voda neće vidjeti.“  
No, ponekad se dogodi taj slučajan, 
solidan ulov i tada se vraćamo iznova i 
iznova… I tako dođe i proljeće, kada se 
pokušavamo izdovoljiti za sve ono što 
nam nije uspjelo u zimi. 

RIBIČKA OBITELJ
No, manji ulov zimi ne vrijedi i za 
prijatelja ribolovca. Znate, onog koji 
„kuži““ ribu, gdje i kada se ona kreće, 
gdje se zadržava, koje je najbolje vri-
jeme za ribolov i na koju vrstu ribe se 
bazirati. Takav ribolovac najčešće ima 
i svoj uhodani pravac za ribolov, čak i 
svoje mjesto uz rijeku. I ne biste vje-
rovali, jedna grupica 
takvih ribolovnih 
znalaca može i 
u siječnju ili 
veljači napu-
niti čuvarku 
r a z n i m 
v r s t a m a , 
od štuke, 
s m u đ a , 
manjića ili 
soma, ali i de-
verike, mrene, 
plotice, podusta 
i klena, pa čak i 
babuške i šarana. 
Ali, kao što i sami 
znaju reći, to 
im nije toliko bitno kao ono drugo – 
druženje uz rijeku Dravu. 
Jedan od najboljih dokaza ljepote zim-
skog ribolova dolazi iz Terezinog Pol-
ja, iz tamošnjeg Športsko-ribolovnog 
kluba „Drava“ gdje nekolicina entuzi-
jasta lovi cijele godine, pa i zimi. I to 
uspješno. Mjesto radnje je konkretno 
Đukin šor, pogranični dio uz rijeku 
Dravu koji se proteže od zapada prema 
istoku u dužini od oko dva kilometra. 
Na tom potezu uz Dravu su niknule 
i improvizirane kućice s uređenim 
okolišem i mjestima za ribolov. Ne 
dolaze tamo samo „dečki“ iz Terezinog 
Polja i okolnih sela, nego i ribolovci iz 
Virovitice. Svi se oni dobro znaju i paze 
jedni na druge, jer kao što znaju reći, na 
Dravu je bolje ići u društvu. Što iz sig-
urnosnih razloga, što radi druženja na 
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Bruno Sokele, foto: M. Šolc, privatni arhiv

REPORTAŽA IZ ZIMSKOG RIBOLOVA NA DRAVI 

Kad baciš udicu i uživaš s 
prijateljima, i riba bolje grize 

Svaki ulov, bilo da se radi o smuđu, našoj najkvalitetnijoj i jednoj od na-
jborbenijih riba ili o sasvim običnoj babuški, jednako je važan. Još važnije 
je da ribolovac ima svijest o očuvanju ribljeg fonda te da vraća ribu nakon 
ulova Dravi. To se ne odnosi samo na plemenitu ribu, nego i za drugu bi-
jelu ribu, jer nitko od nas ne preživljava hraneći se ribom pa nije pošteno 

niti da je uzima rijeci. Ta ista riba koju vratimo  nakon ulova može usrećiti 
nekog drugog ribolovca koji će je uloviti ili pak nahraniti neka gladna 

usta, ako ih ima - rekao je zaljubljenik u Dravu Milan Samardžija.

MILAN SAMARDŽIJA IMA 
PLOVEĆU KUĆICU NA DRAVI 

Gradio ju je pola 
godine, a s njom može 
u lov na ribu gdje 
poželi
Ono što je kod većine ribolovaca specifično je da 
se vole pohvaliti svojim ulovom, ali ne na način da 
saznamo gdje su i kojom tehnikom ulovili značajniju 
ribu. Možemo to razumjeti, jer da bi se to moglo, 
potrebno je puno truda, vremena, znanja i financija, 
jer ribi ne možeš staviti „soli na rep“, već se treba 
dobro potruditi. A kada ti to postane rutina, onda je 
i jednostavnije, ali nitko ne može garantirati da ćeš 
za svaki svoj izlazak na vodu dobiti i ulov.
Jedan od onih koji je dnevnu sobu zamijenio s ri-
jekom Dravom je i iskusni Milan Samardžija iz Ter-
ezinog Polja, vrsni ribolovac i ponosni vlasnik sada 
već itekako poznate drvene kućice na Dravi, plovila 
kojim može, ako želi, kretati se Dravom. Sam ju je 
napravio i usidrena je na Dravi u Đukinom šoru već 

niz godina.
- Radio sam je oko pola godine, svaki dan. Od drveta 
je, postolje je od metala, ima pontone. Stavio sam 
izolaciju, kamenu vunu, stiropor, postavio ko-
mande, proveo struju, vodu. Tu su sanitarije, krevet, 
kuhinja, sve za normalan boravak i ribolov. O tome 

što to znači za čovjeka, štoviše umirovljenika, nije 
potrebno puno govoriti, naravno pod uvjetom da 
voliš boraviti u prirodi i ljuljuškati se na  Dravi - sa 
smiješkom je rekao Milan. 
Dok priča, na njegovom licu se vidi 
sve. I odbljesak sunca na Dravi, 

dani i godine koji su prohujali rijekom, ali i večernji 
mir i spokoj boravka uz tu ljepoticu koja te uljulj-
ka u snove. Ne voli se on hvaliti ulovima i nerado 
priča o njima, ali nije mogao izbjeći pitanja o svom 

nedavnom veleulovu, kapitalnom smuđu od 7 
kilograma koji nije mogao odoljeti Milano-

vom blinkeru.
Znao je Milan gdje ovaj dravski lukavac 
prepada sitniju ribu. Kaže da borba 
između njega i ribe nije bila poput 
one u knjizi „Starac i more“, nego 
čisto rutinska.
- Svaki ulov, bilo da se radi o smuđu, 

našoj najkvalitetnijoj i jednoj od na-
jborbenijih riba ili o sasvim običnoj 

babuški, jednako je važan. Još važnije je 
da ribolovac ima svijest o očuvanju ribljeg 

fonda, pa da vraća ribu nakon ulova Dravi. To 
se ne odnosi samo na plemenitu ribu, nego i za drugu 
bijelu ribu, jer nitko od nas ne preživljava hraneći se 
ribom pa nije pošteno niti da je uzima rijeci. Ta ista 
riba koju vratimo  nakon ulova može usrećiti i nekog 
drugog ribolovca koji će je uloviti ili pak nahraniti 
neka gladna usta, ako ih ima - rekao je zaljubljenik 
u Dravu Milan Samardžija, još jedno poznato lice u 
Đukinom šoru.

• I ne biste vjerovali, jedna 
grupica takvih ribolovnih 
znalaca može i u siječnju 
ili veljači napuniti čuvarku 
raznim vrstama, od štuke, 
smuđa, manjića ili soma, ali 
i deverike, mrene, plotice, 
podusta i klena, pa čak i 
babuške i šarana. Ali kao što 
i sami znaju reći, to im nije 
toliko bitno kao ono 
drugo – druženje 
uz rijeku Dravu. 

međusobno poznajemo. Tu je 
i pogranična policija iz Ter-
ezinog Polja, koja svaki dan 
obilazi pojas Drave i s kojom 
smo također dobri. I u ovom 
slučaju pomažemo jedni drugima. Ta 
simbioza je vrlo važna, a još važnije 
je da takva ostane i nadalje, radi nas 
ribiča, ali i svih drugih rekreativaca 
i posjetitelja - napomenuo je Darko 
Orač.
Dražen Samardžija, predsjednik ŠRK 
„Drava“, također je jedan od onih koji 
veliki dio svog slobodnog vremena 
provodi u ribolovu. Osim što je jedan 

od najuspješnijih natjecatelja, on je 
ujedno i zaljubljenik u prirodu te 
često rekreativno lovi. 
- Nije sve u količini ulova. Premda 

nam je svima važno da bu-
demo uspješni, ipak nam 
je najvažnije da se relak-
siramo i družimo. Zimu 
posebno volimo - rekao je 
Dražen, podsjećajući na 
važnije ribolovne događaje 
koje organizira ŠRK „Dra-
va“. Među njima je svakako 
najznačajniji „Dan manjića“ 
kojeg bi ove godine, u 
veljači, trebali obilježiti 26. 
put.
- Zbog pandemije prolon-
girat ćemo ga za neka bolja 
vremena. Družit ćemo se 
dotad na ovaj način, indi-
vidualno ili u manjim grupa-
ma, naravno pridržavajući 
se svih mjera kao i dosad. 
To u Đukinom šoru nikada 
nije bilo upitno - smatra naš 
sugovornik. 

LOGISTIKA JE POD 
BUDNIM OKOM KIĆE 

I GUZE

Njegovo mišljenje dijele i drugi kolege 
i prijatelji iz ribolovnog kluba. Zato, 
kada se nađu da nešto zajednički pro-
slave, radije će posegnuti za slaninom i 
kobasicom, nego za ribom. Ribolovno 
„ulovi i pusti“ poštuje se i tada.
- Riba je na meniju samo ponekad - 
napomenuo je Tomislav Vampovac 
Kićo, jedan od onih koji se brine da 
nitko na proslavama ne ostane gladan. 
Uz vrsnog kuhara, inače po profesiji 
brijača Zorana Mijatovića Guzu, Kićo 
je glavni kada se radi o logistici.
- Zna se da dio ribolovaca skoro ni ne 
jede ribu, a onaj drugi pojede je s vre-
mena na vrijeme. Tako i mi iz Đukinog 
šora, što upecamo, uglavnom i vratimo 
natrag, a svoje gurmanske strasti zado-
voljimo špekom, kobasicom, čvarcima, 
tlačenicom, ali i raznim pečenjem, 
paprikašem i sl. Pošteno prema ribi, 
a i prema nama jer, posebice kada je 
hladnije vrijeme, teža hrana duže drži 
ribolovca sitim - otkrio nam je Kićo, 
također dio velike ribolovne obitelji iz 
Terezinog Polja.
Toga dana kada smo se uz rijeku družili 
s našim junacima ove male ribolovne 
priče i nije bilo nekog značajnijeg ulo-
va, no shvatili smo dvije stvari. Prva 
je da zimski ribolov može biti lijep 
kao i u toplije vrijeme. A druga, da je 
od uspješnog ribolova puno važnije 
prijateljstvo, koje je u svakom slučaju 
i jedan od važnijih razloga zašto su 
skoro svaki dan u svom malom raju u 
Đukinom šoru. Na svoju sreću i svih 
riba koje će nakon ulova vratiti u Dra-
vu. 

Zoran Mijatović

Ploveća kućica Milana Samardžije

Manjić kapitalac

Gurmanski užitak za  
one koji ne jedu ribu
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d 2012. godine, 
kada je na valovima 
radija Ujedinjenih 
naroda spiker izgo-

vorio: „Ovo su Ujedinjeni 
narodi. Obraćamo se ljudima 
svijeta“, svake godine 13. 
veljače obilježava se Svjetski 
dan radija. Cilj obilježavanja 
tog dana je podizanje svijesti 
u javnosti i medijima o samoj 
vrijednost radija, poboljšanju 
međunarodne suradnje te 
osiguranje pristupa infor-
macijama putem radija. 

RADIO ZAGREB PRVA 
RADIOPOSTAJA 

U JI EUROPI
U Hrvatskoj je emitiranje radi-
jskog programa započelo na 
nekadašnjoj Radiostanici Za-
greb, prethodniku današnjeg 
Hrvatskog radija, još daleke 
1926. godine. To je bila ujed-
no i prva radiopostaja na 
području jugoistočne Europe, 
a njihovo javljanje započelo 
je s „Halo, halo, ovdje Radio 
Zagreb“, nakon čega je emiti-
rana hrvatska himna. Iako je 
s emitiranjem započela kasni-
je, 4. listopada 1966. godine, 
Radio Virovitica, sada ICV ra-
dio, pripada generaciji stari-
jih radiopostaja na području 
Hrvatske, a svoj program je 
emitirala na frekvenciji 202,2 
MHz, na srednjem valu, s 50 
W odašiljačem RIZ-ove proiz-
vodnje koji im je na upotrebu 
dao Radio Zagreb, uz uvjet 
da u vrijeme kada ne emitira 
svoj program prenosi 2. pro-
gram  Radio Zagreba koji se 
na virovitičkom području nije 
dobro čuo. 
Radio Virovitice tada je bila 
smještena na drugom katu 
Gradskog dvorca, a složen 

posao montaže obavljali su 
ing. Velimir Cvitaš i Vjekoslav 
Mužinić iz RTZ-a, te doajen 
radija Milan Sokele iz Viro-
vitice, čiji je glas ujedno i prvi 
odjeknuo u radijskom eteru. 
“Ovdje Radio Virovitica, 
emitiramo na srednjem 
valu 202,2 MHz“, slušali su 
Virovitičani preko svojih ra-
dio prijemnika od 1966. go-
dine. Važno je napomenuti da 
je veliki posao uspostavljanja 
radiopostaje i njezina pro-
grama odradio i ing. Vladimir 
Kostelnik iz Vukovara. Nara-
vno, s vremenom su se mijen-
jale i tehničke mogućnosti, pa 
je već 1968. godine postavljen 
i novi ručno izrađen odašiljač 
od 800 W, a svake godine se 
težilo što boljoj opremi i širem 
području slušanosti. Danas 
ICV radio ima 4 odašiljača 
koja pokrivaju Virovitičko-
podravsku županiju te 
velike dijelove Osječko-
baranjske, Bjelovarsko-bil-
ogorske, Požeško-slavonske 
i Koprivničko-križevačke 
županije. Radio Virovitica 
razvila se u sklopu tadašnje 
matične kuće „Virovitički 
list“, odnosno Informativnog 
centra Virovitica, pa su, kao i 
danas, u informativnom pro-
gramu korišteni sadržaji iz 
redakcije lista. 

SIMBIOZOM DO 
NAJVEĆE SLUŠANOSTI  

Ta simbioza kolektiva koji 
danas radi na tri platforme 
– uz radio, tu su i novine 
„Virovitički list“ te portal icv.
hr, pridonijela je činjenici da 
ICV radio nema konkurenta u 
opsežnosti informiranja. 
Prema istraživanjima 
slušanosti, ICV radio spa-
da u najslušaniji radio 
na području Virovitičko-
podravske županije, jedan 

je od slušanijih na području 
Osječko-baranjske županije te 
jedan od 50 najslušanijih ra-
diopostaja u Hrvatskoj. Veli-
ku zaslugu za postignuće ovog 
našeg radija dale su brojne 
ekipe spikera, voditelja, novi-
nara, suradnika, ali i mnogo-
brojnih gostiju, poznatih glaz-
benika, glumaca, stručnjaka, 
političara te drugih građana i 
osoba društvenog života naše 
županije, ali i cijele Hrvatske.
Posebnu ulogu Radio Virovit-
ica (ICV radio) dala je i u Do-
movinskom ratu. Naime, na 
„ratnoj lokaciji“ u Terezinom 
Polju tadašnji iskusni radijski 
tehničar Franjo Sertić ospo-
sobio je furgon zarobljen od 
agresorske vojske i u njemu 
instalirao priručnu režiju, 
studio, odašiljač, a program 
se emitirao od 18. listopada 
do 10. prosinca 1991. godine. 
U tom intervalu, u 53 dana, 
oglašeno je ukupno 106 uz-
buna, a radijska ekipa davala 
je iznimno važne informacije 
stanovnicima Virovitice i oko-
lice. To je dobro znao i nepri-
jatelj pa ju je bombardiranjem 
pokušao uništiti  27. listopa-
da, pogodivši pritom mjesno 
groblje u Barcsu, no na svu 
sreću našoj radiopostaji nije 
prouzročio nikakve štete.

VIJESTI IZ 
PRVE RUKE 

Ne kaže se bez razloga da je ra-
dio prvi – s vijestima najbrže 
dolazi do svojih slušatelja. 
Upućeniji kažu da je radio u 
znatnoj prednosti čak i pred 
televizijom. A što je sve ICV 
radio danas i kako je ostavio 
trag u povijesti Virovitice, 
otkrit ćemo vam prilikom 
obilježavanja 55. rođendana 
ICV radija, koji ćemo obilježiti 
u listopadu ove godine. 
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• Iako je s emitiranjem započela 4. listopada 1966. godine, 
Radio Virovitica, sada ICV radio, pripada generaciji starijih 
radiopostaja na području Hrvatske, a svoj program je 
emitirala na frekvenciji 202,2 MHz, na srednjem valu.  

REPORTAŽA IZ ZIMSKOG RIBOLOVA NA DRAVI 

Kad baciš udicu i uživaš s 
prijateljima, i riba bolje grize 

MILAN SAMARDŽIJA IMA 
PLOVEĆU KUĆICU NA DRAVI 

Gradio ju je pola 
godine, a s njom može 
u lov na ribu gdje 
poželi
Ono što je kod većine ribolovaca specifično je da 
se vole pohvaliti svojim ulovom, ali ne na način da 
saznamo gdje su i kojom tehnikom ulovili značajniju 
ribu. Možemo to razumjeti, jer da bi se to moglo, 
potrebno je puno truda, vremena, znanja i financija, 
jer ribi ne možeš staviti „soli na rep“, već se treba 
dobro potruditi. A kada ti to postane rutina, onda je 
i jednostavnije, ali nitko ne može garantirati da ćeš 
za svaki svoj izlazak na vodu dobiti i ulov.
Jedan od onih koji je dnevnu sobu zamijenio s ri-
jekom Dravom je i iskusni Milan Samardžija iz Ter-
ezinog Polja, vrsni ribolovac i ponosni vlasnik sada 
već itekako poznate drvene kućice na Dravi, plovila 
kojim može, ako želi, kretati se Dravom. Sam ju je 
napravio i usidrena je na Dravi u Đukinom šoru već 

niz godina.
- Radio sam je oko pola godine, svaki dan. Od drveta 
je, postolje je od metala, ima pontone. Stavio sam 
izolaciju, kamenu vunu, stiropor, postavio ko-
mande, proveo struju, vodu. Tu su sanitarije, krevet, 
kuhinja, sve za normalan boravak i ribolov. O tome 

što to znači za čovjeka, štoviše umirovljenika, nije 
potrebno puno govoriti, naravno pod uvjetom da 
voliš boraviti u prirodi i ljuljuškati se na  Dravi - sa 
smiješkom je rekao Milan. 
Dok priča, na njegovom licu se vidi 
sve. I odbljesak sunca na Dravi, 

dani i godine koji su prohujali rijekom, ali i večernji 
mir i spokoj boravka uz tu ljepoticu koja te uljulj-
ka u snove. Ne voli se on hvaliti ulovima i nerado 
priča o njima, ali nije mogao izbjeći pitanja o svom 

nedavnom veleulovu, kapitalnom smuđu od 7 
kilograma koji nije mogao odoljeti Milano-

vom blinkeru.
Znao je Milan gdje ovaj dravski lukavac 
prepada sitniju ribu. Kaže da borba 
između njega i ribe nije bila poput 
one u knjizi „Starac i more“, nego 
čisto rutinska.
- Svaki ulov, bilo da se radi o smuđu, 

našoj najkvalitetnijoj i jednoj od na-
jborbenijih riba ili o sasvim običnoj 

babuški, jednako je važan. Još važnije je 
da ribolovac ima svijest o očuvanju ribljeg 

fonda, pa da vraća ribu nakon ulova Dravi. To 
se ne odnosi samo na plemenitu ribu, nego i za drugu 
bijelu ribu, jer nitko od nas ne preživljava hraneći se 
ribom pa nije pošteno niti da je uzima rijeci. Ta ista 
riba koju vratimo  nakon ulova može usrećiti i nekog 
drugog ribolovca koji će je uloviti ili pak nahraniti 
neka gladna usta, ako ih ima - rekao je zaljubljenik 
u Dravu Milan Samardžija, još jedno poznato lice u 
Đukinom šoru.

međusobno poznajemo. Tu je 
i pogranična policija iz Ter-
ezinog Polja, koja svaki dan 
obilazi pojas Drave i s kojom 
smo također dobri. I u ovom 
slučaju pomažemo jedni drugima. Ta 
simbioza je vrlo važna, a još važnije 
je da takva ostane i nadalje, radi nas 
ribiča, ali i svih drugih rekreativaca 
i posjetitelja - napomenuo je Darko 
Orač.
Dražen Samardžija, predsjednik ŠRK 
„Drava“, također je jedan od onih koji 
veliki dio svog slobodnog vremena 
provodi u ribolovu. Osim što je jedan 

od najuspješnijih natjecatelja, on je 
ujedno i zaljubljenik u prirodu te 
često rekreativno lovi. 
- Nije sve u količini ulova. Premda 

nam je svima važno da bu-
demo uspješni, ipak nam 
je najvažnije da se relak-
siramo i družimo. Zimu 
posebno volimo - rekao je 
Dražen, podsjećajući na 
važnije ribolovne događaje 
koje organizira ŠRK „Dra-
va“. Među njima je svakako 
najznačajniji „Dan manjića“ 
kojeg bi ove godine, u 
veljači, trebali obilježiti 26. 
put.
- Zbog pandemije prolon-
girat ćemo ga za neka bolja 
vremena. Družit ćemo se 
dotad na ovaj način, indi-
vidualno ili u manjim grupa-
ma, naravno pridržavajući 
se svih mjera kao i dosad. 
To u Đukinom šoru nikada 
nije bilo upitno - smatra naš 
sugovornik. 

LOGISTIKA JE POD 
BUDNIM OKOM KIĆE 

I GUZE

Njegovo mišljenje dijele i drugi kolege 
i prijatelji iz ribolovnog kluba. Zato, 
kada se nađu da nešto zajednički pro-
slave, radije će posegnuti za slaninom i 
kobasicom, nego za ribom. Ribolovno 
„ulovi i pusti“ poštuje se i tada.
- Riba je na meniju samo ponekad - 
napomenuo je Tomislav Vampovac 
Kićo, jedan od onih koji se brine da 
nitko na proslavama ne ostane gladan. 
Uz vrsnog kuhara, inače po profesiji 
brijača Zorana Mijatovića Guzu, Kićo 
je glavni kada se radi o logistici.
- Zna se da dio ribolovaca skoro ni ne 
jede ribu, a onaj drugi pojede je s vre-
mena na vrijeme. Tako i mi iz Đukinog 
šora, što upecamo, uglavnom i vratimo 
natrag, a svoje gurmanske strasti zado-
voljimo špekom, kobasicom, čvarcima, 
tlačenicom, ali i raznim pečenjem, 
paprikašem i sl. Pošteno prema ribi, 
a i prema nama jer, posebice kada je 
hladnije vrijeme, teža hrana duže drži 
ribolovca sitim - otkrio nam je Kićo, 
također dio velike ribolovne obitelji iz 
Terezinog Polja.
Toga dana kada smo se uz rijeku družili 
s našim junacima ove male ribolovne 
priče i nije bilo nekog značajnijeg ulo-
va, no shvatili smo dvije stvari. Prva 
je da zimski ribolov može biti lijep 
kao i u toplije vrijeme. A druga, da je 
od uspješnog ribolova puno važnije 
prijateljstvo, koje je u svakom slučaju 
i jedan od važnijih razloga zašto su 
skoro svaki dan u svom malom raju u 
Đukinom šoru. Na svoju sreću i svih 
riba koje će nakon ulova vratiti u Dra-
vu. 

Darko Orač 
- nije sve u 

veličini

Ploveća kućica Milana Samardžije

Manjić kapitalac

RADNO OBILJEŽILI SVJETSKI DAN RADIJA

ICV Radio Virovitica na 
usluzi građanima 24 sata 

Bruno Sokele
Foto: Arhiv Virovitičkog lista
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Jedan od najvećih problema u proizvodnji duhana 
je nedostatak radne snage za berbu. Proizvođači 
duhana odlaze i do mjesta 50 kilometara udaljena 
od polja u potrazi za radnom snagom. Budući 
da je proizvodnja duhana još uvijek profitabilna 
kultura, a otkup i isplata sigurni, proizvođači 
ne žele napustiti ovu proizvodnju. Da bi riješili 
problem berbe, određeni broj proizvođača kupio 
je stroj za berbu duhana, a jedan od njih je i 40-
godišnji poljoprivrednik Miroslav Klement iz 
slatinskog prigradskog naselja Gornji Miholjac, 
inače kooperant Hrvatskih duhana.
- Što se tiče duhana i strojeva bitnih za njegovu 
proizvodnju, posjedujem gotovo sve. Imam 
traktore, plugove, sušnice, a od prošle godine i 
stroj za berbu duhana - kaže M. Klement. 

KONTEJNERSKI SUSTAV SUŠENJA 
Rabljeni berač nabavio je uz pomoć Hrvatskih 
duhana, a cijena s dovozom i montažom bila je oko 
42 tisuće eura. Kako i sam kaže, prednost strojne 
berbe je brzina. Zamjenjuje ljude u branju duhana 
i omogućuje da se ovaj važan posao obavi na 
vrijeme. Stroj za berbu se podešava na visinu berbe 
i najčešće bere 3-4 lista, a može i više. Ono što je 
važno napomenuti je da duhan mora biti propisno 
posađen u pravilne redove, jer u protivnom berač 
duhana ne može obaviti svoju funkciju. 
Klement ističe kako godišnje posadi 21 hektar 
duhana, ali i naglašava kako je prilikom strojne 
berbe izuzetno važna moć sušenja. Prakticira 
kontejnerski sistem sušenja bez rama, za što je 
potrebno puno manje radne snage, a trenutno je u 
pregovorima za tri montažne sušare s 12 boksova 
koje bi trebale doći iz Italije.
- Imam standardne, ali i jednu novu sušaru na 
kontejnere. U planu su još tri s 12 boksova, a u 
tom slučaju bi sve radio na kontejnere. Mogu reći 
da je 80 posto dogovora realizirano, a ostale su 
još neke manje sitnice. Prednost je i to što troše 
puno manje plina. U slučaju lošeg vremena mogu 
napuniti i preostale sušare, a kad imaš kapacitet, 
sve je puno lakše. Kad dođe kiša i kad ne budem 
mogao u polje, imat ću dovoljno sušara i ništa mi 
neće značiti to što ću preskočiti jedan dan - ističe 
Klement.
Projekt uvođenja mehaničke berbe Hrvatski 
duhani vide kao nastavak napora u poticanju 
proizvodnje duhana u Hrvatskoj, a prava analiza 
učinka berača i konačni rezultati u slučaju 
Miroslava Klementa su i više nego dobri, iako se 
prošle godine prvi put susreo s ovakvim načinom 
branja duhana.
- Za sada se držim tih 21 hektara. Ako cijena 
bude bolja, nije isključeno da ćemo proizvodnju i 

MIROSLAV KLEMENT IZ GORNJEG MIHOLJCA KOOPERANT JE HRVATSKIH DUHANA VEĆ 15 GODINA  

Sa strojnim beračem i sušarom na kontejnere 
rješavaju se važni problemi u proizvodnji duhana

Na desetak hektara površine 
duhan će ove godine saditi 
Zlatko Vukšić (28) iz 
Bušetine, koji je proizvodnju 
i otkup ugovorio s Hrvatskim 
duhanima. Ovaj mladi 
poljoprivrednik sa suprugom 
Teom (23) pokrenuo je 
nedavno vlastiti OPG AGRO 
TZT, pa će bračni par 
ove krenuti samostalno u 
proizvodnju. 
- Sve što znamo o duhanu 
i poljoprivredi dugujemo 
Zlatkovim roditeljima 
Željku i Lidiji. I sada, kada 
krećemo sami, velika su 
nam pomoć i potpora. Bit će 
nam ovo izazovna godina, 
treba vidjeti kako će sve 
izgledati u stvarnosti, imamo 
ozbiljne planove i startamo 
s određenim minusima koje 
treba pokriti - kaže supruga 

Tea Vukšić.  
KVALITETAN „VJETAR 

U LEĐA“ 
Zlatko ističe kako su uz 
pomoć Hrvatskih duhana, za 
koje kao poslovnog partnera 
čuvaju samo lijepe riječi, 
kupili strojni berač duhana 
vrijedan 28 tisuća eura. 
- Dobili smo kredit na četiri 
godine od Hrvatskih duhana 
i računamo kako bi nam se 
trebao isplatiti i prije isteka 
roka kredita. Naime, ove 
godine otac i mi sadimo 
ukupno 18 hektara duhana. 

Kada smo kao obitelj imali 
ukupno deset hektara i dok 
smo brali tri sušare, trebali 
smo u sezoni i do 27 radnika 
tjedno. Posljednjih godina 
cijena nadnice stalno raste. 
Prije četiri, pet godina bila je 
120 kuna, danas je 200, plus 
markica (prijava), prijevoz, 
hrana. No, problem je što 
više nema radnika. Mladi su 
otišli raditi u inozemstvo, a 
stariji više ne mogu u duhan. 
Bez strojnog berača jako je 
teško planirati budućnost u 
duhanu. Izračunali smo da 

će nam rata kredita za berač 
biti dvostruko jeftinija nego 
radna snaga - ističe Zlatko 
Vukšić. 
Berač će se prije isplatiti i 
zahvaljujući uslužnoj strojnoj 
berbi koju, kaže, planiraju 
ove godine odraditi novom 
proizvođaču Hrvatskih 
duhana i to na sedam hektara 
površine. 
Ovaj vrijedan bračni par, koji 
ima i dvogodišnju djevojčicu 
Tessu, svoju budućnost vide u 
ostanku na selu i proizvodnji 
ove kulture. U Bušetini je 

danas tridesetak obitelji koje 
žive od proizvodnje duhana, 
a Vukšići su trenutno među 
najmlađima.  
Odluku za pokretanje 
vlastitog OPG-a bilo je lakše 
donijeti i zahvaljujući dobrim 
iskustvima koje je obitelj 
imala s Hrvatskim duhanima, 
kažu. Sigurni ugovori, 
osiguran repromaterijal, 
pomoć u podmirenju troškova 
energenata, dogovoren otkup, 
sva raspoloživa zaštitna 
sredstva, kao i pomoć 
terenaca Draška Ćurića i 

Željka Zvonara bili su razlog 
zbog kojeg su znali da već u 
startu imaju dobar „vjetar u 
leđa“.   
- Znali smo da ćemo u 
Hrvatskim duhanima dobiti 
svu potporu koja nam je 
itekako potrebna. U našoj 
odluci da krenemo sami puno 
su nam pomogle i druge 
obitelji iz sela koje se bave 
duhanom, a koje su ranije 
kupile strojne berače pa već 
znaju i kako radi, što mogu 
očekivati na polju i kakvi 
su im konkretni rezultati.  

• Nova sezona ugovaranja nastavlja se na uspješan završetak 
otkupa duhana u kojem su Hrvatski duhani svojim proizvođačima 
isplatili gotovo 76 milijuna kuna. Otkup je trajao od sredine 
kolovoza do kraja studenog, duhan je klasificiran i otkupljen te je u 
potpunosti isplaćen proizvođačima.

HRVATSKI DUHANI 
USPJEŠNO ZAVRŠAVAJU 
SEZONU UGOVARANJA 
PROIZVODNJE DUHANA

U ovoj godini 
ugovoreno 
11 mehaničkih 
berača

Hrvatski duhani, najveći otkupljivač 
duhana u Hrvatskoj i dio BAT grupe, 
započeli su s ugovaranjem ovogodišnje 
sezone proizvodnje duhana sredinom 
siječnja te su do sada već potvrdili ugo-
vore s 90 posto proizvođača duhana. U 
kompaniji očekuju da će do kraja sezone 
ugovaranja imati dogovorenu proizvod-
nju minimalno na površini koja je bilo 
ugovorena protekle sezone.
Nova sezona ugovaranja nastavlja se 
na uspješan završetak otkupa duhana 
u kojem su Hrvatski duhani svojim 
proizvođačima isplatili gotovo 76 milijuna 
kuna. Otkup je trajao od sredine kolovoza 
do kraja studenog, duhan je klasificiran 
i otkupljen te je u potpunosti isplaćen 
proizvođačima.
Iako je prinos prošle godine bio manji 
zbog nepovoljnih vremenskih uvjeta, 
neuobičajeno niskih temperature u 
lipnju te suše i visokih temperatura u 

rujnu, ipak je postignuta nova najveća 
prosječna otkupna cijena za duhan tipa 
svijetla virginija od gotovo 14,40 kuna po 
kilogramu.
U Hrvatskim duhanima, uz nastavak re-
dovitog financiranja proizvođača tijekom 
cijele proizvodne sezone, nastavljaju s 
investiranjem u povećanje produktivnosti 
svojih proizvođača, najviše u nabavu 
novih mehaničkih berača duhana. Za to je 
u 2021. godini osigurano više od 10 mili-
juna kuna, a već na samom početku nove 
sezone dogovorena je nabava dodatnih 
11 mehaničkih berača za proizvođače, uz 

najavu nabave još nekoliko berača, ali i 
druge tehnologije poput topera, sušnica 
za duhan te sustava za navodnjavanje.
Iz kompanije ističu da je uz ugov-
aranje u tijeku i sezona obrade duhana 
prošlogodišnje berbe, gdje je trenutno 
zaposleno više od 200 sezonskih radnika. 
Oni će nakon obrade domaćeg duhana 
nastaviti raditi na uslužnoj obradi europ-
skog duhana zahvaljujući potpisanom 
višegodišnjem ugovoru sa stranim part-
nerom, vodećom neovisnom globalnom 
kompanijom za preradu i skladištenje 
duhana.

ZLATKO VUKŠIĆ IZ BUŠETINE JEDAN JE OD MLAĐIH KOOPERANATA HRVATSKIH DUHANA 

Strojnim beračem riješit ćemo problem radne snage, a ako 
bude zemlje, povećat ćemo površine pod duhanom 

• Znali smo da ćemo u Hrvatskim duhanima dobiti svu potporu koja nam je itekako potrebna. Pri našoj odluci da krenemo sami, puno 
su nam pomogle i druge obitelji iz sela koje se bave duhanom, a koje su ranije kupile strojne berače pa već znaju i kako radi, što mogu 
očekivati na polju i kakvi su im konkretni rezultati.  Vidjet ćemo što će nam ova godina donijeti. Krenuli smo s investicijama, znamo što 
želimo, a sada čekamo prvi topliji dan da krenemo u plastenike. Treba početi raditi da se sve planirano isplati, ističe Z. Vukšić. 
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MIROSLAV KLEMENT IZ GORNJEG MIHOLJCA KOOPERANT JE HRVATSKIH DUHANA VEĆ 15 GODINA  

Sa strojnim beračem i sušarom na kontejnere 
rješavaju se važni problemi u proizvodnji duhana

• Posao je to od kojeg živi cijela obitelj – supruga Kornelija (33) te sinovi Luka (12) i Tomislav (15). Uz školu i 
druženje s prijateljima slobodne trenutke provode i promatrajući roditelje u radu na gospodarstvu, od kojih 
upijaju sva potrebna znanja kako bi i sami jednoga dana preuzeli posao u svoje ruke.

ZLATKO VUKŠIĆ IZ BUŠETINE JEDAN JE OD MLAĐIH KOOPERANATA HRVATSKIH DUHANA 

Strojnim beračem riješit ćemo problem radne snage, a ako 
bude zemlje, povećat ćemo površine pod duhanom 

Vidjet ćemo što će nam ova 
godina donijeti. Krenuli 
smo s investicijama, znamo 
što želimo, a sada čekamo 
prvi topliji dan da krenemo 
u plastenike. Treba početi 
raditi da se sve planirano 
isplati - ističe Z. Vukšić. 

NEDOSTAJE ZEMLJE 
Uz tri postojeća plastenika 
uzeli su i novi. Pomoć je 
stigla iz Hrvatskih duhana, 
kao i za veliku novu sušaru 
od 105 rama vrijednu oko 
100.000 kuna. Trenutno još 
ne planiraju navodnjavati. 
Zlatkov otac do sada je 
navodnjavao površine pod 
duhanom, međutim zbog 
poštovanja plodoreda ove 
godine će na tim površinama, 
gdje ima iskopani bunar, 
posijati drugu kulturu, 
pšenicu. Ponovno će 

navodnjavati dio površina 
pod duhanom od iduće 
godine, ističu u obitelji. 
Vukšići će sami krenuti 
polako, a onda iz godine u 
godinu ulagati u ono što se 
pokaže neophodnim. 
Naoko riješili su sve što je 
potrebno za prvi samostalni 
proizvodni korak. Sve osim 
– zemlje. Riječ je o problemu 
koji je rak-rana hrvatske 
poljoprivrede ovoga kraja, 
kažu. 
- Nema je dovoljno. Svi koji 
mogu već su u najmu, a tko 
si je mogao priuštiti kupiti 
zemlju po visokim cijenama, 
taj ju je i kupio. Teško je do 
svakog jutra. Mi smo mukom 
došli do ovih desetak hektara. 
Supruga i ja imamo nešto 
vlastite zemlje, a i tata nam 
je prepustio svojih nekoliko 

jutara. No, sve ostalo morali 
smo uzeti u najam, varendu. 
Da nam se sve isplati, trebali 
bismo još barem 20 hektara. 
Kako do njih, mislim da 
danas malo tko zna odgovor. 
Voljeli bismo da se cijena 
duhana povisi za barem 
jednu kunu po kilogramu u 
budućnosti. To bi nam svima 
olakšalo neke veće planove za 
kasnije budući da planiramo 
živjeti od ove proizvodnje  
- ističe Zlatko Vukšić, koji 
kaže kako od ove godine 
očekuje nova iskustva i bolju 
kvalitetu duhana u odnosu 
na prijašnju. Što se njih tiče, 
kaže, dat će od sebe više no 
ikad – rada, truda, vremena, 
da im se ova prva samostalna 
godina na pravoj životnoj 
prekretnici isplati.  

povećati. Ograničeni smo sa zemljom, a plodored 
je vrlo bitna stvar. Zemlja se mora pravilno 
pripremiti, a tu moram naglasiti veliku pomoć 
Hrvatskih duhana. Svake godine daju svoj dio 
potreban za proizvodnju, ostalo kupim sam i tako 
mi je puno lakše - dodaje. 
Ovaj poljoprivrednik s Hrvatskim duhanima 
uspješno posluje više od petnaest godina. Hvali 
suradnju i pomoć – osiguran repromaterijal te 
otkup proizvedenog duhana.
- Što sam god tražio, u svemu su me podržali 
i sve otkupili. Pripomognu svakom sitnicom i 
imaju puno razumijevanja, nemam baš nikakvih 
prigovora. Isto tako i ja sam odradio svoj dio posla 
i proizveo traženo - nastavlja Klement.

KVALITETNA SURADNJA 
Posao je to od kojeg živi cijela obitelj – supruga 
Kornelija (33) te sinovi Luka (12) i Tomislav 
(15). Uz školu i druženje s prijateljima slobodne 
trenutke provode i promatrajući roditelje u radu 
na gospodarstvu, od kojih upijaju sva potrebna 
znanja kako bi i sami jednog dana preuzeli posao 
u svoje ruke.
- Berač zamijeni nadničare, tako da uz suprugu 
pripomognu šogorica i šogor. Posao je uglavnom 
obiteljski orijentiran, a za njegovo kvalitetno 
obavljanje ima nas dosta - objašnjava.
Uz duhan uzgaja pšenicu, kukuruz i suncokret, a 
njegovo gospodarstvo proteže se na 45 hektara.
- Nemam ništa državne zemlje, privatno smo 
kupovali sitne parcele i tako ih uparivali. Problem 
je što ima puno sitnih parcela, u prosjeku jednog 
hektara, a za kombajn, ali i navodnjavanje valjalo 
bi da je bar pet hektara. Razlika je u prinosima, 
a sve ovisi o vanjskim uvjetima. Za berbu duhana 
imali smo prošle godine odlične vremenske prilike. 
Bilo je samo nekoliko problematičnih dana, duhan 
je nakon udara vrućih vjetrova naglo pobijelio, ali 
i njega su otkupili - kaže Klement te naglašava 
kako je na predjelu gdje se bavi proizvodnjom vrlo 
pjeskovito tlo, pa se velika pažnja treba obratiti i 
na gnojidbu.
Planovi za budućnost su dosta veliki, a puno 
ovisi od podrške Hrvatskih duhana u daljnjoj 
proizvodnji.
- Kao što sam već rekao, za sada je sve odlično. 
Financiraju nas u proizvodnji kreditima i avansima, 
otvoreni su za sve prijedloge, ali mora postojati i 
rezultat, kako prije, tako i poslije u toj proizvodnoj 
godini jer se sve kontrolira. Bez njihove potpore ne 
bih sam mogao uložiti toliki novac u sve ono što 
je potrebno za kvalitetnu proizvodnju - zaključuje 
Miroslav Klement.

Zlatko zna da će u Hrvatskim 
duhanima dobiti svu potporu koja 

mu je itekako potrebna

Miroslav Klement ima velike planove za budućnost
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Prošle su dvije godine otkako je Uprava 
šuma Podružnica Slatina počela s ra-
dom. Gospodarenje šumama i šumskim 
zemljištem na oko 50.000 hektara te 
brigu o turističkim i lovnim potencijali-
ma tog područja umjesto nekadašnje tri 
uprave – Našica, Bjelovara i Koprivnice, 
danas vodi slatinska podružnica. Na 
području Uprave šuma u Slatini za-
posleno je 360 djelatnika, od kojih su 
165 proizvodni radnici, 62 djelatnika s 
visokom stručnom spremom, 8 djelat-
nika s višom stručnom spremom, 63 
šumarska tehničara i lugara, a ostalo je 
kadrovsko osoblje. 
- U stručnim službama koje su 
raspoređene kroz deset odjela danas 
radi 42 ljudi, od kojih su 24 žene pa 
možemo reći i kako smo zapošljavanjem 
novih djelatnika osigurali egzistenciju 
i ostanak nekoliko desetaka obitelji u 
našoj županiji. Možemo reći i kako su 
posao našli svi nezaposleni šumarski 
tehničari koji su bili na burzi rada, a s 
našeg su područja - ističe Igor Fazekaš, 
član Uprave Hrvatskih šuma, s kojim 
smo razgovarali o dvije godine rada 
nove Podružnice Slatina, ali i planovima 
za ovu godinu. 
Uprava šuma Podružnica Slatina sastoji 
se od sedam šumarija s područja naše 
županije. Čine je Pitomača, Suhopolje, 
Virovitica, Slatina, Čačinci, Voćin i 
Ćeralije.

SURADNJA S LOKALNOM 
ZAJEDNICOM 

Primarna zadaća joj je gospodaren-
je hrvatskim šumama i šumskim 
zemljištima u vlasništvu Republike 
Hrvatske. Između ostalog, opskrbljuju 
sirovinom lokalnu drvoprerađivačku in-
dustriju, a po potrebi su otvoreni su i za 
kupce iz drugih županija.
- Trenutno imamo više od 60 ugovorenih 
kupaca koji se opskrbljuju sa sirovinom 
iz naše Uprave, a mi im pružamo sor-
timente najvrijednije furnirske robe, 
pilanske oblovine, prostornog drveta i 
biomase. Naši najveći kupci su Pan Par-
ket, Tvin, Drvo Trgovina, AMS Biomasa, 
Pro Wood… Radimo i usluge za privat-
ne šumoposjednike, kao što su sječa, 
izrada drvnog materijala, izvlačenje i 
iznošenje drvnog materijala, otpremu, 
uzgojne radove - ističe Fazekaš te kaže 
kako Uprava šuma Podružnica Slatina 
njeguje i dobru suradnju s lokalnom 
zajednicom – školama, institucijama, 
udrugama, tvrtkama, poduzetnicima, ali 
i strukom te znanstvenom zajednicom i 
Šumarskim fakultetom.
Na području općina i gradova sudje-
luju i kroz plaćanje šumskog doprinosa 
(5 ili 10% prihoda od prodaje drveta). 
U prošloj godini su u ime šumskog do-
prinosa isplatili sveukupno gotovo osam 
milijuna kuna općinama i gradovima, 
konkretno općinama Voćin (2,2 mili-
juna kuna), Suhopolje (oko 990.000 
kuna),  Nova Bukovica (oko 570.000 
kuna), Čačinci (oko 230.000 kuna), te 
gradovima Slatini (1,3 milijuna kuna) i 

Virovitici (oko 640.000 kuna). 
U svojoj nadležnosti gospodare i s dva 
lovišta: Papuk i Virovitička Bilogora. Na 
oba lovišta nalaze se lovačke kuće koje 
nude smještaj korisnicima u vidu lovnog 
turizma. 
- U lovištu Papuk nalazi se lovačka 
kuća Djedovica koja nudi 12 ležajeva. 
Okružena netaknutom prirodom ideal-
no je mjesto za sve željne bijega iz grad-
ske vreve. U lovištu Virovitička Bilogora 
nalazi se lovačka kuća Razbojište, čija je 
obnova u planu za ovu godinu. Nudi 16 
ležajeva i također se nalazi u prekras-
nom ambijentu za lov, ali i za odmor. 
Prošle godine smo s Ministarstvom pol-
joprivrede potpisali ugovor o povjera-
vanju izvršavanja prava lova u državnom 
lovištu Jasenovača na 30 godina. Na 
tom prostoru također imamo uređenu 
lovačku kuću Fazanerija koja nudi 14 
ležajeva. Nalazi se nedaleko naselja 
Kozice, blizu Slatine, te pruža oazu mira 
u blizini grada - ističe Fazekaš. 

Među najpoznatijim biserima turističkog 
sektora kojim gospodare Hrvatske 
šume je i Planinarski dom Jankovac, na 
području PP Papuk, omiljeno izletište u 
ovom dijelu Hrvatske. 

CENTAR ZA POSJETITELJE, 
BUNGALOVI, RESTORAN 

Nakon što su u proteklom razdoblju 
obnovili zgradu Uprave, koja se nalazi 
u Slatini, rekonstruirali su malu plani-
narsku kućicu na Jankovcu u nove 
smještajne kapacitete za turiste. U 
dvije godine poslovanja Uprave Slatina 
uloženo je i 1,5 milijuna kuna u izgrad-
nju novih, a svake godine planiraju 2,5 
milijuna kuna za održavanje postojećih 
šumskih cesta.
Planovi UŠP Slatina za ovu godinu 
uključuju obnovu zgrade samog Plani-
narskog doma na Jankovcu. Ujedno, 
prioritet im je i izgradnja nove zgrade 
Šumarije u Voćinu i Ćeralijama. 
Govoreći u ulaganjima u lovnom tur-

izmu, I. Fazekaš ističe kako je na redu 
adaptacija lovačke kuće Razbojište u 
lovištu Virovitička Bilogora te uređenje 
unutrašnjosti lovačke kuće Fazanerija. 
Fazekaš kaže kako je najveći, 
višemilijunski projekt koji čeka UŠP 
Slatina nešto što raduje ne samo zapos-
lenike i Upravu, već će i posjetiteljima 
omogućiti nov  doživljaj posebnog dijela 
prirode na našem području – Arbore-
tuma Lisičine. Riječ je o području koje 
čuva pravo prirodno blago budući da 
uključuje više od 500 različitih vrsta bil-
jaka. Europskim projektom dobit će nove 
sadržaje i tako postati još atraktivniji za 
posjetitelje, studente i istraživače. 
- Na Arboretum Lisičine smo poseb-
no ponosni. Prvi EU projekt koji su 
pripremile Hrvatske šume je upravo 
bilo uređenje Arboretuma nakon 
Domovinskog rata, no danas mu je 
potrebno još značajnije ulaganje. Želja 
nam je s našim partnerima, Općinom 
Voćin, Virovitičko-podravskom 
županijom, Javnom ustanovom za up-
ravljanje zaštićenim dijelovima prirode 
i ekološkom mrežom Virovitičko-
podravske županije i VIDRA-om od 
Arboretuma Lisičine napraviti centar 
koji će biti i edukacijskog i turističkog 
karaktera i koji će biti iznimno zanim-
ljiva destinacija - najavljuje I. Fazekaš, 
istaknuvši kako će se investiranje odvi-
jati u nekoliko faza. Prva se odnosi na 
postavljanje ograde u dužini od oko 
2600 metara, odnosno duž cijelog Ar-
boretuma, kako bi se biljke zaštitile od 
divljači. Nakon toga slijedi uređenje svih 
staza u samom Arboretumu i izgrad-
nja pristupne ceste s parkiralištem. 
Arboretum će, kad projekt bude gotov, 
imati javnu rasvjetu, dječja igrališta, za 
posjetitelje će biti postavljene klupe, 
nadstrešnice i odmorišta. U planu je i 
sanacija i uređenje jezera koje je godi-
nama zapušteno. Riječ je o velikim in-
vesticijama, koje će uključiti i izgradnju 
Centra za posjetitelje, s vidikovcem.   
- Trenutno se u Arboretumu Lisičine 
nalazi devastirana zgrada za koju je iz-
dana građevinska dozvola još 1986. go-
dine. Godine 2018. napravljen je projekt 
njenog uklanjanja, a cilj nam je na tom 
području izgraditi edukacijsko-turistički 
centar sa smještajnim kapacitetima, u 
bungalovima. Posjetitelji bi u okviru 
posjeta Arboretumu tako imali na raspo-
laganju i caffe bar, restoran, terase, vid-
ikovac,  prostore za relaksaciju i odmor 
te suvenirnicu. Zbog velikog interesa 
planiramo formirati rasadnik kako 
bismo ponudili građanima i svim zain-
teresiranima sadnice biljaka i stabala iz 
Arboretuma - najavljuje I. Fazekaš. 
Ujedno projekt će omogućiti i inovativnu 
šetnicu kroz krošnje bukove prašume, 
jedinstveni primjerak ove vrste po uzo-
ru na šetnicu u Sloveniji na Pohorju, 
kako bi posjetitelji imali priliku vidjeti 
prirodu, biljke i ptice na drukčiji način, 
kaže Fazekaš. 
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aklon, ogrjev, dom, građevni 
materijal, oružje, oruđe. Sim-
bol snage i božanske zaštite. 
Mjesto prepuno mistike. Dom. 

Sve to i puno više bila je i kroz razne 
mogućnosti pružala šuma čovjeku 
od samih početaka. Poznata je ta 
neraskidiva veza, u kojoj je čovjek u 
šumi i od šume živio, pa je drveće svoje 
mjesto pronašlo i u brojnim narodnim 
pričama, legendama, kao i najpoznati-
jim bajkama na svijetu koje potpisuju 
strani, ali i domaći autori. 
Iako živimo u svijetu plastike, stakla i 
betona, gdje god se okrenemo, i dalje je 
drvo ovdje, prisutno. Odmorite li ruke 
od miša i računala, naslonit ćete ih na 
drveni stol. Pogledate li kroz prozor, 
okviri su od drveta. Stol za kojim ćete 
pojesti ručak zacijelo je od istog tog 
prirodnog izvora, drveta, kao i ormar iz 
kojeg ste jutros izvukli čistu odjeću za 
posao. 
Više ne živimo u spiljama i pod 
krošnjama, ali drvo je i dalje dio našeg 
života. Tu je, spremno poslužiti za sva-
kodnevnu upotrebu, ali i još više: dati 
mašti krila zahvaljujući legendama, 
narodnim predajama, pričama i bajka-
ma. Tu je i kao materijal za gospodarst-
vo, biološki laboratorij, prava „tvornica“ 
kisika i skladište opasnog CO2, ali i kao 
prirodna terapija za stres, mjesto za 
odmor i uživanje. 
Šuma je, dakle, i dalje privlačna, kaže 
nam Nataša Rap, voditeljica Odjela za 
ekologiju pri Upravi šuma Slatina. 

LIPA ŠTITILA OD GROMA I 
BOLESTI  

S njom smo prošli prečacem kroz leg-

ŠUMA JE ČOVJEKU 
OMOGUĆILA DA PREŽIVI, 
A ZAUZVRAT SU JE LJUDI 
ISPREPLELI U LEGENDE, 
PRIČE I MITOVE 

I danas 
čovjek živi 
uz šumu i 
od šume te 
joj se rado 
vraća

Z

IGOR FAZEKAŠ, ČLAN UPRAVE HRVATSKIH ŠUMA, O DVIJE GODINE 
DJELOVANJA PODRUŽNICE UPRAVE ŠUMA U SLATINI 

Čeka nas milijunski projekt 
kojim će Arboretum Lisičine 
postati pravi turistički biser 
• Trenutno se u Arboretumu Lisičine nalazi devastirana zgrada za koju je 
izdana građevinska dozvola još 1986. godine. Godine 2018. napravljen je 
projekt njenog uklanjanja, a cilj nam je na tom području izgraditi edukacijsko-
turistički centar sa smještajnim kapacitetima, u bungalovima. Posjetitelji bi u 
okviru posjeta Arboretumu tako imali na raspolaganju i caffe bar, restoran, 
terase, vidikovac, prostore za relaksaciju i odmor te suvenirnicu. Zbog velikog 
interesa planiramo formirati rasadnik kako bismo ponudili građanima i svim 
zainteresiranima sadnice biljaka i stabala iz Arboretuma, najavljuje I. Fazekaš. 

DOBRI REZULTATI RAZLOG ZA OPTIMIZAM  

I u vrijeme pandemije poslovali s dobiti
Unatoč pandemiji koronavirusa Hrvatske šume zaključile su prošlu godinu s 
dobiti. Lani su, kako bi pomogli drvoprerađivačima, u suradnji s nadležnim 
Ministarstvom poljoprivrede i Vladom RH, kao jednu od mjera pomoći tom 
sektoru, produžile rok plaćanja sa 60 na 100 dana, kaže I. Fazekaš. S početkom 
ove godine Hrvatske šume imaju čak 80 projekata koji su vrijedni gotovo mili-
jardu kuna, u odnosu na 2017. godinu kada su imali 15 europskih projekata 
ukupne vrijednosti 24,3 milijuna kuna. Ujedno podaci Eurostata govore kako 
se, kad se gleda gospodarenje šumama na održiv način (šuma sutra vrijedi 
više nego danas) vidi kako se pošumljenost Republike Hrvatske u 20 godina 
povećala za 17 posto. 
- Imamo razloga za optimizam i to nam je poticaj da i dalje radimo, gospoda-
rimo na održiv način i pritom aktivno sudjelujemo u pomoći i razvoju kako 
gospodarstva i industrije na nacionalnoj razini, tako i na korist cijele lokalne 
zajednice. Znam i vjerujem da ćemo uspjeti ostvariti zadane poslovne ciljeve i 
ispuniti sva očekivanja koja su nam postavljena - zaključuje I. Fazekaš. 
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ŠUMA JE ČOVJEKU 
OMOGUĆILA DA PREŽIVI, 
A ZAUZVRAT SU JE LJUDI 
ISPREPLELI U LEGENDE, 
PRIČE I MITOVE 

I danas 
čovjek živi 
uz šumu i 
od šume te 
joj se rado 
vraća

ende o drveću i šumi, koje su dio narod-
nog vjerovanja i priča. 
- U staro doba čovjek je živio u šumi od 
šume i uz šumu, u njoj je imao zaklon, 
tu su živjele životinje koje su mu bile 
hrana, a sama šuma izvorom svega 
potrebnog za preživljavanje - kaže N. 
Rap. 
Nije stoga čudo što su pojedine vrste 
drveća imale i status svetosti. 
Na primjer, lipa.  
- Lipa je sveto slavensko drvo. Uz hrast, 
koji je bio simbol moći i izdržljivosti, lipu 
su najviše štovali jer su vjerovali kako će 
ih štititi od bolesti i munja. Kada bi se 
selili, nosili bi sa sobom grančice lipe 
i sadili je uz svoj dom, a na kuće su ih 
stavljali radi zaštite od groma. U staro 
doba nije se pila voda, nego medovina 
koja se pripremala od lipovog meda. 
Zanimljivo je što se dio legende pokazao 
istinitim – lipa i vrba su zaista stabla 
koja nisu toliko podložna udaru munje 
- objašnjava N. Rap.  
Šuma je, dok je bila prostor za život, 
uključivala sve njegove segmente. 
Sadržavala je igru, zabavu, rad, raspiri-
vala maštu. Drvo je pritom bilo glavna 
poveznica između čovjeka i prirode.  
- Ljudi su vjerovali da u stablima žive 
duhovi, pa je svako stablo simboliz-
iralo i nekakvog duha. To je bilo osobito 
izraženo u močvarnim šumama u koji-
ma su ljudi zbog specifičnog terena često 
znali nestati, pa su takvom drveću, koje 
je raslo u blizini, pripisivali nadnaravne 
moći. Za vile, patuljke i gnome također 
već svi znaju, da im je šuma dom. Bil-
ogorske šume imale su svoje legende: 
šumsku deklu, vede, patuljka s crvenom 

kapicom, ljudi su znali govoriti da su 
vidjeli „vatrenjake“, bića sazdana od va-
tre u šumi. Hrvatska ima i svoju 
poznatu planinu ‘na kojoj se 
okupljaju vještice’, Klek, 
nazvanu po istoimenom 
grmu, poznatijem i kao 
obična borovica. I dan-
as ovu biljku zovu ljek-

ovitim čudom budući da je svaki njen 
dio, prema narodnoj medicini, koristan 
za zdravlje – otkrila nam je Nataša Rap, 
istaknuvši kako je i više nego mnogo 
primjera u kojima su ljudi šumi, drveću 
i grmlju dali nadnaravne sposobnosti 
upravo zbog snažne povezanosti s njom 
i u znak zahvalnosti za njenu povijesnu 
ulogu u čovjekovom preživljavanju.
Tako će oni koji vole dobru priču o 
vampirima znati da se trebaju uputiti 
u šumu po grmoviti glog i da će mu za 
obranu od ovog noćnog neprijatelja 
poslužiti isključivo glogov kolac.    

ŠUMA KAO TERAPIJA 
Izletnici i šumari koji danas u obilasku 
naiđu na dva spojena stabla vole stvoriti 
priču o tome kako su zapravo završili 
zajedno. Jedna bukva, koja pripada 
šumi i jedan crveni kesten, koji pri-
pada gradskom parku i šetalištu. Tko 
je donio sjeme? Kako su izdržali tako 
dugo, a potpuno su različiti? Ili jedan 
snažan hrast i jedna izdržljiva bukva, 
kad rastu kao jedan, kako se „dogovore“ 

tko će biti glavni za svjetlost i 
hranu iz tla? Priroda očito 

ima svoje tajne i svoje 
načine koje čovjek tek 

odgonetava, unatoč 
svom znanju i teh-
nici koju posjeduje.   
- Zato, dok god je 
ljudi, bit će i nji-

hovih priča vezanih 
uz šumu – drveće, 

biljke i životinje kojima 
je ona dom. Ljudi i danas 

u šumi osjećaju mir, zaštitu, 
ovdje dolaze pronaći smisao, odmor, 
družiti se, baviti sportom. Pobjeći od 
svakodnevnice. Za šumu kažu da ‘izvlači’ 
negativne emocije, poništava stres, dje-
luje meditativno. Roditelji znaju da je 
šuma za njihovu djecu izvor istraživanja 
i igre. Ovdje nikne stotinu ideja odjed-
nom: što se može vidjeti, gdje se popeti, 
gdje se sakriti. Već i jedna grana s tla 
postaje mač, planinarski štap, materijal 
za vatru. Ideja je zaista puno. Oni pov-
ezaniji s prirodom reći će kako je to glas 
našeg čovjeka iz prošlosti, koji je sve to 
koristio, koji zna što mu šuma govori i 
što mu može pružiti. Voljeli bismo vje-
rovati da će se u budućnosti sve više lju-
di vratiti prirodi, osjetiti njen poziv i ot-
kriti kako blagotvorno djeluje, ne samo 
na duh i maštu, već i na cijeli organizam 
- poručuje N. Rap, koja o važnosti šuma 
govori i školarcima u okviru terenskih 
nastava i šume u prirodi. 

Foto: N. i A. Rap

KAD BI DRVEĆE BILO JEDNA OBITELJ U SUSJEDSTVU  

Hrast bi sve čuvao na okupu, 
brižan stric bio bi orah, a zaigrani 
tinejdžeri lepršave breze  

Budući da je svako drvo specifično i ima svoju „osobinu“, ovisno voli li rasti 
samo, voli li svjetlost ili hlad, pomaže li vrstama oko sebe ih tjera i uništava, 
Natašu Rap, dobru poznavateljicu šume, zamolili smo da nam pokuša, što 
plastičnije moguće, oslikati situaciju u kojoj bi šuma bila jedna obitelj s 
pridruženim članovima, prijateljima i poznanicima. Jedna obična obitelj u 
susjedstvu. Tko bi bio glava obitelji, s kime bi se družili, tko bi bio onaj rođak koji 
uvijek stvara probleme i nikako da se primiri? 
Sa smiješkom na licu, nakon dosta promišljanja, naša sugovornica kaže kako bi 
glava obitelji sigurno bio hrast. 
- Kao čvrsto, postojano drvo hrast je definitivno netko tko bi bio odan i na koga 
ćeš se osloniti, dakle hrast bi bio roditelj. U toj obitelji tinejdžer, zaigran, lepršav, 
vrckast i buntovan, netko ‘na svoju ruku’, bile bi breze. Bukva bi bila ‘mračnjak’, 
ona voli mračna mjesta i u bukovoj šumi nema puno različitih vrsta, pa bi ona 
bila član obitelji koji se oblači u crno i drži u svom svijetu. Ako imate tetu ili ujnu 
koja je izvana nježna i jako osjetljiva, ali zapravo snažna i izdržljiva, onda je ona 
vrba ili topola u ovoj obitelji. Netko tko i u teškim uvjetima izvuče maksimum i 
snađe se. Zaigrani rođak bi vam bio kesten, a orah budni stric. Orah ima brojne 
kvalitete, pa će biti i desna ruka ocu u brizi za obitelj jer osigurava zaštitu, ma-
terijal i hranu - slikovito opisuje N. Rap. 
Dobri susjedi u ovoj šumskoj obitelji su bor, smreka i jela.
- To su vrste koje se kod oblikovanja pejsaža sade u 
pozadini i budući da su zimzelene, cijele su godine 
zaštita biljkama koje rastu ispred njih. Predstav-
ljaju nekoga tko drugome ‘čuva leđa’, tko je 
pouzdan i provjeren i na koga se može računati 
- kaže N. Rap. 
Ne možemo bez prijatelja, a njih se i u šumi 
može naći, u stvarnim uvjetima. Najbolji 
primjer su šume hrasta i graba, vrste koje vole 
rasti zajedno i jedna drugoj pomagati. Hrast 
„slabijem“ grabu pruža zaštitu, dok grab pomaže 
hrastu tako da sprječava na deblu nastanak novih 
grana, omogućavajući mu da slobodno raste u visinu.
Ujedno, u šumskoj obitelji ima i onih s kojima se malo tko voli družiti, jer im st-
varaju probleme, razaraju zajedništvo, kradu hranu, donose bolest. U šumskom 
svijetu to je „toksičan“ pajasen, koji svojim fitokemikalijama tjera druge biljke od 
sebe uzimajući im prostor i hranjive tvari. Javor se kao dosadan rođak laktari i 
previše širi po kući, ali taman kad nam ga je dosta izvuče slatkiše iz džepa i skupi 
djecu oko sebe, pa ga još malo trpimo…
Zavodljivi bršljan svojom viticama naizgled pruža utjehu i zagrljaj, istovremeno 
koristeći domaćina kao oslonac za svoj rast. On je kao podijeljena ličnost, malo 
dobar, malo zločest. S jedne strane otrovan, s druge ljekovit… 
Kao i u svakoj obitelji, i ova šumska imala bi svoju priču i svatko bi u njoj imaju 
jedinstvenu i nezamjenjivu ulogu.                                                   Ilustracija: Freepik

• Više ne živimo u spiljama i pod krošnjama, ali drvo 
je i dalje dio našeg života. Tu je, spremno poslužiti za 
svakodnevnu upotrebu, ali i još više: dati mašti krila 
zahvaljujući legendama, narodnim predajama, pričama 
i bajkama. Tu je i kao materijal za gospodarstvo, biološki 
laboratorij, prava „tvornica“ kisika i skladište opasnog 
CO2, ali i kao prirodna terapija za stres, mjesto za odmor 
i uživanje. Šuma je, dakle, i dalje privlačna, kaže nam 
Nataša Rap, voditeljica Odjela za ekologiju pri Upravi šuma 
Slatina. 



18. VELJAČE 2021. I ČETVRTAK I VIROVITIČKI LIST

očetkom deve-
desetih godina 
prošlog stoljeća u 
jeku Domovinskog 

rata četveročlana obitelj Su-
vajac iz Poljara, predgrađa 
bosanskohercegovačkog 
grada Dervente, svoje 
tadašnje mjesto prebivališta 
zamijenila je Rezovcem, 
malim prigradskim 
naseljem nedaleko od Viro-
vitice. Tada četverogodišnji 
Nikola brzo se uklopio u 
novu sredinu u kojoj se 
našao te stekao brojne 
nove prijatelje. Kao i mnogi 
drugi dječaci i on je počeo 
pokazivati zainteresiranost 
prema sportu, a prva ljubav 
bila je prema nogometu. 
Svega četiri godine nakon 
dolasku dječačku zaigra-
nost na igralištu zamijenio 
je prvim ozbiljnim tren-
inzima. Prvi trener koji je 
Nikolu uveo u nogometne 
vode na igralištu TVIN-a 
bio je legendarni virovitički 
trener Dušan Davidović.

PRESUDILA 
NOSTALGIJA 

- Uz trenera Davidovića, 
koji je bio moj prvi trener, 
svakako bih izdvojio Brani-
mira Resnera koji je u jed-
nakoj mjeri utjecao na moj 
igrački razvoj u ono vrijeme 
kada je to bilo najpotreb-
nije, dok sam nastupao za 
mlađe uzrasne kategorije. 
Što se tiče kasnijih trenera, 

22 I SPORT

Mario Šolc

Sport

P

ISKUSNI VEZNJAK VIROVITICE VODEĆI JE STRIJELAC 3. HNL SJEVER

Iza Nikole Suvajca je bogata 
karijera, a svojim iskustvom u igri 
oslonac je mlađim igračima 

• Jasno je da 
nogomet neću moći 

igrati vječno, ali 
sada želim dati sve 
od sebe i igrati što 
duže, osjećam se 
dobro i u dobroj 

sam formi, a 
to je najbitnije. 

Jednostavno 
uživam u ovoj 

igri koliko god je 
to moguće, kaže 

Suvajac.

izmijenilo ih se mnogo. 
Sjećam se svakoga od njih 
i svaki je na neki svoj način 
unaprijedio moju igru - 
spomenuo je Nikola. 

Svoj talent počeo je 
pokazivati u seniorskoj 
konkurenciji već kao 
šesnaestogodišnjak, kada 
je odigrao prvu službenu 
utakmicu za klub u kojem 
je započeo svoje nogomet-
ne korake. Od tada nije 
prošlo puno vremena, a 
ubrzo je došlo i do zamjene 
sredine, ovoga puta one 
nogometne. Iz TVIN-a 
prelazi u redove gradskog 
rivala na VGŠK-u s ko-
jom je osvojio naslov pr-

vaka u 4. hrvatskoj ligi i 
Županijski nogometni kup, 
a 4. ligu osvojio je i s još 
jednim županijskim pred-
stavnikom, Slatinom. Iako 
su spomenute sezone bile 
jedne od najuspješnijih u 
njegovoj dosadašnjoj kari-
jeri, kao posebno dragu 
izdvojio je ipak jednu dru-
gu, onu kada je odjenuo 
dres Rezovca i igrao za 
sebe i za svoj gušt. Dvije 
sezone Nikola je proveo 
igrajući za klubove izvan 
Virovi t ičko-podravske 
županije, a uz pomoć stri-
ca jednu je godinu proveo 
u Njemačkoj igrajući za 
Spvgg Freudenstadt. 

- Bilo je nekih kontakata 
sa Stuttgart Kickersom, 
ali nostalgija je bila jača 
i vratio sam se kući. Pov-
ratak je obilježio nastup za 
trećeligaša Čakovec, nakon 
kojega sam se zaputio u 
tada izuzetno jaku Croatiju 
iz Grabrovnice - objasnio 
je Nikola.
Momčad iz Grabrovnice 
tih je godina uistinu bila 
najbolji klub na našem 
području. Izuzetno 
konkurentni bili su u 3. 
hrvatskoj nogometnoj ligi 
Sjever, a u tri navrata, 
od 2013. do 2015. godine 
osvojili su i Županijski 
nogometni kup igrajući 
tom prilikom i nekoliko natjecateljskih susreta s 

članovima 1. HNL. U re-
dove Virovitice, za koju i 
sada nastupa, kao povrat-
nika ga je pozvao tadašnji 
trener Elvis Vinak. 

OSJEĆAJ ZA 
POGODAK 

Dvije godine bilo je potreb-
no za slaganje kvalitetne 
momčadi koja vrlo dobro 
kotira među trećeligašima. 
Klub i danas igrače crpi iz 
vlastite škole nogometa, 
momčad je mlada, tako 
da je Suvajac među na-
jiskusnijima i u svakom 
trenutku želi biti oslonac 
svojim mlađim kolegama. 
S krilne pozicije, na kojoj 
je započeo svoju karijeru, 
prebačen je nešto bliže 
prema golu zbog svog 
osjećaja za postizanje 
pogodaka. Da je to bila 
dobra odluka, potvrđuje i 
podatak da je Nikola ove 

polusezone zauzeo vodeće 
mjesto na listi ligaških 
strijelaca. 
- Želio bih i nakon pro-
ljetnog dijela zadržati 
prvu poziciju na listi na-
jboljih strijelaca, ali to 
će biti jako teško jer su 
u konkurenciji iskusni 
igrači s prvoligaškom 
i drugoligaškom repu-
tacijom. Došlo je i do 
promjene na trenerskoj 
klupi. Bivši trener Vjeko-
slav Vučeta radio je dobar 
posao, ali je očito došlo 
do zasićenja. Novi trener 
Goran Bosilkovski nas je 
razbudio. Igramo puno 
bolje nego što to poka-
zuju rezultati. Uvjeren 
sam da ćemo nakon dobro 
odrađenih priprema na 
kraju biti među četiri, pet 
najboljih momčadi u ligi. 
Mislim da bismo mogli 
biti pravi hit prvenstva - 
uvjeren je Suvajac. Momčad je mlada, Nikola je među najiskusnijima i u svakom trenutku želi biti oslonac svojim mlađim kolegama

NE GUBI VRIJEME 
Uz nogomet 
studira i vodi 
online trgovinu
Iako je pred njim ostalo još 
dosta nogometa, Nikola nam 
je otkrio i svoje sportske 
planove po završetku aktivnog 
igranja.
- Jasno je da nogomet neću 
moći igrati vječno, ali sada 
želim dati sve od sebe i igrati 
što duže. Osjećam se dobro 
i u dobroj sam formi , a to 
je najbitnije. Jednostavno 
uživam u ovoj igri koliko god 
je to moguće. Kada jednom 
i dođe vrijeme za kraj moje 
nogometne karijere, mislim 
da ću se preseliti na tribine. 
U trenerskim vodama se za 
sada ne vidim, ali nikad ne 

reci nikad. Prvenstveno bih 
se volio posvetiti suradnji s 
klubovima, ali na neke druge 
načine, kao član uprave ili 
nešto slično - zaključio je.
Uz nogomet Nikola je 
posvećen i fakultetskim 
obavezama. Trenutno je 
student četvrte godine na 
koprivničkom Sveučilištu 
Sjever, gdje se educira za 
inženjera prometa i voditelja 
logističkih sustava, a ima i 
tvrtku koja se bavi prodajom 
krovnih nosača za automo-
bile i biciklističku opremu na 
internetu. Vjerujemo stoga da 
Nikoli u ovo vrijeme bez nogo-

meta nije dosadno s 
obzirom na sve 

obaveze. 
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azočarana Uprava, 
navijači i igrači 
Mladosti 127., koji 
su naknadno ostali 
bez ulaska u A raz-

red hrvatskog nogometa i 
kroz ‘’ligu 8’’ nastavili taj isti 
ulov. Već prvi susret protiv 
vinkovačke Cibalije poka-
zao je da je momčad fizički i 
psihički stabilna, da je poraz 
od Dragovoljca iza njih te da 
ne odustaju, cilj je zacrtan i do 
toga se mora doći. Pogodcima 
Bubeka i Lalića Cibalija je u 
prvom kolu bačena na koljena. 
Uslijedili su porazi u Puli (1:0) 
i Šibeniku (4:1) te remi pro-
tiv Rijeke (0:0). U dva iduća 
susreta Mladost je osigurala 
6 bodova, odmaknula se od 
dna ljestvice, a uskrsni sus-
ret u Slavonskom Brodu, koji 
je prekinut u 83. minuti zbog 
ozljede suca, registriran je 
pobjedom zeleno-žutih 3:0.
Ni ova sezona nije mogla 
proći bez zakulisnih igara. 
Poraz u Rijeci kojoj su bili 
potrebni bodovi, pa pobjeda 
protiv Marsonije 4:0 i remi 
u Sisku (1:1) uoči posljednjeg 
kola postavili su Mladost na 5. 
poziciju prvenstvene ljestvice. 

NEMA UZMAKA 
I onda, sve o čemu su san-
jali, sve čemu su se nadali 
posljednjih godina, sav trud, 
rad, patnja, sve ono loše što se 
dogodilo, napokon je došlo na 
naplatu.
„Nogometašima Mladosti 127. 
na kraju se ipak sreća morala 
prikloniti. U trenucima kada 
su šanse spale na minimum, 
dogodilo se ono što je Mladost 
već odavno zaslužila – Prvu 
hrvatsku nogometnu ligu. A 
trebalo je zaista proživjeti 
posljednju utakmicu, ispratiti 
posljednje sekunde utakmica 
zadnjeg kola Prvenstvene lige 
za A.
Nakon što je u Suhopolju 
završena utakmica u kojoj su 
nogometaši Mladosti pobijedi-
li Inker, nitko nije napuštao 
stadion jer se još igrala sud-
bonosna utakmica u Slavon-
skom Brodu. Sve strepnje, 
sav trud, slio se u tih nekoliko 
minuta. Trebalo je vidjeti ska-
menjena lica svih nazočnih, 
trebalo je osjetiti sav taj 
naboj. Marsonija je izdržala – 
na stadionu Park u Suhopolju 
erupcija oduševljenja. Dostig-

nuta je kruna višegodišnjeg 
iscrpljujućeg rada, preko 
trideset iscrpljujućih kvali-
fikacijskih dvoboja. Pobijeđeni 
su svi protivnici, pobijeđena 
je administracija – nema više 
uzmaka – Mladost 127. izbo-
rila je prvu ligu, to joj više 
nitko ne može osporiti, a još 
manje uskratiti.“ (iz arhive 
Virovitičkog lista, 7. lipnja 
1996.)

Nakon osvajanja Županijskog 
nogometnog kupa pobjedom 
protiv Slatine (5:2), a prije 
dolaska nogometne ‘’elite’’ u 

Suhopolje, bilo je potrebno 
završiti još neke poslove. 
Radovi na stadionu bili su u 
punom zamahu, uklanjao se 
travnjak, uklanjala se stara 
i postavljala nova ograda, 
počelo je izgrađivanje istočne 
tribine, a širila se i zapadna. 
Gotovo do početka sezone 
nije se znalo koliko će točno 
klubova liga brojati. Ulaskom 
Mladosti razmatrala se 
mogućnost proširenja lige na 
16 klubova. Taj rasplet situaci-
je na neki način bi i odgovarao 
suhopoljskom klubu. U slučaju 
da liga ostaje nepromijenjena, 

bilo bi potrebno dovesti neko-
licinu novih igrača, a ako se 
liga proširi, trenutna momčad 
bila bi dovoljno kvalitetna i 
zasigurno bi izborila opstanak, 
tako je i bilo.
Stigao je i 18. kolovoza 1996. 
godine. Mladostaši su prvi 
susret u 1. HNL odigrali na 
domaćem terenu protiv Za-
greba (0:0), a čast da pred-
stavljaju suhopoljski klub u 
debiju pred prvim tribinama 
imali su Jakovljević, Mrzlečki, 
Ferenčević, Dittrich, S. 
Bošnjak, Farac, Jurić, Pipinić, 
Islami, Bubek i Novak, dok su s 
klupe još ulazili Plavšić, Matoš 
i P. Bošnjak. Nije se dugo 
čekalo ni na prvu pobjedu. 
Nakon još jednog remija, pro-
tiv Istre, Mladost je u trećem 
kolu porazila Orijent i slavila 
s više nego uvjerljivih 5:1. Sve 
je to bila uvertira za ono što će 
se dogoditi u 8. kolu, pauza u 
prvenstvu godila je igračima 
koji su slobodno vrijeme isko-
ristili za koju minutu odmora, 
ali i za kvalitetnu pripremu 
za novu utakmicu. Upravo ta 
utakmica bilo je nešto što sva-
ki dječak koji je zaljubljen u 
nogomet sanja, da će jednoga 
dana, makar i na trenutak, zai-
grati protiv najvećeg nogomet-
nog kluba u Hrvatskoj u jed-
noj natjecateljskoj utakmici. 
„Dječaci“ iz Suhopolja svoje 
snove počeli su živjeti još ra-
nije, ali ovo je im je zasigurno 
bio jedan od najdražih trenu-
taka karijere. Radi se, naime, 
o danu kada su nogometaši 
Mladosti 127. kročili na Mak-
simir i suprotstavili se Croatiji 
kao ravnopravnima.
Iako je utakmica prema 
rasporedu stavljena u nedjelj-
ni termin, odnosno 13. listo-
pada, na zamolbu zagrebačkog 

kluba susret se ipak odigrao 
dan ranije. Te subote sudac 
Vice Pavić izveo je momčadi 
na teren pred 1500 gledatelja. 
S jedne strane bili su Dražen 
Ladić, Danijel Štefulj, Damir 
Krznar, Silvio Marić, Marinko 
Galič, Srđan Mladinić, Josip 
Gašpar, Dario Šimić, Mark 
Viduka, Tomislav Rukavina 
i Igor Cvitanović, dok su je-
danaestoricu žuto-zelenih 
činili Anto Jakovljević, Ivica 
Ferenčević, Damir Dittrich, 
Stipe Bošnjak, Alen Mrzlečki, 
Lučano Zgrablić, Jure Jurić, 
Stjepan Lončarević, Besnik 
Prenga, Mladen Bubek i Joško 
Farac. U točno 15 sati i 30 
minuta lopta je krenula s cen-
tra.

POTICAJ DRUGIM 
KLUBOVIMA 

Trener Otto Barić nakon 
dvotjedne stanke očito nije 
uspio dovoljno dobro raz-
buditi svoje igrače. Igrala se 
13. minuta kada su navijači 
Croatije ostali šokirani. Stje-
pan Lončarević postigao je 
pogodak nakon povratne lopte 
i doveo Mladost do vodstva od 
0:1.
- Kada smo poveli, nisam 
mogao vjerovati da se to 
uistinu događa. Vrijeme je 
sporo prolazilo, neprekidno 
sam pogledavao na semafor 
nadajući se da je prošlo pet 
minuta, a zapravo nije prošlo 
ni dvadeset sekundi. Ne mogu 
vam opisati kako smo se svi 
tada osjećali - iznio je tada 
svoje dojmove nakon prvog 
pogotka sportski direktor 
Zdravko Gobac.
A što je tek bilo nakon još 13 
minuta igre kada je Mladost 
podebljala svoje vodstvo, 
možemo samo zamisliti. Jure 
Jurić pobjegao je domaćoj 
obrani, sjurio se u kazneni 
prostor gdje ga ruši Marinko 
Galič, a sudac Pavić signal-
izirao je sasvim opravdano 
kazneni udarac. Loptu je na 
‘’kreč’’ stavio Lučano Zgrablić 
i poduplao veselje gostujuće 
klupe.
Sve je to za domaćina pred-
stavljalo znak za uzbunu, 
a situacija se malo smirila 
neposredno prije odlaska na 
predah kada je Dario Šimić 
prepolovio vodstvo Mladosti. 
Croatija je u drugom polu-
vremenu preuzela inicijativu, 
vezale su se prigode, ali do 
promjene rezultata nije došlo 
sve do 77. minute. Cvitanović 

je izveo slobodni udarac s ruba 
kaznenog prostora i pokraj 
živog zida pospremio loptu u 
mrežu za 2:2. Činilo se da će 
Croatia okrenuti susret, do 
kraja je ostalo nekih desetak 
minuta, a onda se dogodila 
jedina prava prilika za goste u 
drugih 45 minuta. Igrala se 82. 
minuta kada je za suhopoljsku 
momčad dosuđen slobodni 
udarac na 20-ak metara od 
vrata Ladića. Ponovo je loptu 
namjestio Lučano Zgrablić i 
još jednom pospremio lop-
tu iza leđa domaćeg čuvara 
mreže. To je bilo to! Mladost 
je do kraja sačuvala pred-
nost, a kada je sudac označio i 
konačni kraj susreta, momčad 
se sjurila prema tribinama 
gdje su bili smješteni gostujući 
navijači te su svojim ‘’kumovi-
ma’’ za uspomenu na ovu pov-
ijesnu pobjedu preko ograde 
bacili dresove. 
- Naravno da mi je ovo 
najdraža utakmica, najdraža 
pobjeda. Ne pobjeđuje se Cro-
atia svaki dan i to još u Mak-
simiru. Ovo će sasvim sigurno 
biti opomena ostalima, a poti-
caj malim klubovima da i oni 
mogu nešto napraviti - izjavio 
je nakon susreta junak utak-
mice Lučano Zgrablić.
Mladostaši su željeli nakon 
zagrebačkog skalpa u idućem 
kolu, na domaćem terenu, po-
bijediti i splitski Hajduk…
No, toga puta sreća nije bila 
naklonjena Mladosti. Iako 
su poveli već u prvoj minu-
ti, pogotkom Zgrablića s 11 
metara, do kraja susreta 
Hajduk je preokrenuo rezul-
tat. Mass Saar vratio je stvari 
na početak u 14., a svega četiri 
minute prije kraja Skoko je 
zabio za pobjedu splitskog 
kluba.
Mladost je svoju prvu 
prvoligašku polusezonu na-
kon petnaest odigranih utak-
mica završila u zlatnoj sredini. 
Pet pobjeda, pet poraza i pet 
neriješenih rezultata uz uku-
pno osvojenih 20 bodova koji 
su bili dovoljni za 8. mjesto. 
Već je tada bilo jasno da će se 
najave, odnosno predviđanja 
o ligi 16 obistiniti. Mladost će 
bez puno izmjena u igračkom 
kadru biti konkurentna, što 
se i pokazalo točnim. Uslije-
dila je zimska stanka, preo-
stalo je novih 15 susreta, a u 
Suhopolju, kako bi još više 
srezali troškove, najavili su i 
čišćenje igračkog kadra…
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Croatia je usred Maksimira 
bila na koljenima 

• Naravno da mi je ovo najdraža 

utakmica, najdraža pobjeda. Ne 

pobjeđuje se Croatia svaki dan i to još 

u Maksimiru. Ovo će sasvim sigurno 

biti opomena ostalim, a poticaj 

malim klubovima da i oni mogu nešto 

napraviti, izjavio je nakon susreta 

junak utakmice Lučano Zgrablić.

Pripremio: Matej Rajnović, Foto: Arhiva 
Virovitičkog lista  i NK Suhopolje
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Meter: Trebamo stvoriti pobjednički mentalitet 
i vidjeti što se može izvući do kraja sezone 
Rukometni trener Fran-
jo Meter debitirao je 6. 
veljače na klupi 1234 Viro-
vitice u susretu 13. kola 1. 
hrvatske rukometne lige. 
Meter, kojemu je ovo dru-
gi mandat u virovitičkom 
ženskom rukometnom 
klubu, zajedno sa svo-
jom suradnicom Majom 
Grdić nije uspio složiti 
dobitnu kombinaciju za 
težak domaći susret pro-
tiv drugoplasiranog Um-
aga. Želja za pobjedom 
virovitičkih rukometašica 
ponovno je bila velika, 
ali nije išlo. Gostujuće 
igračice, u čijim redovima 
igra Virovitičanka Nataša 
Miočinović, povele su na 
samom početku utakmice 
i prednost održale do kra-
ja susreta. Konačan rezul-
tat bio je 28:38. 
Domaće vratarke Martina 
Majkovčan i Marija De-
vald upisale su u toj utak-

mici zajedno skromnih 
devet obrana, a najefikas-
nija u virovitičkim redo-
vima bila je Nika Deskar s 
devet zgoditaka.

BITI ILI NE BITI 
Lavice su u subotu, 13. 
veljače, ponovno bile 
domaćin, ali ovoga puta 
rukometašicama Sinja. 
Bila je to za Meterove 
igračice „biti ili ne biti“ 
utakmica. Što je ovaj sus-
ret značio za njih, najbolje 
se moglo vidjeti istekom 
posljednje minute. Bili 
smo uvjereni da će se 
u Virovitici slaviti prva 
ovosezonska ligaška pob-
jeda, ali nažalost nije bilo 
tako. Sve je u uvodnim 
minutama, a i tijekom go-
tovo cijele utakmice bilo 
kako treba. Agresivna i 
čvrsta obrana, na vratima 

fantastične Majkovčan 
i Devald, vrlo dobar na-
pad koji je stvorio puno 
izrađenih prilika, ali i 
uputio veliki broj uda-
raca. Na kraju ni to nije 
bilo dovoljno. Imale su 
domaće rukometašice u 
jednom trenutku i četiri 
pogotka prednosti, no 
krizu u posljednjih 10 
minuta prvog dijela Sin-
janke su iskoristile i na 
odmor se otišlo rezulta-
tom 17:17. I u drugom di-
jelu glavnu riječ su vodile 
Virovitičanke. Kada šut 

nije služio glavne uzdanice 
Deskar i Milovanović, 
koje su “zastale” na 
50 posto efikasnosti, u 
pomoć su uskočile Šestak, 
Kirin i Oršulić, koje su uz 
već spomenute vratarke 
bile na visini zadatka. 
Osam minuta prije kraja 
izgledalo je kao da je sus-
ret odlučen, Lavice su 
imale +3, a zatim suci na 
klupu šalju dvije domaće 
rukometašice u razmaku 
od 20 sekundi, što su 
gošće iz Sinja iskoristile i 
serijom od 7:1 preokrenule 

susret u svoju korist. Dok 
su se igračicama 1234 
Virovitice u očima skupl-
jale suze, Sinjanke su sa 
smiješkom na licu privele 
susret kraju. Konačan re-
zultat bio je 28:31.
- Postala nam je navika 
gubiti utakmice i iz toga se 
moramo izvući. U svakom 
susretu idem na pobjedu 
i to moram prebaciti na 
svoje igračice. Prve pra-
titeljice pobjegle su nam 
na četiri boda, do kraja 
ima dosta i idemo vidjeti 
što se iz svega može izvući 

- izjavio je nakon susreta 
strateg Franjo Meter.
1234 Virovitica: 
Majkovčan, Devald, 
Pratljačić, Veršec, Stru-
sa 1, Dujmović, Crnoja, 
Milovanović 4, Medved, 
Blažev 1, Tumpić, Deskar 
7, Kirin 5, Šestak 6, 
Oršulić 4, Kovač, trener: 
Franjo Meter.
Lavice u sljedećem kolu 
igraju treću domaću uzas-
topnu utakmicu u kojoj će 
ugostiti Sesvete.

1. HRL: LAVICE U SUZAMA NAPUSTILE PARKET I 
UPISALE TRINAESTI OVOSEZONSKI PORAZ

• Postala nam je navika gubiti utakmice i iz toga se moramo izvući. U svakom susretu idem na pobjedu i 
to moram prebaciti na svoje igračice. Prve pratiteljice pobjegle su nam na četiri boda, do kraja ima dosta i 
idemo vidjeti što se iz svega može izvući, izjavio je nakon susreta strateg Franjo Meter.

T. Szabo, M. Rajnović

AGRESIVNA OBRANA KLJUČ JE USPJEHA 

Nedostaje nam dirigent u 
napadu, Nika je odlična, 
ali premlada za ulogu vođe
Obrana je ključ svega i to naglašavaju mnogi tren-
eri, pa tako i oni rukometni. U rukometu obrana 
kao dio igre dolazi do posebnog izražaja. Često u 
izjavama trenera, ali i igrača pred samu utakmicu 
i nakon utakmice možete čuti: “Ako obrana bude 
gusta i stabilna, bit će lakše” ili “Ključ uspjeha bila 
je agresivna i pokretljiva obrana”. Za uspješno 
rješavanje obrambenih zadataka izuzetno je bitno 
da igrač, kroz obučavanje i uvježbavanje tehnike 
igre u obrani, upozna i usvoji osnovne principe 
individualne, grupne i kolektivne obrane kako bi ih 
mogao kvalitetno primijeniti, a to su principi širine, 
dubine, gustoće, postavljanja licem prema lopti, za-
tvaranja prostora za prolaz napadača prema vratima 
i zatvaranja prostora za prolaz lopte prema vratima. 
Temeljni zadatak u obuci tehnike kretanja u obrani 

je da igrač ovlada vještinom kretanja u obrambenim 
stavovima i na temelju toga kvalitetno primijeni 
sredstva individualne taktike obrane temeljene na 
osnovnim principima obrane. Ubrzavanje ruko-
metne igre dovelo je do još većih zahtjeva u smislu 
obrambenih kretanja i poštivanja osnovnih prin-
cipa. U samom početku potrebno je staviti naglasak 
na učinkovit i kvalitetan “rad nogu”, što predstavlja 
najbitniji čimbenik uspješnog izvođenja obrambene 
tehnike.

- Obrana, obrana i obrana - rekao je to nakon svog 
debija na klupi 1234 Virovitice strateg Franjo Meter.
Kako je i sam rekao, sve je u tom dijelu igre i na 
tome će se dodatno raditi u narednom razdoblju. 
Naravno, nije sve u obrani. Nakon odlaska Maje 
Kožnjak i Tamare Hudoletnjak, koje su protekle 
sezone “nosile” napad virovitičkih rukometašica, 
sav teret u tom dijelu igru pao je na Niku Deskar, 
ujedno i prvu topnicu Lavica.
- Nika je sjajna, tu nema govora, ali mislim da je 
premlada da bi nosila cijelu ekipu, da bi bila vođa. 
Nedostaje netko tko će preuzeti odgovornost i ulogu 
vođe na terenu, pogotovo kad se lomi rezultat. 
Općenito imamo mladu ekipu i čeka nas puno posla. 
Vjerujem da ćemo napredovati i da će sve to doći na 
svoje - jasan je Meter.
Lavice će u radu s ovim rukometnim stručnjakom 
i njegovom suradnicom Majom Grdić zasigurno 
puno napredovati i nadamo se dodatno dobiti na 
hrabrosti, odvažnosti i srčanosti jer bez toga ne 
ide, pogotovo u vrhunskom sportu. To je ujedno i 
jedini način da na tribine privuku gledatelje koji 
će im biti dodatni vjetar u leđa, naravno kada to 
epidemiološke mjere budu dopustile.

TABLICA 1.HRL ŽENE                                            (rezultati.com)
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Mlade 
Podravkašice 
nanijele 
Pitomačankama 
drugi ovosezon-
ski domaći poraz
U 13. kolu 2. hrvatske 
lige Sjever rukometašice 
Pitomače poražene 
su na svom terenu od 
Podravke 2 Lino rezul-
tatom 43:40. Od samog 
početka Koprivničanke 
su bile u prednosti i nisu 
je iz svojih ruku ispuštale 
ni u jednom trenutku 
susreta. Brzim kontrama 
mlade Podravkašice bile 
su superiorne. To je drugi 
domaći poraz pitomačkih 
rukometašica u ovoj 
sezoni. Najefikasnije u 
domaćim redovima bile 
su Nina Ferić i Tamara 
Štefanac, obje sa po 11 
zgoditaka.                    T. S. 

I dalje neizvjestan 
početak službene 
nogometne sezone 
u amaterskim 
ligama
Prema prošlotjednim naja-
vama službena nogometna 
sezona u 3. hrvatskoj ligi 
Sjever i 1. županijskoj 
nogometnoj ligi trebala je 
početi posljednjeg vikenda 
u veljači, ali odigravanje 
službenih utakmica 
u trećim, četvrtim i 
županijskim ligama 
nije predviđeno novim 
popuštanjem mjera Na-
cionalnog stožera civilne 
zaštite. Nogometaši će se 
morati strpjeti još neko 
vrijeme, a svi se nadaju da 
će proljetni dio nogometne 
sezone početi prvog vik-
enda u ožujku.             M. Š.

1. HNL
Hrvoje Babec 
ponovno zabio 
Šibenčanima, Gor-
ica nastavlja lov na 
vodeći dvojac
U 21. kolu Hrvatski 
Telekom 1. lige 
trećeplasirana Gorica 
na stadionu Radnik u 
Velikoj Gorici ugostila je 
šestoplasirani Šibenik. 
Momčad domaćeg strat-
ega Siniše Oreščanina 
slavila je s minimalnih 
1:0, a strijelac jedinog 
pogotka Šibenčanima bio 
je Virovitičanin Hrvoje 
Babec u 71. minuti susreta. 
Babecu, koji je odradio 
svih 90 minuta, ovo je 
drugi pogodak u dresu 
Gorice, a zanimljivo je 
istaknuti kako je prvi svoj 
zgoditak za klub postigao 
također igrajući protiv 
Šibenika u kolovozu prošle 
godine u 3. kolu 1. HNL. 
Babecova Gorica ima 
osam bodova prednosti 
ispred Rijeke i nastavlja 
svoj lov na vodeći dvojac.

T. S.

Rukometaši Slatine zaželjeli su 
se rukometa, to je sada sigurno. 
Susret 1. kola Kupa Hrvatske 
za istočnu regiju spojio ih je 
prošle srijede (10. veljače) sa 
županijskim rivalima Viro Viro-
viticom. Gotovo tri mjeseca bez 
treninga i utakmica nije se odra-
zilo na formu domaćina, barem 
je tako izgledalo na terenu. Svoje 
protivnike ispratili su iz Sportske 
dvorane Marka Marulića s 35 
pogodaka u mreži. Utakmica 
je bila riješena već u prvih de-
setak minuta. Domaćini nakon 
početnog zaostatka uzimaju 
konce igre u svoje ruke i serijom 
5:1 tjeraju virovitičkog stratega 
Damira Vašarevića na minutu 
predaha. 
U igri Viro Virovitice nije se 
promijenilo puno toga, čvrsta 
obrana Slatine na čelu s izuzetno 
aktivnim Igorom Dragojevićem 
pustila je vrlo malo šuteva, a i ono 
što je prošlo ukrotio je fantastična 
„jedinica“ domaće momčadi Lov-

ro Frajhaut. Gol za golom Slatine 
i obrana za obranom Frajhauta 
dovela je do rezultata 17:7 nakon 
prvih 30 minuta.
Drugo poluvrijeme ista priča, 
serija 4:0 za uvjerljivih 21:7 na-
kon 35 minuta igre. Do kraja sus-
reta i jedna i druga ekipa igrale 
su opušteno, što i ne čudi budući 

da Slatinčane očekuje lov na 
naslov prvaka u drugoj ligi, dok 
virovitičke prvoligaše čeka pak-
lena borba za opstanak. Semafor 
je istekom vremena pokazivao 
rezultat od 35:19, koji, s obzirom 
na epitet derbija, nitko nije 
očekivao. Uz Dragojevića i Fra-
jhauta kod Slatine u gostujućim 

redovima najviše su se izdvojili 
Dominik Sabo i Vladimir Flanjak. 
U utakmici bez ikakvog naboja 
Slatinčani su tako izborili drugi 
krug natjecanja.
Slatina: Lovro Frajhaut, Noa 
Fazekaš, Ivan Repić 6, Ivan 
Berkec 3, Zvonimir Bertić, Luka 
Miličić 5, Domagoj Bot 1, Igor 
Dragojević 2, Antonio Butorac 2, 
Ivan Lukac 1, Fran Čurić 3, Mat-
ija Lisinski 2, Benjamin Hankić 
4, Filip Mataija 1, Bojan Bočkaj, 
Martin Lukac 5, trener: Viktor 
Frajhaut.
Viro Virovitica: Marko Šulentić, 
Vladimir Flanjak 3, Tim Čevelak 
1, Hrvoje Vašarević 3, Leon 
Dujmović 1, Dominik Arsić 1, 
Mateo Mijatović, Karlo Starčević, 
Ivan Vrbančić 1, Deni Vilček, Kar-
lo Štimac, Dominik Sabo 4, An-
tonio Starčević, Toni Smutni 2, 
Marko Cingel 1, Dubravko Benko 
2, trener: Damir Vašarević.

M. Rajnović

SAMO LOŠ DAN VIRO VIROVITICE ILI NEŠTO DRUGO?

Slatinčani u županijskom rukometnom derbiju 
porazili virovitičke rukometaše s visokih 35:19

Novopridošli Mateo Brašnić Ferreira 
postigao devet zgoditaka 

1. HRL SJEVER: U DRAMATIČNOJ UTAKMICI S MAKSIMIR 
PASTELOM RUKOMETAŠI VIRO VIROVITICE OSVOJILI BOD

U susretu 13. kola 1. 
hrvatske lige Sjever u 
virovitičkoj sportskoj 
dvorani Osnovne škole 
Ivane Brlić-Mažuranić 
rukometaši Viro Viro-
vitice remizirali su pro-
teklog vikenda s Maksi-
mir Pastelom 36:36.
Prvih devet minuta gosti 
su imali minimalnu pred-
nost, a od desete min-
ute domaći rukometaši 
kontroliraju rezultat. 
Na vratima se razbranio 
Karlo Štimac, a u napadu 
su uz novopridošlog 
Matea Brašnića Ferreiru 
efikasna bila i krila Do-

minik Sabo, Dubravko 
Benko i Leon Dujmović. 
Na odmor se odlazi s 
prednošću Viro Virovitice 
20:17.

Na početku drugog 
dijela u dva navrata 
virovitički rukometaši 
imaju +4 (22:18 i 23:19). 
U idućih nekoliko minuta 
momčad iz Zagreba us-
pijeva poravnati, a od 
45. do 48. minute ima i 
minimalnu prednost. Na 
samom isteku 50. minute 
Virovitičani su ponovno 
u rezultatskoj prednos-
ti. U nekoliko navrata 
su se mogli odvojiti na 
nedostižnu razliku, ali 
nisu uspjeli.
U dramatičnoj završnici 
gosti 40 sekundi prije kra-
ja poravnavaju na 36:36. 
Nakon minute odmora 
domaća momčad nije 
uspjela postići zgoditak. 

Trener Maksimir Pastele 
Boris Nemec šest sekundi 
prije kraja traži minutu 
odmora, pokušavajući 
dogovoriti napad za pob-
jedu. Virovitičani su se 
uspjeli obraniti i na kraju 
je svaka momčad osvojila 
po jedan bod.
U domaćim redovima 
igru su nosili Mateo 
Brašnić Ferreira, Vladi-
mir Flanjak, Dubravko 
Benko i Dominik Sabo, 
a posebice u prvom di-
jelu izuzetno raspoložen 
na vratima bio je Karlo 
Štimac.
- Igrali smo protiv 
momčadi koja ima jednu 
od najboljih škola ruko-
meta u Hrvatskoj. Vidi 

se da se igrački dižemo 
i protiv jakog suparnika 
osvojili smo bod. Idemo 
dalje u našoj borbi za op-
stanak u ligi - na kraju je 
zaključio trener Viro Vi-
rovitice Damir Vašarević.
Viro Virovitica: Karlo 
Štimac (14+2), Dino 
Meter, Vladimir Flan-
jak 8, Čevelak 1, Hr-
voje Vašarević, Leon 
Dujmović 2, Dominik 
Arsić, Mateo Brašnić Fer-
reira 9 (3), Matej Oršulić, 
Ivan Vrbančić, Dominik 
Sabo 6, Marko Đeri, 
Matko Crljenić, Antonio 
Starčević, Toni Smutni 1 
i Dubravko Benko 9 (1). 
Trener. Damir Vašarević.

M. Šolc

• Igrali smo protiv momčadi koja ima jednu od najboljih škola rukometa u Hrvatskoj. Vidi se da se igrački 
dižemo i protiv jakog suparnika osvojili smo bod. Idemo dalje u našoj borbi za opstanak u ligi, na kraju je 
zaključio trener Viro Virovitice Damir Vašarević.

TABLICA 1. HRL SJEVER                                                (hrs.hr)
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PROJEKTI
MASTER PLAN FUNKCIONALNE REGIJE ISTOČNA HRVATSKA OSNOVA ZA DALJNJI RAZVOJ PROMETA

Kvaliteta prometa utječe na razvoj urbanih sredina i 
gospodarstva na njihovom području 
Tijekom dvije godine tvrtka 
UMiUM d.o.o. iz Zagreba, 
Građevinski fakultet Sveučilišta 
u Zagrebu, PNZ svetovanje 
projektiranje d.o.o. iz Ljubljane 
radili su na izradi prometnog 
Master plana funkcionalne 
regije Istočna Hrvatska, a  
Razbor d.o.o iz Zagreba pružao 
je savjetodavne usluge. Riječ je o 
strateškom dokumentu kojemu 
je cilj poboljšati prometnu 
dostupnost cijelog područja kroz 
razvoj učinkovitog prometnog 
sustava koji će odgovarati 
potrebama gospodarstva 
i stanovnika na prostoru 
funkcionalne regije Istočna 
Hrvatska, a koja obuhvaća 
geografski prostor pet županija: 
Virovitičko podravsku, Osječko-
baranjsku, Vukovarsko-
srijemsku, Požeško-slavonsku 
i Brodsko-posavsku županiju 
koje su županije partneri.
- Master plan bi kao takav 
trebao biti osnova za daljnji 
razvoj prometa u predmetnoj 
funkcionalnoj regiji, a samim 
time i u Virovitičko-podravskoj 
županiji. On je definitivno 
osnova za daljnje planiranje 
razvoja urbanih sredina i 
urbanog razvoja općenito cijele 
regije, samim time i gospodarske 
priče, jer znamo da promet nije 
sam sebi svrha nego je tu da 
podrži gospodarske aktivnosti, 
a onda da pruži adekvatne i 
učinkovitije vidove i načine 
putovanja za građane – rekao 

je Ivica Perica, vlasnik i direktor 
tvrtke UMiUM te naglasio 
njegovu ulogu u povlačenju EU 
sredstava.

OSNOVA ZA PROMJENE 
- On je definitivno osnova za 
povlačenje EU sredstava i kao 
takav je sufinanciran iz EU. U 
principu glavnina tih stvari koje 
su navedene u Master planu su 
već usklađene s Nacionalnom 
strategijom razvoja prometnog 
sustava i kao takav će biti 
prihvatljiv za sufinanciranje iz 
EU sredstava. Znači to je jedan 
veliki korak i bitan „milestone“ u 
samom povlačenju EU sredstava 

- naglasio je Perica.
Projekt „Prometni Master plan 
funkcionalne regije Istočna 
Hrvatska“ vrijedan je ukupno 
6.618.000 kuna, a prijavila ga 
je  Agencija za regionalni razvoj 
Virovitičko-podravske županije 
VIDRA. Nositelj izrade Master 
plana je Virovitičko-podravska 
županija.
Razvoj prometnog sustava 
u Republici Hrvatskoj 
smatra se izuzetno važnim za 
ekonomski i socijalni rast, kao 
i za međunarodnu povezanost. 
Prometni sustav koji se sastoji 
od prometne infrastrukture te 

organizacije i upravljanja njome 
instrument je regionalnog 
razvoja koji pokreće razmjenu 
dobara te bolju pristupačnost 
svim ekonomskim, 
zdravstvenim, turističkim i 
ostalim sadržajima. 

POTREBNA NOVA 
ULAGANJA 

Tako je  izrađena i usvojena 
Strategija prometnog razvoja 
Republike Hrvatske od 2017. 
do 2030. godine koju je Vlada 
Republike Hrvatske donijela na 
sjednici održanoj 24. kolovoza 
2017. godine. Navedenom 
Strategijom Hrvatska je 
podijeljena na šest funkcionalnih 
regija koje karakterizira visoka 
razina prometne interakcije 
unutar njihovog prostora: 
Središnja Hrvatska, Istočna 
Hrvatska, Sjeverni Jadran, 
Sjeverna Dalmacija, Središnja 
Dalmacija, Južna Dalmacija.
Kada je riječ o dosadašnjem 
ulaganju u prometnu 
infrastrukturu na području 
Istočne Hrvatske, Perica 
ističe kako rezultati nisu 
zadovoljavajući.
- U proteklom razdoblju nije 
se previše ulagalo u prometnu 
infrastrukturu. Ulagalo se u 
autoceste na području cijele 

Hrvatske, ali su drugi vidovi 
zanemareni. Željeznička 
infrastruktura je poprilično 
zaostala i sada vidimo da se u 
posljednjih nekoliko godina 
pokušava uhvatiti korak i u 
tom segmentu. Smatramo da bi 
se također trebalo poraditi na 
lokalnim i županijskim cestama. 
Za samu Viroviticu i Virovitičko-

podravsku županiju brza cesta 
prema Zagrebu je nešto što bi 
zasigurno pomoglo u razvoju 
ovoga kraja, stoga vjerujem da 
će se nastaviti u tom smjeru da 
ona uistinu bude u dogledno 
vrijeme i izgrađena - istaknuo 
je Perica. 

• On je definitivno osnova za daljnje planiranje razvoja urbanih sredina i urbanog razvoja općenito cijele regije, samim time i gospodarske 
priče, jer znamo da promet nije sam sebi svrha nego je tu da podrži gospodarske aktivnosti, a onda i da pruži adekvatne i učinkovitije vidove i 
načine putovanja za građane, rekao je Ivica Perica, vlasnik i direktor tvrtke UMiUM.

se u hotelu Kurija 
Janković.

- Važno je naglasiti 
da su polaznicima koji 

pohađaju ovo ospo-
sobljavanje osigurani svi 

potrebni materijali za rad, tako 
da oni ne snose nikakve dodatne 
troškove. Zbog cijele situacije s 
pandemijom podijeljeni su u neko-
liko grupa i napravljen je raspored 
kako bi se mogle ispoštovati sve 
epidemiološke mjere koje su od 
nas zatražene. Brojni polaznici 
koji su nam se prijavili na kraju su 
nažalost morali odustati što zbog 
straha, što zbog nemogućnosti 
dolaska na same edukacije, ali evo 
na kraju smo zadovoljni i broj po-
laznika je zapravo vrlo lijep - dodao 
je ravnatelj Ivoš.
Što se zapravo uči i što zapravo jest 
zanimanje specijalist sommelier 
otkrio nam je jedan od predavača 

na ovom projektu, inače prvostup-
nik ekonomije smjera gastronomi-
je i restoraterstva Davor Skender.
- Naše polaznike učimo o samom 
procesu proizvodnje vina, od bi-
jelih, rose vina, pjenušaca, pa sve 
do nekih specijalnih vrsta vina. 
Oni se zapravo ovdje obučavaju 
tek za prvi korak koji se mora 
prijeći kako bi postali profesion-
alni somelieri. Kod vina postoje 
primarne, sekundarne i tercijarne 
arome i mirisi. Možemo isto tako 
primijetiti i razne varijacije, je li 
ono zrelo, je li zeleno, uspoređuju 
se razni okusi, tu je i praktični dio 
o tome kako se vina otvaraju, kako 
se ona poslužuju… Sve je to jedna 
jako dobra cjelina koja im pomaže 
u daljnjem napredovanju - rekao 
je Davor Skender.

ZADOVOLJNI 
POLAZNICI 

Zadovoljstvo ovim programom iz-

razili su i polaznici. Jedna od njih 
je i Marija Pokupić. 
- Inače sam po struci farmaceut, ali 
budući da moj otac ima vinograd 
od mojeg rođenja, cijeli život 
sam zapravo u vinogradarstvu. 
Htjela sam povećati svoje znanje 
i odlučila sam se prijaviti na ovo 
osposobljavanje kako bih se mogla 
dalje obrazovati u tom smjeru, 
povećati kvalitetu već postojećeg 
vina koji proizvodimo u našem vi-
nogradu i na taj način pomoći ocu. 
Nadam se da ću u svemu tome i 
uspjeti - rekla je Marija.
Istog mišljenja je i Leo Vernik 
iz Virovitice koji je po struci 
elektrotehničar, ali će u svoj 
životopis uskoro upisati i some-
lierstvo.
- Za ovaj program saznao sam 
preko prijatelja. Dvije godine 
proveo sam radeći kao kuhar na 
Hvaru i u Dubrovniku, tako da 

sam u određenoj mjeri i upoznat s 
ugostiteljstvom, a znanje o vinima 
zasigurno će pridonijeti tome uko-
liko se istim stvarima budem bavio 
i dalje. Što se tiče svih stvari koje 
učimo, one nisu ni teške ni na-
porne, sve ovisi o tome koliko si 
zainteresiran ili ne, tako da svima 
koji se žele baviti ovime, savjetu-
jem da se prijave i nauče mnoštvo 
novih stvari kao što smo ih i mi 
naučili - dodao je Leo.
A prilike će još biti. Prema riječima 
ravnatelja Josipa Ivoša iz ovog 
projekta nastale su i brojne surad-
nje koje će se nastojati proširiti i 

realizirati u bližoj budućnosti.
- Stvorili smo dobru surad-
nju s Turističkom zajednicom 
Virovitičko-podravske županije i 
nadam se da će se i nakon završetka 
ovog EU projekta nastaviti s ospo-
sobljavanjima mladih ljudi i onih 
koji su uključeni u ugostiteljsku i 
turističku ponudu naše županije 
kroz ovaj program koji će ostati 
trajno u školi - zaključio je.

• Naše polaznike učimo o samom procesu proizvodnje vina, od bijelih, rose vina, pjenušaca, pa sve do nekih specijalnih vrsta vina. Oni se ovdje zapravo 
obučavaju tek za prvi korak koji se mora prijeći kako bi postali profesionalni somelieri. Kod vina postoje primarne, sekundarne i tercijarne arome i mirisi. 
Možemo isto tako primijetiti i razne varijacije, je li ono zrelo, je li zeleno, uspoređuju se razni okusi, tu je i praktični dio o tome kako se vina otvaraju, kako 
se ona poslužuju… Sve je to jedna jako dobra cjelina koja im pomaže u daljnjem napredovanju, rekao je Davor Skender.

Polaznici se obučavaju za prvi korak koji se mora proći 
kako bi postali profesionalni somelieri

U SREDNJOJ ŠKOLI STJEPANA SULIMANCA U PITOMAČI POLAZNICI UČE ZA MASTERA SOMMELIERA 

Lakše do posla uz nova znanja o proizvodnji, vrstama i posluživanju vina 
U Srednjoj školi Stjepana Suli-
manca u Pitomači i ovih je dana 
radno. Naime, navedena škola 
nositelj je projekta Master Som-
melier u kojem zajedno sa svojim 
partnerima Srednjom školom 
„Stjepan Ivšić“ iz Orahovice, ho-
telom Kurija Janković te tvrtkom 
Terra slavonica d.o.o. iz Virovitice 
osposobljava nezaposlene kandi-
date do 25 godine života za zani-
manje specijalist sommelier. 
Riječ je o projektu čija vrijednost 
iznosi 1.888.585,25 kuna i koji se 
u potpunosti financira sredstvima 
iz Europskog socijalnog fonda 
kroz poziv na dostavu projektnih 
prijedloga „Poboljšanje pristupa 
ranjivih skupina tržištu rada u 
sektoru turizma i ugostiteljstva“, 
a posrednička tijela na projektu 
su Ministarstvo turizma i Hrvatski 
zavod za zapošljavanje.
- Cilj projekta koji 
je započeo prije 
nepune dvije 
godine bilo je 
o s p o s o b l j a -
vanje socijalno 
ugroženih sk-
upina. U našem 
slučaju to su 
mladi ljudi do 25. 
godine života koji 
su nezaposleni kako 
bi ih se kroz osposoblja-
vanje, odnosno nakon njega bolje 
pripremilo za tržište rada i kako 
bi se oni sami nakon njega mogli 
uključiti u hrvatsku turističku po-
nudu kao gotovi djelatnici. Ospo-
sobljavanje se provodi u trajanju 
od 150 sati, a čak polovina toga 
bit će praktična nastava kojoj smo 
posvetili puno pažnje - izjavio je 
ravnatelj škole Josip Ivoš.

PROŠLO GA VIŠE OD 40 
POLAZNIKA 

Program je do sada obrazovao 
nešto više od 40 polaznika koji 
teorijski dio nastave pohađaju u 
školama u Pitomači i Orahovici, 
a praktični dio nastave održava 

Ravnatelj škole Josip Ivoš Leo VernikMarija Pokupić
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Oglasi
PRILOG VIROVITIČKOG LISTA

PRIMAJTE Virovitički list na svoju kućnu adresu. 
Pretplatite se ili obnovite pretplatu • 033/740-000

Rok za prijem malih oglasa i javnih zahvala je ponedjeljak, 1. ožujka, do 12 sati. Idući 
broj Virovitičkog lista izlazi 4. ožujka.

VAŠ GLAS
ČITA VAŠ OGLAS

060 515 515
PRODAJEM kuću u Virovitici, Kraševo 
naselje ili mijenjam za manji stan u Virovitici, 
certifikat P-721 2014 521. Mob. 091/598-
4561.
............................................................................
PRODAJEM gradilište u Virovitici 966 m2, 
na kojem se nalazila stara kuća. Gradilište 
je udaljeno pet minuta hoda od centra grada 
u Ilićevoj ulici 28. Mob. 098/9900-799, 
098/232-548.
............................................................................
PRODAJEM katnicu u Virovitici  od oko 250 
m2 ili ju mijenjam za dvosobni stan u Zagrebu. 
Mob. 098/271-723.
............................................................................
PRODAJEM kuću katnicu u bivšem Kraševom 
naselju u Virovitici, etažno centralno grijanje, 
B energetski certifikat ili zamjena za manji 
stan uz nadoplatu. Mob. 098/170-3457.
............................................................................
PRODAJEM kuću namještenu u Suhopolju 
Ivana Mažuranića 17, 72m2, sve komunalije, 
voda, struja, plin, klima. Jedno staro jutro 
okućnice, ograđeno, 1/2 jutra zasađenih oraha. 
Cijena 32.000 eura. Mob. 098/995-3885.
............................................................................
PRODAJEM dizalicu trofaznu, mješalicu 
motornu, građu polovnu i daske 1 i 3/4 cola. 
Mob. 091/766-2801.
............................................................................
PRODAJEM ispravan štednjak 2 plin 2 struja, 
rerna, cijena 200 kn. Mob. 098/9633-966.
............................................................................
ŽENA brza i uredna čisti kuće i stanove ili 
pegla, čuvanje djece ili starijih. Mob. 091/917-
4801.
............................................................................
PRODAJEM šumu agacije 2600 hvati, u 
Vukosavljevici u trajno vlasništvo, mjesto 
Trska. Mob. 098/9455-182.
............................................................................
ŽENA brza i uredna nudi usluge čišćenja kuće, 
peglanja ili čuvanje starijih ljudi ili djece. Mob. 
091/917-4801.
............................................................................
PRODAJEM stan i kuću u centru grada, 
iznajmljujem stan. Mob. 098/504-185.
............................................................................
KUPUJEM ornicu, Virovitica i bliža okolica. 
Mob. 099/823-1474.
............................................................................
PRODAJEM stan površine 62 m2 u Virovitici, 
Pejačevićeva ulica ili mijenjam za manji u 
Virovitici. Mob. 095/594-3068.
............................................................................
PRODAJEM vikendicu, voćnjak i vinograd 
u Novoj Bukovici sve legalizirano. Mob. 
099/406-4316.
............................................................................
PRODAJEM utovarivač stajskog gnojiva, 
prikolicu za stajnjak 4t, prešu za kocka bale, 
plug 14 coli, traktor 94.g., mlin čekićar runi i 
melje. Mob. 095/585-9277.
............................................................................
PRODAJEM traktor 91.g. ima frezu i plug, 
šumsku i običnu prikolicu, pali se na ključ. 
Tel. 684-404.
............................................................................

PRODAJEM inox kadice za sudoper, papige 
tigrice, mlade pijevce. Mob. 099/647-8038.
............................................................................
PRODAJEM tri nazimice do 80 kg, dvije poni 
kobile, tri šteneta tornjaka, Uno za dijelove, 
prikolicu za prijevoz stoke. Opel Astru 1.4 
benzin. Mob. 098/521-453.
............................................................................
PRODAJEM sušaru 105 rama, tri godine 
stara, sušena kamilica u njoj, bređe junice 
simentalske, sadilice za duhan, rolobalirku, 
muško tele. Mob. 095/551-1286.
............................................................................
PRODAJEM nazimicu 180 kg. Mob. 099/206-
5140.
............................................................................
PRODAJEM šumsku prikolicu, plug dvobrazni. 
Mob. 091/484-4055.
............................................................................
PRODAJEM dva janjeta za hranit na dudu, 
domaća jaja, svinjsku mast. Tel. 777-132.
............................................................................
PRODAJEM prasce do 30 kg, sok od aronije. 
Mob. 099/561-3401.
............................................................................
PRODAJEM prikolicu 3 t, slamu u balama, 
poteznicu, drljaču, sjetvospremač, prikolicu 
za stoku. Tel. 787-747.
............................................................................
PRODAJEM svinju oko 110 kg. Tel. 787-604.
............................................................................
PRODAJEM suprasnu nazimicu, nerasta 
oko 200 kg, kupujem 50 bala otave. Mob. 
098/917-0937.
............................................................................
PRODAJEM guseni kamin kao novi, kupujem 
kipericu oko 3 tone. Tel. 555-048.
............................................................................
PRODAJEM dvoje prasaca. Tel. 770-034.
............................................................................
PRODAJEM traktor imt 565 nova linija. Tel. 
543-500.
............................................................................
PRODAJEM utovljene piliće 11 kn/kg. Tel. 
543-225.
............................................................................
PRODAJEM kuću u  Lukaču. Mob. 098/763-
678.
............................................................................
PRODAJEM višenamjenski monofazni stroj 
za brušenje, stol za dnevni boravak, muške 
cipele smeđe kožne, stolić za računalo, stol na 
razvlačenje, bojler fasadni. Mob. 095/548-
7578.
............................................................................
PRODAJEM dva traktora Deitz u dobrom 
stanju, bočnu kosu za traktor, agregat za struju 
7 kw, plastenik 80 x 8 m. Mob. 098/902-
9644.
............................................................................
PRODAJEM malčer, prikolicu za stajski gnoj, 
plugove, roto brane, sijačicu za žito, prikolicu 
6 t, korpu za prednji utovarivač, roto kosu, 
pauk, sakupljač. Mob. 098/922-6088.
............................................................................
PRODAJEM traktorsku prikolicu 4 tone, 
sjetvospremač, traktorsku runilicu. Mob. 
099/732-5502.
............................................................................

BESPLATNI MALI OGLASI
DO DESET RIJEČI

Kuće

Stanovi

Vozila

Poslovni prostor

TEKST OGLASA (MOLIMO UPISATI ČITKO, VELIKIM TIS-
KANIM SLOVIMA, IZMEĐU RIJEČI OSTAVITI RAZMAK) 
- MOŽE SE ODNOSITI SAMO NA JEDAN PREDMET ILI US-
LUGU.

PODACI O OGLAŠIVAČU

IME I PREZIME

TELEFON

ADRESA

OIB

POTPIS

Oglasi s više od deset riječi neće biti objavljeni. Kupon za besplatne male 
oglase odnosi se samo na navedene rubrike (molimo označiti rubriku). Kupon 
s oglasom treba stići u redakciju najkasnije do utorka u 12.00 sati (poštom 
ili osobno). 

BR. 3251/52 I 18. 2. 2021.

Poznanstva

Poljoprivreda

Ostalo

SLUŽI SAMO ZA POTREBE UREDNIŠTVA

Kupon vrijedi samo do 
izlaska sljedećeg broja.

CJENIK
1. MALI OGLAS 
- do 15 riječi                10,00 kn

- svaka daljnja riječ                               1,00 kn

- u okviru                                            20,00 kn

2. MALI OGLAS SA SLIKOM 

(6 x 4,5 cm)                                          20,00 kn

3. MALI OGLAS S kuponom 

iz Virovitičkog lista                    BESPLATNO

U CIJENU JE UKLJUČEN PDV!

PRETPLATNIČKI KUPONPRETPLATNIČKI KUPON

Za �zičke osobe akcijska cijena samo 99 kn  

12 MJESECI - inozemstvo (cijena 800 kn)

Ime: ............................................................. Prezime: .................................................................
OIB. ..................................................................................................................................................
Ulica i broj:...................................................................................................................................
Mjesto: ......................................................... Poštanski broj: ...................................................
Država: ..........................................................................................................................................
Kupon pošaljite na adresu: “Virovitički list”, Rusanova 1/9, 33000 Virovitica
Poštom ćete primiti uplatnicu a dokaz o uplati pošaljite poštom ili mailom (racun@icv.hr)

PRODAJEM kukuruz. Tel. 771-481.
............................................................................
PRODAJEM sijeno u rolo balama, suhi 
kukuruz. Mob. 099/578-0582.
............................................................................
PRODAJEM debele svinje. Tel. 548-010.
............................................................................
PRODAJEM gajbu za piliće sklopivu, Maja 12 
peć, mlin, stol, dvije klupe, kotao prekretač, 
zečinjak, korito. Mob. 098/942-1601.
............................................................................
TRAŽIM suradnika za izdavanje knjige 
vjerskog sadržaja. Mob. 091/981-2424.
............................................................................
PRODAJEM ječam oko 500 kg, špricu za 
traktor 350 l, sadilicu za kukuruz, dvije 
poteznice, traktor imt 539, 89.g. Mob. 
098/902-7393.
............................................................................
PRODAJEM sijeno i slamu i lucernu u 
kocka balama, svinje može i polovice. Mob. 
099/782-7841.
............................................................................
PRODAJEM banzeng sa kardanom i motorom. 
Mob. 097/672-7480.
............................................................................
PRODAJEM nekorišten umivaonik i pipu, 
klimu. Tel. 730-198.
............................................................................
PRODAJEM top za kobasice, dječji romobil. 
Mob. 091/168-1982.
............................................................................
PRODAJEM špricu 350 l, tanjuraču olt, plug, 
prozore metalne ustakljene bez štokova, 
plastične rolete kao nove. Mob. 098/619-
502.
............................................................................
PRODAJEM gradilište sa temeljima u 
Milanovcu. Mob. 091/736-1148.
............................................................................
PRODAJEM željezni čardak 10,5 m, tanjuraču, 
sjetvospremač. Mob. 095/582-1345.
............................................................................
PRODAJEM alu felge i gume 155 13 70, 
osovinu gornju i donju za cirkular, tri klinasta 
remena. Tel. 732-023.
............................................................................
PRODAJEM elevator 8 m sa elektromotorom, 
sadilicu za duhan, drljaču, komušač, špricu 
330 l. Tel. 714-676.
............................................................................
PRODAJEM sijačicu za žito, runjač za 
kukuruz. Mob. 091/606-0632.
............................................................................
PRODAJEM kombi bojler Bosh, strujni bojler 
Gorenje. Mob. 098/609-296.
............................................................................
PRODAJEM povoljno vanjske gume polovne 
600 x 16. Tel. 031/605-078.
............................................................................
PRODAJEM kombajn Far. Mob. 098/914-
9683.
............................................................................
PRODAJEM svinju oko 190 kg. Tel. 739-
202.
............................................................................
PRODAJEM kuću u Sladojevačkom Lugu, 
visoka prizemnica, opremljena. Gume 205 
55 16 sa alu felgama, suđuk od govedine i 

Za sve informacije potražite nas na 

Facebooku pod “Dom Baturina“ 
internet stranici baturina.hr ili 

na broj telefona 033/618-800 ,
mob. 099/215-3722

Baturina – više od 20 godina posvećeni 
vašem zdravlju i kvaliteti života!

ovčetine. Mob. 091/582-2367.
............................................................................
PRODAJEM muško magare. Mob. 092/187-
9109.
............................................................................
PRODAJEM dva nerasta oko 120 kg. Tel. 782-
736.
............................................................................
PRODAJEM berač, prikolicu. Tel. 546-186.
............................................................................
PRODAJEM odojke. Mob. 099/808-5196.
............................................................................
PRODAJEM manji vinograd i voćnjak sa 
vikendicom, legalizirano. Tel. 722-505.
............................................................................
PRODAJEM mlin, plug, kupujem muškog zeca 
Njemačkog šarca. Tel. 787-207.
............................................................................
PRODAJEM šivaću mašinu, pisaću mašinu, 
tlakomjer, luster, kauč, značke i još dosta toga. 
Mob. 091/566-5454.
............................................................................
PRODAJEM svinju oko 130 kg. Tel. 774-108.
............................................................................
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RADIO VIROVITICA
MARKETING

Tel.: 033/740-000
marketing icv.hr@

MALI OGLASI
SVAKOG RADNOG DANA U 11
SUBOTOM U 10.45

Tel.: 060/515-515
Cijena usluge: tel. 3,49 kn/min

mob. 4,78 kn/min, PDV uključen

Informativni centar Virovitica d.o.o.
Rusanova 1/IX, Virovitica,
OIB:01156745523

HT d.d. Savska c 32 Zagreb,
tel. 0800 1234, OIB: 81793146560

Poštovani čitatelji,
uspomene na vaše najmilije koji 

više nisu s vama i dalje žive 
u vašim sjećanjima. 

Podijelite ih s rodbinom, prijateljima 
i znancima, putem sjećanja, 

posljednjih pozdrava i zahvala. 

U rubrici SJEĆANJA 
objavljivanje teksta (pjesme, riječi) 

iznosi 40 kuna, 
a uspomene s fotografijom 50 kuna.

Sjećanja možete poslati i 
mailom: racun@icv.hr  

SJEĆANJA

TUŽNO SJEĆANJE
na

mr. ZVONKA LAŠKARINA
15. II. 1999. - 15. II. 2021.

Hvala svima koji Te nisu
 zaboravili.

Tvoji najmiliji

Hrvatski duhani
Osječka 2, 33 000 Virovitica

TUŽNO SJEĆANJE

ANKA FEKETIJA
16. II. 2005. - 16. II. 2021.

IVAN (KIĆO)
FEKETIJA

7. III. 2016. - 7. III. 2021.

Uvijek ćete živjeti u našim srcima.

Vaši najmiliji

PRODAJEM sjetvospremač, prasilište, 
sjemenski krumpir. Tel. 775-281.
............................................................................
PRODAJEM VW Golf 6 1.6, 2012.g., 4 čelične 
felge. Mob. 098/936-3866.
............................................................................
PRODAJEM ovce s malim janjcima. Mob. 
098/506-736.
............................................................................
PRODAJEM zob i suncokret. Tel. 787-488.
............................................................................
PRODAJEM Opel Corsu C 2003.g., 
poljoprivredne strojeve razne. Mob. 098/763-
538.
............................................................................
PRODAJEM bicikle razne i dijelove za bicikle. 
Mob. 092/119-5811.
............................................................................
PRODAJEM dvije zečice i zeca. Tel. 780-
065.
............................................................................
PRODAJEM motornu pilu Stihl. Mob. 
098/271-644.
............................................................................
PRODAJEM svinje landrac. Tel. 549-034.
............................................................................
PRODAJEM dječji kinderbet. Mob. 099/489-
7092.
............................................................................
PRODAJEM  kuću ukupna stambena i 
dvorišna površina 437 m2, Virovitica. Mob. 
099/887-8510.
............................................................................
PRODAJEM BMW 5 2016.g. ili mijenjam za 
jeftinije vozilo ili traktor. Mob. 098/519-
060.
............................................................................
PRODAJEM slamu, sijeno. Tel. 777-148.
............................................................................
PRODAJEM rasipač 350 kg, kosu za zetor. 
Mob. 098/409-248.
............................................................................
PRODAJEM domaće mlade kokoši nesilice i 
pijevce, rolo bale sijena i slame, suhi kukuruz 
u zrnu. Mob. 097/618-3677.
............................................................................
PRODAJEM razne knjige, policu masiv za 
knjige poklanjam uz knjige, razne sadnice. 
Mob. 098/325-180.
............................................................................
PRODAJEM vinograd u Sv. Đurđu 250 panjeva, 
voćke vikendica sa svim komunalijama. Kuću 
u centru katnicu plus poslovni prostor 70 m2, 

useljivo, legalizirano. Mob. 098/915-5101.
............................................................................
KUPUJEM runilicu za kukuruz, motokultivator 
sa priključcima. Mob. 091/555-6761.
............................................................................
PRODAJEM berač jednoredni. Mob. 
098/139-0603.
............................................................................
PRODAJEM gume za prikolicu sa felgama sa 6 
rupa. Tel. 048/896-081.
............................................................................
PRODAJEM svinju 200 kg, zečeve, rasipač 
umjetnog, sadnice oraha, Mercedes E220 
99.g., motorić za dijelove, crijep, peći Maja 12, 
gume ljeto zima, felge alu. Tel. 731-217.
............................................................................
PRODAJEM Nissan Terrano 2,7 tdi 98.g., 
traktor 71.g., motor Yamaha. Mob. 098/198-
6619.
............................................................................
KUPUJEM mali traktor kosilicu može i u 
neispravnom stanju. Tel. 621-042.
............................................................................
PRODAJEM polovni crijep 2000 kom, nove 
drvene šarafe za stolarsku klupu, novu vodilicu 
za motornu pilu, gradilište u Virovitici. Tel. 
730-447.
............................................................................
PRODAJEM brnaču 4 krila, tanjuraču, traktor 
s kabinom opremljen za šumu, Tamić, metalna 
garažna vrata, kapiju sa dva krila. Kupujem 
bagremovu šumu u okolici Orahovice. Mob. 
095/534-4010.
............................................................................
PRODAJEM kombinirani stroj za obradu 
drveta. Mob. 091/514-3310.
............................................................................
PRODAJEM prikolicu samoutovarnu, elevator 
8m, muzilicu Vitreks, kosilicu bočnu, dvije 
Lade. Tel. 684-300.
............................................................................
PRODAJEM kosilicu samohodnu, traktor 
Zetor. Mob. 092/237-6189.
............................................................................
PRODAJEM kokoši nesilice. Mob. 098/992-
0833.
............................................................................
KUPUJEM krave, junice i telce za obradu. 
Mob. 099/400-0350.

............................................................................
PRODAJEM Passat 1.9 tdi 94.g., prasce. Mob. 
095/366-6705.
............................................................................
PRODAJEM polovni tv Vivax 82 cm, star 2 
godine. Mob. 099/198-6586.
............................................................................
PRODAJEM gume sa alu felgama 185 65 14, 4 
rupe. Mob. 091/523-1799.
............................................................................
KUPUJEM pastira za ograde, čuvara za žicu, 
domaće kokoši, tražim malog psića ako netko 
poklanja. Mob. 099/518-2721.
............................................................................
PRODAJEM apn 6 bez papira i dijelovi uz 
njega. Tel. 770-143.
............................................................................
PRODAJEM boce i opremu za autogeno 
varenje. Mob. 098/979-3229.
............................................................................
KUPUJEM oranicu ili livadu Virovitica i 
okolica. Mob. 099/823-1474.

IN MEMORIAM

DOMAGOJ MARKOTIĆ
25. II. 1990. – 25. II. 2021.

Vrijeme prolazi. Tvoj plemeniti lik 
i dobrota uvijek ostaju s nama.

Vječno ćeš živjeti u našim srcima, 
jer voljeni nikada ne umiru.

Tvoji najmiliji
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Željka Franov, Križ

KRV S NEBESA
Krvava kiša iz vedra neba. Gore, iznad bijelih 
rebara Arene, Mjesec je sve mlađi i Venera uz 
njega sjaji.
Objava na Twitteru
Jedan od komentara:
napušena si ...
Odgovor na komentar:
Nope. Nisam. Neke jeb... crvene kapljice mi na 
ekranu. Btw, izbacili me iz kina jer sam tipkala po 
mobu. Seronje ...

NACIONALNA  EVIDENCIJA 
NESTALIH OSOBA

MIHOČEVIĆ-BUJIĆ, BILJANA
Datum nestanka: 2.10.2019.
Mjesto nestanka: Gospić

mirna-lika.com

Dragi sugrađani,
Nestala je naša draga učiteljica Bilja (Biljana 
Mihočević-Bujić) te vas ovim putem molimo za 
pomoć. Svaka informacija je bitna. Ukoliko ste 
nešto vidjeli ili nešto znate, nazovite...

PMF, Studij biologije, 
Opća ekologija

Utihnuli su, samo decibel ili dva, glasovi stude-
nata druge godine kad je u predavaonicu ušao 
prof. dr. sc. Mitja Konjević.
- Društvo, danas ćemo se zabavljat’! Ići ćemo na 
teren, a nećemo izać’ odavde.
Žamor se ponovo pojačao.
- Nemojte se toliko čudit’. U ovo vrijeme 
napredne tehnologije… - prof. dr. sc. M. K. se 
nasmijao kroz nos. – Svi ste čuli za donacije i što 
smo nabavili s tom lovom…
Okrenuo je leđa svojim studentima. Bijelo platno 
pričvršćeno na zid iza katedre povukao je prema 
dolje i tako ga razmotao u veliki ekran.
- Gdje smo ono stali? Ah, da… Našlo se nešto 
novca za ovo!
Uključio je projektor i osvijetlio platno. Ne 
sjedajući, nagnuo se nad laptop i kliknuo nekoliko 
puta mišem. Na platnu se prvo pojavilo polje 
visoke trave žutog cvata.
- Naši vrijedni asistenti na terenu su za vas i 
koriste novi dron. Ako ne znate, ovo je solidago 
canadiens, jedna od invazivnih.
Prigušeni vriskovi i glasni uzdasi pokrenuli su 
prof. dr. sc. M. K. da podigne pogled. Izbuljene 
oči studenata natjerale su ga da se okrene prema 
platnu.
- Jebemt--

MISTERIOZNO TIJELO U 
VISOKOJ TRAVI

Piše Roko Pintur, 
četvrtak, 10. 10. 2019 u 11:08

Na za sada još neutvrđenoj lokaciji uočeno je 
tijelo mrtvog muškarca. Iz priloženih fotografija 
(slike su nejasne jer je čitatelj fotografirao pro-
jekciju snimke drona na bijelo platno) vidljivo 
je da je riječ o odrasloj, muškoj osobi koja leži 
u travi. Položaj tijela pokazuje da su udovi 
slomljeni, a na odjeći se vide velike tamne mrlje, 
najvjerojatnije od krvi. Policija je obaviještena te 
ćemo, s obzirom na neobičan način otkrića tijela, 
s velikim interesom pratiti tijek istrage.

Foto: čitatelj 24sata
net.hr

Čitanje, a posebice pisanje njeguje i potiče i virovitički ogranak 
Matice hrvatske. Vodeći se time da potaknu i druge na uživanje 
u pisanoj riječi došli su na ideju raspisati natječaj za kratku 
kriminalističku priču. Natječaj je organiziran i proveden prošle 
godine, a nosio je naziv „Kristalna pepeljara“ po romanu jed-
noga od najplodonosnijih hrvatskih pisaca kriminalističkoga 
romana Milana Nikolića (1924. – 1970.), ujedno i dragoga nam 
„virovitičkoga Simenona“, koji je neke od svojih najdojmljivijih 
rečenica zapisao upravo u okrilju virovitičkoga doma. Slijedeći 
trag koji je Nikolić ostavio u žanru kriminalističkoga romana, 

Ogranak je pokrenuo ovaj natječaj iz kojeg je proizašlo mnoštvo 
zanimljivih i posebnih priča. 
Peteročlano povjerenstvo u sastavu prof. dr. Vinko Brešić, pred-
sjednik i članovi Vlasta Golub, prof., Marina Mađarević, prof., 
Ivana Vidak, prof. i Mirjana Vodopić, prof., nisu imali nimalo lak 
zadatak, odabrati tri najbolje priče. 
Nagrađene i pohvaljene priče Međunarodnog književnog 
natječaja „Kristalna pepeljara“ za najbolju kriminalističku priču 
2020.: 
1. „Dragi dnevniče“ autorice Marije Hardi.

2. „Krv s nebesa“ autorice Željke Franov iz Križa
3. „Vječna slava pripovjedača“ autora Marija Šimudvarca iz 
Oroslavlja
4. „Peta je presudila“ autorice Marice Žanetić Malenice iz Splita 
(pohvaljena priča)
Njihove priče donosimo vam u nastavcima u našem tjedniku 
Virovitičkom listu. Ű ovom broju donosimo vam priču Željke 
Franov iz Križa “Krv s nebesa”. 

R. T. K., Ilustracija: Freepik 

OBJAVLJUJEMO NAJBOLJE KRATKE KRIMINALISTIČKE PRIČE IZ NATJEČAJA “KRISTALNA PEPELJARA“

“Krv s nebesa“  poput puzzlea slaže jedinstvenu priču 
skrivenu u bespućima društvenih mreža

12:00 10. 10. 2019 Autor: W.C.F.
JOŠ JEDAN DOKAZ O OTMICAMA 

VANZEMALJACA?
Iako to možda zvuči nevjerojatno, danas ot-
kriveno tijelo usred polja visoke trave, moglo bi 
biti dokaz da su otmice vanzemaljaca istina te 
da se otmice ne događaju samo u Sjedinjenim 
Državama već i u našem susjedstvu.
Na još neutvrđenoj lokaciji u okolici Zagreba 
pronađeno je tijelo te se iz snimke dobivene 
dronom (moja je slobodna procjena da je visina 
drona bila oko 30 metara) vidi da tijelo leži usred 
polja guste, visoke trave. Kako ne postoje tragovi 
vozila ili ljudskog kretanja već su visoke i jake 
biljke netaknute, logično je objašnjenje da je 
tijelo bačeno iz zraka. S koje visine, teško je 
reći, no izvori bliski autoru potvrđuju 
da posljednjih nekoliko dana 
nije bilo prijavljenih letova u 
okolici Zagreba (izuzev ko-
mercijalnih letova s kojih, 
sa sigurnošću, nije izbačen 
niti jedan od putnika).

ZAVOD ZA SUD-
SKU MEDICINU I 
KRIMINALISTIKU, 

DNA laboratorij

Na odmorištu požarnih stepenica 
dvije mlade žene u bijelim kutama zapalile 
su cigarete. Nina opali selfie, no nezadovoljna, 
izbriše ga. Morena, isto s mobitelom u ruci, 
prekine tišinu.
- Điz, znaš kaj mi buraz javio? Al nikome još ni 
riječi, kužiš? Veli da je bio kod Westgatea.
- Koji buraz? Mislav?
- Da, on. Tu, gore, s PMF-a… Čuj ovo; veli, bio 
je na terenu, s dronom, digo ga, snimao neko 
vrijeme, kad ga panično zove docent i urla na 
njega da ima mrtvaca na ekranu… Mislavu niš 
jasno, kaj ovaj brije, a kad je pogledo… veli da se 
zasro ko grlica. Sad je tam s murjom, i… Ne buš 
nikom rekla?
- Ne budem, ne brini.
- Taj mrtvac je onaj seksi saborski zastupnik.
- Meni ni jedan političar nije seksi, tak da...
Na odmorište izađe starija žena s cigaretom u 
jednoj i kavom u drugoj ruci.
- Cure, potvrđeno je. Tijelo žene koje su našli u 
pješčari je Biljana. DNK se poklapa.
Sve tri su ugasile cigarete i vratile se u 
unutrašnjost zgrade.

LABORATORIJ ZA ISTRAŽIVANJE 
MJESTA DOGAĐAJA

Asistentica ravnatelja tipka bilješke:
Žrtva: MIHOČEVIĆ-BUJIĆ, BILJANA. Prelimi-
narno izvješće: u tijelu žrtve pronađen metak. 
Analizom i usporedbom s bazom podataka 
utvrđeno da se zrno kalibra .357 podudara sa 
zrnom iz slučaja - (Predmet 18/2016, Virovitica) - 
koje je izvađeno iz tijela Jelenović Branka.
- A vid’ na! I taj Jelenović je pronađen u pješčari, 
al’ u Slavoniji. Nima šanse da je to slučajnost.

TV DNEVNIK

Dobro veče. U još nerazjašnjenim okolnostima, 
tragično je preminuo saborski zastupnik 

Darko Gavran. Više o tome pogledajte 
u večerašnjoj emisiji Otvoreno gdje 

će nam gosti biti…

GAJNICE, ZAPADNI 
ZAGREB

obiteljska kuća
muž i žena

tavanska soba njihovog sina
žena krenula prati krovni 

prozor
velika crvena mrlja na staklu

čini joj se da je krv
pozove muža policajca

muž zove prijatelja iz kriminalistike
pošalju uzorak na analizu
analiza pokaže da to jest ljudska krv
analiza pokaže da je to DNK zastupnika

From:   Zavod za sudsku medicinu
Sent:   17. listopada 2019. 11:51
To:   Goran.Bach
Subject:                      Obdukcijsko izvješće; 
veza:                              predmet - 529/2019-zg
Attachments:  529.pdf
Importance:  High

Poštovani,
Nalaz u prilogu.

Lp,
mr. sc. Smiljan Kapović-Rudež, dr. med.

URED KRIMINALISTIČKE 
POLICIJE ZAGREB

Goran Bach se uvalio u duboki uredski stolac 
s visokim naslonom. Glavu je zabacio unatrag 
pogleda uprta u nebo puno bijelih oblaka.
- Čitaj mi, molim te, ovaj jebeni nalaz i prevodi ga. 
Ispizde me s tim izrazima rigor mortis i ostalim 
sranjima. Preumoran sam, jebemu sve. Preskoči 
nebitno. Ti, mali, uleti ako Draž zapne.
Mali, pravim imenom Petar, samo je kimnuo u 
znak tihog prihvaćanja.
Draž, pravim imenom Dražen, čitao je i prevodio 
suhim glasom.
- … metak je zapeo između dva kralješka … 
postoji mogućnost da je došlo do djelomične 
paralize … ulazna rana je u području crijeva … 
najvjerojatnije je živio i nekoliko sati nakon što je 
nastrijeljen … umro od fatalnog gubitka krvi … na 

tijelu vidljivi tragovi vezivanja; oko struka te oba 
zapešća … na desnoj ruci tragovi baruta …
- Tragovi baruta. Ulazna rana – prekinuo ga je 
Goran, - mora da je nastala uslijed hrvanja što 
znači da bi oružje moglo biti Gavranovo. Sva se tri 
metka poklapaju. Jebeni seronja je možda serijski 
ubojica. Prvo Jelenović, pa učiteljica. No tko ga je 
dokrajčio? Kako je dospio na onu livadu? Koji se 
đavo ovdje dogodio?
Mali i Draž su šutjeli. Goran nije očekivao da bilo 
što kažu. Samo je razmišljao naglas.

ISPRED JEDNOG ZAGREBAČKOG 
NEBODERA

Grupica mladih, ambicioznih ljudi okupila se 
ispred ulaza. U rukama im mobiteli, u očima 
nestrpljivost. Razgovaraju međusobno.
Iz zgrade izađe muškarac u ranim četrdesetima. 
Na čelu mu duboka, okomita bora. Mladi i 
ambiciozni, novinari mu guraju mobitele u lice; 
fotografiraju ga bez dozvole.
- Gospodine Jelenović! Smatrate li da je zastup-
nik Gavran ubio vašeg brata?
- Mislite li da će pravda napokon biti zado-
voljena?
- Kako je vaš brat bio povezan sa saborskim 
zastupnikom?
Jelenović Božidar bez riječi okrene lice. Najbliži 
novinar s usana mu pročita gonite se!

PREPISKA NA WHATSAPPU

vidio sam da su ti lešinari priredili sačekušu
kako si?
sve je ok
ne vjerujem ti
dođem za pol sata

Petar, zvan Mali, uđe u zamračen stan i baci se na 
kauč. Božidar je sjedio za stolom na kojem su bila 
četiri monitora. No gledao je u zid.
- Počni. Duguješ mi to – reče Petar.
- Ok. – Šutio je nekoliko sekundi. - Branko je 
imao dvanaest kad su ga silovali. Gavran i njegov 
prijatelj. Bili su desetak godina stariji. Kad je 
Branko nađen u...
- Pješčari – pomogne Petar.
- …Gavran je bio u Slavoniji na nekom političkom 
okupljanju. Bit će da se brat suočio s njim.
- A odakle znaš Biljanu?
Božidar se trgne.
- Iz studentske menze. Malo smo se zafrkavali, 
napili na par brucošijada, no nikad nismo bili 
skupa. Ostali smo u kontaktu i kad je ljetos došla 
u Zagreb našli smo se u centru. Pojavio se taj 
gnom Gavran, slučajno, a nas dvoje smo imali 
istu reakciju - jak nagon za povraćanjem. Rekla 
mi je da je bila u nekom omladinskom kampu te 
da je iz njene grupe jedan dječak silovan. Da ti ne 
duljim, sumnjala je na Gavrana, no nikad ništa 
nije dokazano.
- I ti si joj ispričao za brata?
- Da. I tako sam je ubio.
- Nisi je ti ubio. Ali tko je ubio Gavrana?
Božidar stegne usne.
- Ti znaš? - zinuo je Petar.
- Mislim da ga je sredio ćaća... od tog malog koji 
je silovan. Znam da je sportaš i… paraglajderist.
Petar se nasmiješio.
- Da. Sad kužiš - nasmiješio se i Božidar. - Para-
glajder je očito imao motor. Čak bih rekao da je 
bio usmjeren prema Bosni. No kada se gorivo 
potrošilo, vjetar ga je okrenuo. Gnom je očito u 
nekom trenu ispao, a gdje je završila letjelica...
- U Sloveniji? - Petar podigne desnu obrvu.
- Najvjerojatnije - Božidar lupi dlanom o dlan. 
Okrene se prema računalu i utipka nekoliko riječi.
Prvi je pao. Drugi će pasti.
Ctrl+S

„Krv s nebesa“, Željka Franov, pod zaporkom  Ketsueki Sora, iz Križa, s ukupno 
25 bodova drugonagrađena je priča međunarodnog natječaja „Kristala pepeljara“ 
Matice hrvatske ogranak Virovitica. Vještim i efektnim kolažiranjem raznih medija i dokumenata kao izvora fragmenti-
ranih i na prvi pogled nepovezanih informacija, pripovjedač poput puzzlea slaže je-
dinstvenu priču da bi, rješavajući enigmu „misterioznog tijela u visokoj travi“, ušao 
u trag dvostrukom ubojstvu u čijoj pozadini je zapravo osveta za davno počinjeno 
pedofilsko nasilje. Dokumentarističkim, modernim i lapidarnim stilom ova napeta 
slagalica maksimalno uključuje čitatelja u potragu za dobro skrivenim zločinom u 
bespućima društvenih mreža.
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Krem juha od poriluka 
i krumpira

Sastojci

• 50 g maslaca 

• 3 veća poriluka 

• 3 srednja krumpira 

• 4 šalice pilećeg ili povrtnog temeljca 

• sol i papar 

•  kiselo vrhnje (po želji) 

Priprema

    Poriluk dobro operite i narežite na kolutiće, 
a krumpir ogulite i narežite na kockice.
    U dubljoj posudi rastopite maslac na sredn-
joj vatri.
    Rastopljenom maslacu dodajte poriluk. 
Pirjajte 10-ak minuta povremeno miješajući 
dok poriluk ne omekša. Pripazite pritom da ne 
miješate prejako.
    U posudu zatim dodajte krumpir, temeljac, 
sol i papar.
    Kuhajte 10 do 15 minuta, odnosno dok 
krumpir nije kuhan.
    Kad je gotovo sklonite s vatre, te direktno u 
loncu usitnite štapnim mikserom.
    Dodajte još soli ili papra ako je potrebno.
    Poslužite toplo i po želji dodajte malo vrh-
nja. Ukrasite po želji.

Роrіluk рrіраdа іѕtој оbіtеlјі 
kао і сrvеnі luk, lјutіkа, 
vlаѕас і čеšnјаk. Іаkо іzglеdа 
рорut dіvоvѕkоg zеlеnоg 
lukа, іmа blаžі, роmаlо 
ѕlаtkаѕt оkuѕ і krеmаѕtіјu 
tеkѕturu kаdа ѕе kuhа.
Bogat je vіtаmіnom А, kојі 
је vаžаn zа vіd, іmunоlоšku 
funkсіјu, rерrоdukсіјu і 
ѕtаnіčnu kоmunіkасіјu, 
i vіtаmіnom К1 kојі је 
nеорhоdаn zа zgrušаvаnје 
krvі і zdrаvlје ѕrса. 
Dоbаr je іzvоr mаngаnа, 
kојі mоžе роmоćі u 
ѕmаnјеnјu ѕіmрtоmа 
рrеdmеnѕtruаlnоg 
ѕіndrоmа і čuvаtі zdrаvlје 
štіtnјаčе, іmа mаlе kоlіčіnе 
bаkrа, vіtаmіnа В6, žеlјеzа 
і fоlаtа.

Mоžе роѕрјеšіtі gubіtаk 
kіlоgrаmа, оvо роvrćе 
іmа vrlо mаlо kаlоrіја ро 
оbrоku.
Dоbаr je іzvоr vоdе 
і vlаkаnа, kојі mоgu 
ѕрrіјеčіtі glаd, роtаknutі 
оѕјеćај ѕіtоѕtі і роmоćі vаm 
dа рrіrоdnо mаnје јеdеtе. 
Роrіluk је ukuѕаn, hrаnјіv 
і ѕvеѕtrаn dоdаtаk bіlо 
kојој рrеhrаnі. Mоžе se 
јеѕtі ѕіrоv, аlі mоžеtе gа і 
роšіrаtі, рržіtі, реćі, ріrјаtі, 
kuhаtі іlі kіѕеlіtі. Іzvrѕtаn 
је dоdаtаk јuhаmа, 
umасіmа, vаrіvіmа, 
ѕаlаtаmа і јеlіmа оd 
krumріrа. 

Poriluk - niskokaloričan, 
bogat antioksidansima, 
vitaminima i mineralima

Poriluk je namirnica koja se 
može pripremati svakodnevno, 

i to na 
razne 
načine. 
Tradicionalno 
se priprema 
s krumpirom 
i vrhnjem kao
 varivo, 
a izvrstan je 
dodatak 
salatama, 
umacima 
te juhama.

Izvor: centarzdravlja.hr, novizivot.net, foto. Freepik

Mujo i Fata su u braku već nekoliko godina, 
i jednog dana počnu oni razgovor uz ju-
tarnju kavu o bračnim problemima.

 Nakon par minuta Mujo upita Fatu: 

“Dobro, Fato, što bi ti napravila kad bi 
saznala da te ja varam s drugom?”

Fata se zamisli i odgovori: 

“Bogami, Mujo, stavila bi to u novine”.

Mujo se nasmije i reče: 

“E, Fato, taman bi to novine objavile”

A Fata će na to: 

“Bi Mujo, sigurno!”

Mujo se još jače nasmije i upita: 

“Pa šta bi napisala?”

Fata ga mirno pogleda i reče: 

“Mujin posljednji ispraćaj će se održati 
sutra u 15 sati na gradskom groblju!”

Plavuši gori kuća. Panično zove vatrogasce:
- Samo mirno, gospođo. Recite nam kako 
da dođemo do vas?
- Pa s onim velikim crvenim autom!

  net.hr

LABIRINT

Doktor se 
nakon pregleda obraća 

jednom pacijentu: 
- “Vama je potreban savršeni 

mir. Prepisat ću vam ove tablete 
za smirenje. Tri puta dnevno 

ih dajte svojoj ženi.”
          net.hr

VAŽNI TELEFONSKI BROJEVI

 

 
U ovoj osmosmjerci potražite 

sljedeće pojmove: 
      HRANA                  PIĆE 

      PEKA                      DVOR 

      KROKETI               SOK 

      ROMANTIKA        NJOKI 

      BIFTEK                  RIŽA 

      OBRT                      SIR 

      ELEGANTNO        ŽAR 

 

 

Preostala slova daju traženo rješenje: 

__ __ __ __ __ __ __ __ __ __   __ __ __ __ __ 

                    
 Agava Kovač 
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SUDOKU                                            A. Kovač

A.K.

• Udruga umirovljenika Virovitica
Telefon: 033 721 069

• Komunalni info centar
Besplatni telefon: 0800 9995, Fax: 801-587
e-mail: komunalni.poslovi@virovitica.hr 

• HCK Gradsko društvo Crvenog 
križa Virovitica

Referada: 033/729-459
Socijalna samoposluga: 033/727-008
e-mail: crveni-kriz-virovitica@net.hr 
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on-line izdanje:
www.icv.hr;

e-mail: vijesti@icv.hr

KRIŽALJKA                                                    B. Sokele

bs
 

ŽITELJI 
PRIGRADSKOG 
VTC NASELJA

NAJVEĆI 
DOMAĆI 
PROIZVOĐAČ 
INDUSTR. 
SLADOLEDA

OGRLICA

VRSTA 
UKUSNOG 
VOĆA

POPIS 
IMENA, 
IMENAR

NASELJE U 
SASTAVU 
GRADA 
ZLATAR

„AUSTRALIAN 
TAXATION 
OFFICE“

MODEL 
TOMOSOVOG 
MOPEDA

DRUGI, 
OSTALI

DOMAĆA 
NEGACIJA

NE PROFE-
SIONALCI

KEM. OZNAKA 
ZA KALCIJ

BURNO 
ODOBRAVANJE, 
KLICANJE, 
POVLAĐIVANJE

PROSTODUŠNA, 
LAKOMISLENA

SLOVO S 
KVAČICOM

IZLETIŠTE U 
BLIZINI 
SLATINE

ZANOS, 
POLET, MN.

IVICA VIDOVIĆ_________

DEVINA 
IZRASLINA

SAMIROVA 
IMENJAKINJA   _________

MJESTO U 
OPĆINI JAJCE

PJEVAČICA 
SVOBODA

GORUĆA 
SITNA 
ČESTICA, 
VARNICA

MUŽJAK 
KRAVE_________

KEM. OZNAKA 
ZA KALIJ

GVATEMALSKA 
GERILSKA 
ORGANIZACIJA

ČETVRT U 
LONDONU _________

OMILJENI 
KUĆNI 
LJUBIMAC

KNJIŽEVNICA I 
GLUMICA 
ČULINA

KOJI JE DOŠAO
NA SVIJET
JARENJEM_________

VERA 
RUSSWURM

BILJKA, GORKA 
DINJA
_________

PJEVAČICA 
DOLEŽAL

TURSKI MJESNI 
POGLAVARI_________

FOTO MODEL
STALLER 

PJEVAČICA 
BOLJKOVAC  

POČETAK 
ABECEDE  _________

POVIŠENI
 TON „E“

BLAGAJNA

Uživajte u mozgalicama Mladena Mrčele

PRONAĐI 10 RAZLIKA

PELUDNA PROGNOZA  ZA VIROVITICU I OKOLICU
PELUDNA PROGNOZA ZA VIROVITICU I OKOLICU 

 

 
Datum 

 

 
Drveće 

 
Trave 

 
Korovi 

 
Prevladavajuća pelud 

 

Četvrtak 
18.2.2021.  

 

 
 

 
joha, čempresi 

 

Petak 
19.2.2021. 

 
 
 

  
joha, čempresi 

 

Subota 
20.2.2021. 

 
 
 

  
joha, čempresi 

 

Nedjelja 
21.2.2021. 

 
 
 

  
joha, čempresi 

 

Legenda:  
 

 

 

Zelena boja – niska koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja će u malom broju jako osjetljivih osoba uzrokovati alergijske simptome 

 
 

 

Žuta boja – umjerena koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja u većini alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

 

Crvena boja – visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

Ljubičasta boja – vrlo visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome, a koji u jako alergičnih osoba 
mogu biti vrlo teški 
 

 
 

 

Nije zabilježena koncentracija peludi  
                                                                   Izvor podataka: Zavod za javno zdravstvo “Sveti Rok” Virovitica   

 
 

 
 
 
 
 
 
 

Urednica Virovitičkog lista: Marija Lovrenc, mob. 099 489 7262, marija@icv.hr, urednica portala www.icv.hr Mirjana Lukačić, mob. 098 914 9643, mirjana@icv.hr, Novinari i 
fotografi: Marija Lovrenc, Mirjana Lukačić, Željka Đaković Leš, Bruno Sokele, Matija Rođak, Tin Szabo, Ena Aragović, Mario Šolc, Matej Rajnović, Antonio Fišli, 
Vladimir Grgurić, Foto-Begović, Ivan Bedeković. 
Lektura i korektura Renata Turković-Kasumović; Grafička obrada Martina Moslavac;  Marketing  033 740 000.
Izdavač Informativni centar Virovitica d.o.o. Direktor Robert Cenger. Adresa 33000 Virovitica, Ferde Rusana 1/9. 
Telefon: centrala 740 000.
List izlazi četvrtkom. Žiroračun Slatinske banke d.d. Slatina IBAN: HR4024120091131006789. Inozemne uplate na devizni račun broj IBAN: HR4024120091131006789 
kod Slatinske banke d.d. Slatina (za Virovitički list). Cijena ekonomske propagande 70 kn + PDV po centimetru u stupcu, na prvoj i zadnjoj strani dvostruko. Natječaji, javne 
prodaje i sl. po posebnom cjeniku. Tisak Tiskara Zagreb d.o.o.

VIROVITIČKA OSMOSMJERKA 
 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

U ovoj osmosmjerci potražite sljedeće riječi: 
PERIVOJ                      BAROK                 PTICA 

SLAVONIJA                DAMA                   MUZEJ 

KURIJA                        GRAD                   TURSKA 

RIJEČ                            DVOR                   ŠETNICA 

OBITELJ                       TRG                       PARK 

FOND                            GROF                    OBNOVA 

 

Preostala slova u osmosmjerci daju rješenje traženog pojma: 

__ __ __ __ __ __     __ __ __ __ __ __ __ __ __   

                                                                                    
                                                                                 AGAVA KOVAČ 
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OSLOBOĐENOST 
OD DUŠEVNOG 
ILI FIZIČKOG 
TERETA

KOJE 
IZISKUJU 
PUNO 
NAPORA

HRVATSKI 
KNJIŽEVNIK I 
KOMEDIOGRAF 
BREZOVAČKI

ZAPOVJEDNIK 
81. GARDIJSKE 
BOJNE ROMIĆ

URUGVAJSKI 
NOGOMETAŠ 
DIEGO 
MARTIN

MINERALNA 
ŽBUKA FINE 
TEKSTURE

UPITNA 
ZAMJENICA 

EUROPA

ANTE NOLA

ŽITELJKA 
DREVNOG 
NARODA U 
ETRURIJI

PREDSTAVNICI 
POLITIČKIH 
STRANKI IZ 
VLASTITIH 
REDOVA

GLAVNI GRAD 
GRČKE

POPRAČENE 
ZVUKOM, 
POSTAVLJENE 
NA RAZGLAS

ENGLESKA 
NEGACIJA

SLOVO S 
KVAČICOM I 
TREĆI 
SAMOGLASNIK

RUSKA 
UMJETNIČKA 
GIMNASTIČA-
RKA ELENA

POPULARNI 
NAZIV ZA 
81. GARDIJSKU 
BOJNU

„NORTH“ _________

VIJEĆE EUROPE

TURSKI MED, 
HALVA_________

ZAČINSKA 
BILJKA

MATT EMBRY   _________

AUTO OZNAKA
SLATINE

NINA DOBREV

KOJI 
UZROKUJE 
OPASNOST

RADIJUS_________

KEM. OZNAKA   
ZA KALCIJ

MUŠKO IME, 
RONY

ORUŽANI 
SUKOB

ISTOK _________

POVIJESNI 
GRADIĆ KRAJ 
ZADRA

VULKAN U 
TURSKOJ

ŽDRIJEBE 
ARAPSKOG 
KONJA_________

MEMBRANE

POK. 
GLUMAC 
VIDOVIĆ

OPĆINA U 
OSJEČKO-
BARANJSKOJ 
ŽUPANIJI
_________

NAZIVI

VOZAČ F1 
FITTIPALDI_________

AUSTRIJA

„TELEVIZIJA“

PAPIN GODIŠNJI 
PRIHOD  _________

„ADVANCED 
OPTICAL DISC“

GLAVNO 
UPRAVNO 
VIJEĆE U 
STAROM 
RIMU

AMERIČKI 
ROCK SASTAV 
IZ SANTE 
BARBARE

SPLITSKI 
PJEVAČ I 
GLAZBENIK 
SPALATO

ISTA SLOVA
_________

POZNATI 
BESTSELER
 VINCE FLYNNA

PELUDNA PROGNOZA ZA VIROVITICU I OKOLICU 
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Drveće 

 
Trave 

 
Korovi 

 
Prevladavajuća pelud 

 

Četvrtak 
18.2.2021.  

 

 
 

 
joha, čempresi 

 

Petak 
19.2.2021. 

 
 
 

  
joha, čempresi 

 

Subota 
20.2.2021. 

 
 
 

  
joha, čempresi 

 

Nedjelja 
21.2.2021. 

 
 
 

  
joha, čempresi 

 

Legenda:  
 

 

 

Zelena boja – niska koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja će u malom broju jako osjetljivih osoba uzrokovati alergijske simptome 

 
 

 

Žuta boja – umjerena koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja u većini alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

 

Crvena boja – visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

Ljubičasta boja – vrlo visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome, a koji u jako alergičnih osoba 
mogu biti vrlo teški 
 

 
 

 

Nije zabilježena koncentracija peludi  
                                                                   Izvor podataka: Zavod za javno zdravstvo “Sveti Rok” Virovitica   

 
 

 
 
 
 
 
 
 

LABIRINT

Doktor se 
nakon pregleda obraća 

jednom pacijentu: 
- “Vama je potreban savršeni 

mir. Prepisat ću vam ove tablete 
za smirenje. Tri puta dnevno 

ih dajte svojoj ženi.”
          net.hr



Živimo u vremenu kada moderne i 
popularne igračke za djecu dosežu 
ogromne iznose, a mala djeca dobiva-
ju na poklon lutke koje su sve sličnije 
ljudima: govore, obavljaju nuždu, 
hodaju… Unatoč tome mnogima 
su i dalje najdraži plišanci, koji im 
daju osjećaj mekoće, sigurnosti i 
podsjećaju ih na dom. Vodeći se time 
došli smo do jedne naše sumještanke 
Ruže Bartulović-Šoš iz Špišić Bu-
kovice. Ova umirovljenica i baka 
četvero unuka svoje mališane, ali i 
druge u mjestu rado iznenadi ručno 
izrađenim lutkama i plišancima od 
vune. 
Umjesto skupih, kupovnih barbika, 
čije cijene mogu biti i do 1700 kuna 
za pojedine setove, baka Ruža djeci 
radije pokloni dar od srca koji sama 
izradi, provodeći sate smišljajući de-
talje po kojima će svaki biti unikat za 
sebe. 
Posjetili smo je u njenom domu, u 
kojem je uvijek radno. Baka Ruža 
dočekala nas je s osmijehom i ru-
kama punim vune, okružena svojim 
likovima koji će razveseliti i velike i 
male. 

ŠTRIKA OD SVOJE 
PETNAESTE 

- Ručnim radom se bavim od svoje 
petnaeste godine, a sada su mi 63. 
Oduvijek sam voljela lutke, ali dugo 
mi je trebalo da se odvažim napraviti 
jednu. U mladosti sam se više bavila 
štrikanjem: odjeće, kapa, heklanjem, 
izrađivala sam nakit i bavila se izra-
dom dekupaža. 
Prva lutka koju sam izradila bila je 
za mojeg najstarijeg unuka Stjepana. 
Radila sam je tako da mu baš nali-
kuje. Nakon toga su sve moje sestre 
poželjele imati svoje lutke. S obzirom 
na to da ih imam pet, prve lutke su mi 
bile „one“: Marica, Ljubica, Zorica, 
Slavica i Gorica. Da, sve se rimuju - 
govori nam kroz smijeh baka Ruža. 
Bila je to prekretnica – lutke su post-
ale njena najdraža zanimacija.
- Jako sam ih zavoljela i od tada sam 
napravila lutke za svaku priliku, za 
brojne velike i male: za osoblje s 
hitne iz Virovitice, razne ribiče, lovce, 

pa čak i umirovljenice, poput mene - 
dodaje Ruža Bartulović-Šoš. 
Baka Ruža nam je odala kako svaku 
igračku izrađuje tako da nalikuje os-
obi kojoj će je pokloniti. Osim toga, 
voli s osobom kojoj će igračka biti 
namijenjena razgovarati o željama. Iz 
njenih ruku nastaju tako uobičajeni 
plišanci poput medvjedića, pasa, 
sobova, ali i Pipi Duge Čarape, cijele 
jaslice, obitelj miševa.

Baka Ruža plete, šije i štrika i dječju 
odjeću, igračke za kućne ljubimce, 
voće i povrće, popularne likove s 
crtića i slično. Svoje igračke od vune 
zove „Vunena družina“.  Za izradu 
igračke u prosjeku joj trebaju dva do 
tri sata, a za zahtjevniju, ako je riječ o 
heklanima, i do dva dana. 
- Ništa nije teško ako to radite s 
ljubavlju - poručuje ova kreativna 

umirovljenica, koja i starim odjevnim 
predmetima voli dati novu svrhu.  

KORISNE STARE VESTE, 
KAPE, RUKAVICE 

- Osim nove, koristim i staru, recik-
liranu vunu. Od nečije stare vunene 
veste napravim novi predmet ili 
igračku. Izrađujem i igračke za lju-
bimce. Dogodi se da se mace zažele 
staromodnog miša izrađenog od 
klupka vune ili se psi zažele tople de-
kice. S obzirom na to da volim vrijeme 
provoditi gledajući televiziju, tako se i 
odmaram i usput izrađujem igračke. 
Vrijeme tako brže prođe, a ako nešto 
volite, onda vam nije teško. Usrećuje 
me što znam da će se neko dijete ili 
odrasla osoba razveseliti igrački, ili 
njihovoj maloj „vunenoj minijaturi“ 
- ističe baka Ruža, koja zna kako će 
iskoristiti svaku staru kapu, rukavicu 
te sve o ljepoti štrikanja i heklanja. 

Za potonje kaže kako 
igrački ili predmetu 

daje ljepši izgled. 
U svaku je ut-

kano puno 
materijala, 
v r e m e n a 
i ljubavi, 
pa, iako ih 
ne prodaje, 
kaže kako 

u o č a v a 
problem kod 

roditelja koji 
će dvaput promis-

liti hoće li kupiti ovakvu 
igračku ili neku dostupniju ci-
jenom. 
- Problem kod krpenih igračaka je u 
tome što iako su unikatne, roditelji 
ne vide njihovu vrijednost, već idu 
u korak s onim što vide na televiziji, 
iako te skupe igračke djetetu post-
anu stare već nakon nekoliko dana 

korištenja i nešto što svako drugo di-
jete ima. Tako će radije odvojiti 100 
kuna za plastiku nego ručno izrađenu 
igračku - zaključila je baka Ruža, koja 
kaže kako djeca, prema reakcijama 
na njene krpene plišance, uživaju i u 
ovim „običnim“ lutkama, a koje ih, s 
obzirom da su unikatne i napravljene 
samo za njih, jednako privlače.

ROKO
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VREMENSKA 
PROGNOZA

Četvrtak
18. 2. 2021.

Petak
19. 2. 2021.

Subota
20. 2. 2021.

Nedjelja
21. 2. 2021.

Ponedjeljak
22. 2. 2021.

Utorak
23.2. 2021.

Srijeda
24. 2. 2021.

   4
   9

  3
  6

  0
  9

  2 
10

  1
11

   2
 10

  -2
 10

Nakon „ugriza“ 
zime stižu 
temperature 
iznad prosjeka  
Do kraja tjedna bit će 
iznadprosječno toplo. Uz 
više oblaka očekujemo 
i pokoju kišnu kap. 
Jutarnje temperature 
zraka kretat će se od 0 
do 4, a najviše dnevne 
od 10 do 15 stupnjeva. 
Vjetar slab do umjeren, 
južnih i jugozapadnih 
smjerova. U jutarnjim 
i večernjim satima 
moguća mjestimična 
magla ili sumaglica. 
Sljedećeg tjedna zadržat 
će se iznadprosječno 
toplo. Oborine ne 
očekujemo, a sunčanih 
razdoblja neće nedosta-
jati. Jutarnje tempera-
ture zraka bit će od 2 do 
5, a najviše dnevne od 12 
do 16 stupnjeva. Vjetar 
slab do umjeren, južnih 
smjerova.
U jutarnjim i večernjim 
satima moguća 
mjestimična magla 
ili sumaglica koja se 
ponegdje može i duže 
zadržati.  

DHMZ, K.P.

NJUŠKA TJEDNA
Ajka (3 mjeseca)

RUŽA BARTULOVIĆ-ŠOŠ OD VUNE IZRAĐUJE LUTKE, IGRAČKE, DJEČJU ODJEĆU 

Svaki lik iz “Vunene družine“ ima svoju 
priču i nalikuje osobi kojoj je namijenjen 

• Jako sam ih zavoljela i od tada sam napravila lutke za 
svaku priliku, za brojne velike i male: za osoblje s hitne iz 

Virovitice, razne ribiče, lovce, pa čak i umirovljenice, poput 
mene, dodaje Ruža Bartulović-Šoš. Baka Ruža nam je 

odala kako svaku igračku izrađuje tako da nalikuje osobi 
kojoj će je pokloniti, te da voli s osobom kojoj će igračka 

biti namijenjena razgovarati o željama.

Agava Kovač

Bok, ja sam Ajka. Živim u 
virovitičkom Skloništu za 
životinje. Kao što vidiš, vani je 
poprilično hladno, a ja nemam 
čovjeka u čijem bih se krilu 
grijala. Ne osjećam se baš 
lijepo kad sam sama. Volim se 
igrati i grliti, kažu da sam baš 
veseo pas, ali samoća me sve 
više tišti. Voljela bih se buditi 
u toplom domu, okružena 
obitelji koja bi me voljela. 
Dakle, trebam dom. Imaš li u 
srcu mjesta za mene?

M. L.

Prva lutka bila je za najstarijeg 
unuka Stjepana


